
  

 

 

VERGADERING VAN 
 

23 NOVEMBER 2023 
 

 
 

 

 

STENOGRAFISCHE NOTULEN 
VAN DE PROVINCIERAAD 
VAN ANTWERPEN 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 





VERGADERING VAN 23 NOVEMBER 2023 

 3 

PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 
__________ 

 
VERGADERING VAN 23 NOVEMBER 2023 

__________ 
 

 

De vergadering wordt geopend te 14.32 uur. 

 

Mevrouw de Gouverneur en de heer Provinciegriffier zijn aanwezig. 

 

Tekenden de aanwezigheidslijst: 

ANCIAUX Koen 

BAKELANTS Ann 

BOONEN Nicole 

CALUWÉ Ludwig 

CLAESSEN Jan 

COLSON Mireille 

COTTENIE Christ'l 

CUYLAERTS Nathalie 

DANEELS Tobias 

DE HAES Jan 

DE WINTER Stefan 

DILLEN Koen 

FRANÇOIS Catherine 

GEYSEN Kris 

GYS Seppe 

HELSEN Katleen 

JACQUES Ilse 

LAUWERS Linda 

LEMMENS Luk 

PALINCKX Koen 

SCHOOFS Louis 

SOHIER Rudy 

STEVENS Lili 

TALHAOUI Fauzaya 

VALKENIERS Bruno 

VAN DIENDEREN Ilse 

VAN DIJCK Jan 

VAN HAUTEGHEM Marleen 

VAN RANSBEECK Brend 

VANDENDRIESSCHE Diederik 

VERHAERT Inga 

VERHAEVEN Eddy 

VERMEIREN Hilde 

VRANCKEN Isabelle 

WECKHUYSEN Wendy 

 

Verontschuldigd: 

DE QUICK Erik 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 4 

De raad is bijeen in openbare vergadering. 

 

 

OPENBARE VERGADERING 

 

 

 

 

GRIFFIE 

Departement Mens, Communicatie en 
Organisatie 

 

 

      

      

De leden van de provincieraad 

      

      

      

      

 

 

 

 

 datum 7 november 2023 

 kenmerk Sharepoint>griffie>provincieraad>zittingen>2023 

contactpersoon Veerle Vervloesem | T 03 240 54 28 

  veerle.vervloesem@provincieantwerpen.be 

 onderwerp Provincieraad 

 

 

 

Mevrouw 

Mijnheer 

 

 

Bij toepassing van artikel 7 van het provinciedecreet heb ik beslist om de 

provincieraad bijeen te roepen op donderdag 23 november 2023 om 14.30 uur. 

 

U wordt uitgenodigd deze vergadering bij te wonen. De vergadering heeft plaats in 

de provincieraadszaal, Kon. Elisabethlei 22 te 2018 Antwerpen. Als bijlage stuur ik 

u de agenda. 

 

 

Met vriendelijke groeten 

 

De voorzitter 

 

 

 

 

 

 

Kris Geysen 

 

Koningin Elisabethlei 22 

2018 Antwerpen 

T 03 240 50 11 
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PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 
VERGADERING VAN 23 NOVEMBER 2023 
Agenda 
 

OPENBARE VERGADERING 
 
0. Provinciale overheid 

 

0/1 Wijziging van de vertegenwoordiging van de Vlaams Belang-fractie in de 

algemene vergadering en het bestuursorgaan van EVAP Lilse Bergen vzw. 

Goedkeuring.  

 

 

1. Ruimte, Onderwijs en Mobiliteit 

 

1/1 Erediensten. Reglement woonstvergoeding bedienaren van de eredienst. 

Goedkeuring.  

1/2 Erediensten. Antwerpen. Roemeens-orthodoxe kerkfabriek de Geboorte 

van de Moeder Gods. Budget 2023. Akteneming. Goedkeuring.  

1/3 Erediensten. Antwerpen. Grieks-orthodoxe kerkfabriek Maria Boodschap. 

Budget 2023. Akteneming. Goedkeuring.  

1/4 Erediensten. Antwerpen. Islamitische gemeenschap Attaqwa. Budget 

2024. Akteneming. Goedkeuring.  

1/5 Erediensten. Antwerpen. Islamitische gemeenschap Mehmet Akif. Budget 

2024. Akteneming. Goedkeuring.  

 

 

2. Economie, streekbeleid en Europa 

 

2/1 Budget 2023. Exploitatiebudget. Beleidsdomeinen Economie, Streekbeleid 

en Europa. ARK-code - 64902000 niet-nominatieve subsidie 'Subsidie 

economie (V)'. Verdeling van krediet. Goedkeuring.  

2/2 Autonome Provinciebedrijven departement Economie, Streekbeleid en 

Europa. Benoeming commissaris-revisor. Goedkeuring.  

2/3 PDPOIV: LEADER 2023-2027. Overeenkomst tussen minister voor 

Plattelandsbeleid. Vlaamse Landmaatschappij, beheersdienst - Provincie 

Antwerpen. Provinciale cofinanciering. Goedkeuring.  

 

 

 

 

3. Leefmilieu, financiën en logistiek 

 

3/1 Budget 2023. Machtigingskrediet 0390/64902000. Toegestane subsidies. 

Subsidie voor Provinciale cofinanciering Nationale Parken. Aanwending 

krediet. Goedkeuring.  

3/2 Budget 2023. Machtigingskrediet 0390/64902000. Toegestane subsidies. 

Subsidies voor Leefmilieuprojecten. Aanwending krediet. Goedkeuring.  

3/3 Provinciale overheidsopdrachten. Toepassing van artikel 43, §2, 11° van 
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het provinciedecreet. Afbraak en inrichting terrein Roerdompstraat 17 

Vijzelloopje A.8.15.13.1 Geel. Bestek (aangepast) en gunningwijze. 

Samenwerkingsovereenkomst en addendum met de Vlaamse 

Landmaatschappij. Goedkeuring.  

3/4 Budget 2023. Toekenning van een nominale subsidie aan de kerkfabriek 

Onze-Lieve-Vrouwekathedraal voor de klimatisatie van de Onze-Lieve-

Vrouwekathedraal. Goedkeuring.  

3/5 Agendapunt afgevoerd van de agenda:  

Provinciale overheidsopdrachten. Boom. Provinciaal recreatiecentrum De 

Schorre. Uitbreiding Velodroom met museumcafé. Ontwerp. Goedkeuring.  

3/6 Provinciale overheidsopdrachten. Mechelen. Sint-Romboutskathedraal. 

Groot onderhoud daken en plaatsen ladderhaken. Ontwerp. Goedkeuring.  

3/7 Lidmaatschap 'Orde van landmeters-experten'. Goedkeuring.  

3/8 Vastgoed. Mortsel. Gebouw Ijzerenweglei 19. Verkoop via Biddit. 

Goedkeuring.  

3/9 Vastgoed. Heist-op-den-Berg/Hallaar. Provinciaal groendomein De 

Averegten. Aankoop perceel 3A376/02c. Goedkeuring.  

3/10 Vastgoed. Heist-op-den-Berg/Hallaar. Subsidieoproep ANB voor aankoop 

van gronden voor bebossing. Aankoop van 9 percelen van de gemeente 

Heist-op-den-Berg. Goedkeuring.  

3/11 Vastgoed. Herselt. Provinciaal groendomein Hertberg. Subsidieoproep ANB 

voor aankoop van gronden in functie van bebossing. Aankoop percelen 

1C90x en 1C90w. Goedkeuring.  

3/12 Vastgoed. Kasterlee. Kleine Nete (A.8). Subsidieoproep ANB voor aankoop 

van gronden voor bebossing. Aankoop perceel 1C820a. Goedkeuring.  

3/13 Vastgoed. Nijlen. Heiloop (A.7.07.11). Subsidieoproep ANB voor aankoop 

van gronden voor bebossing. Aankoop perceel 2A273. Goedkeuring.  

3/14 Vastgoed. Rumst. Molenbeek (A.6.05). Verlegging en openlegging ter 

hoogte van de Kerremansstraat. Aankoop inneming 25 en 25b. 

Goedkeuring.  

3/15 Vastgoed. Kasterlee. Provinciaal groendomein Hoge Mouw. Overdracht 

grondstrook langs Goorseweg aan gemeente Kasterlee. Goedkeuring.  

3/16 Vastgoed. Heist-op-den-Berg. Huizebeek (A.7.14). Overdracht van 6 loten 

van de verlaten bedding aan de gemeente Heist-op-den-Berg. 

Goedkeuring.  

 

 

4. Vrije tijd, personeel en ICT 

 

4/1 Provinciale overheidsopdrachten. Raamovereenkomst voor provider 

service contract voor telecommunicatie van de Provincie Antwerpen. 

Verlenging onvoorziene omstandigheden. Goedkeuring.  

 

 

5. Moties 

 

6. Interpellaties 

 

1e bijkomende agenda 
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6/1 Interpellatie betreffende de fusie van Zwijndrecht met Beveren/Kruibeke, 

ingediend door Bruno Valkeniers (Vlaams Belang).  

 

2e bijkomende agenda 

6/2 Interpellatie betreffende 'En toen waren ze nog met 68 … De gevolgen van 

een mogelijke fusie tussen Zwijndrecht, Beveren en Kruibeke voor de 

provincie Antwerpen', ingediend door Diederik Vandendriessche (Groen).  

6/3 Interpellatie betreffende SOS ALF - aannemer failliet, ingediend door 

Brend Van Ransbeeck (Groen).  

6/4 Interpellatie betreffende DocAtlas: verdwijnt deze parel van het 

onderwijsveld?, ingediend door Ilse Van Dienderen en Brend Van 

Ransbeeck (Groen).  

 

 

7. BESLOTEN VERGADERING 

 

7/1 Provinciale Commissie voor Ruimtelijke Ordening (PROCORO). Wijziging 

samenstelling. Goedkeuring.  

 

 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 8 

 

0. Provinciale overheid 

 

Nr. 0/1 van de agenda 

 

Wijziging van de vertegenwoordiging van de Vlaams Belang-fractie in de 

algemene vergadering en het bestuursorgaan van EVAP Lilse Bergen vzw. 

Goedkeuring. 

Verslag 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 provinciedecreet. 

 

2. Juridische context 

 

Artikel 35 provinciedecreet. 

Artikel 239 provinciedecreet. 

Artikel 17 gecoördineerde statuten EVAP Lilse Bergen vzw 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

De Vlaams Belang-fractie wenst haar vertegenwoordiging in de algemene 

vergadering en het bestuursorgaan van EVAP Lilse Bergen vzw te wijzigen. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 
SDG 16 Vrede, justitie en sterke publieke diensten 

SDG-subdoelstelling 16.7 ontvankelijke, inclusieve, participatieve en 

representatieve besluitvorming op alle niveaus garanderen. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

De heer Erik De Quick vervangt de heer Jan Claessen in de algemene vergadering 

van EVAP Lilse Bergen vzw. 

 

Artikel 2: 

De heer Erik De Quick vervangt de heer Jan Claessen in het bestuursorgaan van 

EVAP Lilse Bergen vzw. 
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VOORZITTER.- Goedemiddag allemaal. Allemaal van harte welkom op de Provincieraad van 
vandaag 23 november. 
Dan starten we met de punten van de Provinciale Overheid. 
Punt 0/1 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. Het is een geheime stemming. 

De stemming kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 

stemming is als volgt 34 aanwezigen, 30 ja, 1 neen en 3 onthouding. 

 

Goedgekeurd met 30 stemmen ja, bij 1 stem nee en 3 onthoudingen. 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 10 

 

1. Ruimte, Onderwijs en Mobiliteit 

 

Nr. 1/1 van de agenda 

 

Erediensten. Reglement woonstvergoeding bedienaren van de eredienst. 

Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Luidens art. 43, §1, van het provinciedecreet van 9 december 2005 behoort het tot 

de bevoegdheid van de provincieraad om provinciale reglementen, andere dan over 

personeelsaangelegenheden, vast te stellen en straffen op de overtreding van die 

reglementen te bepalen. 

 

2. Juridische context 

 

Het eredienstendecreet bepaalt in artikel 52/1: 

“In de parochies waar er een bedienaar van de eredienst, belast met de eredienst 

van de parochie, verblijft, stelt de gemeente de bedienaar een pastorie ter 

beschikking, of, als er geen pastorie is, een woning of een woonstvergoeding. 

In de parochies waar er geen bedienaar van de eredienst, belast met de eredienst 

van de parochie, verblijft, stellen de gemeenten aan de kerkfabriek een ruimte ter 

beschikking waar de gelovigen ontvangen kunnen worden, waar de kerkraad kan 

vergaderen en waar het archief van de kerkfabriek kan orden bewaard, of betalen 

de kerkfabriek een secretariaatsvergoeding. Die verplichting geldt ook voor de 

parochies waar er wel een bedienaar van de eredienst, belast met de eredienst van 

de parochie, verblijft, als zijn woning niet geschikt is om die functies te vervullen.” 

 

Artikel 229 van het eredienstendecreet maakt artikel 52/1 van toepassing op de 

orthodoxe eredienst. 

Artikel 272 van het eredienstendecreet maakt artikel 52/1 van toepassing op de 

islamitische eredienst. 

 

De woonstvergoeding is een subjectief recht van de bedienaar van de eredienst, 

niet van het bestuur van de eredienst. Per erkende eredienstinstelling komt slechts 

één persoon in aanmerking voor de terbeschikkingstelling van een woonst of een 

woonstvergoeding, ongeacht het aantal toegekende plaatsen van bedienaar van de 

eredienst door de Minister van Justitie. Deze persoon dient een wedde te ontvangen 

van de federale overheid en door het representatief orgaan als zodanig te zijn 

aangesteld. 

Het betreft een verplichte uitgave voor de provincie. 
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3. Feitelijke context en verantwoording 

 

De woonstvergoeding is een forfaitair bedrag dat de bedienaar in staat moet stellen 

een “passende” woning te vinden, d.w.z. een woning in goede staat van onderhoud 

en die voldoende comfort biedt. Dit forfait moet bepaald worden op basis van de 

werkelijke huurwaarde van de woonst, die kan variëren van de ene plaats tot de 

andere, volgens de lokale vereisten. 

Aangezien dat forfait bestemd is om de betaling van een huur te verzekeren, is het 

bovendien aannemelijk dat het wordt geïndexeerd op dezelfde wijze als de huur. De 

woning moet voldoende ruim zijn om zowel het privé- als het ambtsgedeelte te 

waarborgen en moet beantwoorden aan het huidig gangbaar comfort. 

 

De bedoeling van de terbeschikkingstelling van een woning is enerzijds om de 

bedienaar een privatieve woonst te verzekeren doch anderzijds om hem toe te 

laten ongehinderd zijn opdracht ten volle uit te oefenen. Zowel in de rechtspraak 

als de rechtsleer ligt de klemtoon op de functie van ambtswoning (ontvangen 

gelovigen, vergaderingen van het bestuur van de eredienst, archief) en niet op de 

functie van gezinswoning. De provincie kan er als financierende overheid niet toe 

verplicht worden om een woonstvergoeding uit te keren die afhankelijk zou zijn van 

de grootte van het gezin van de desbetreffende bedienaar. In die zin dienen de 

woonstvergoedingen geënt te worden op voornamelijk de ambtsfuncties, in mindere 

mate de privatieve woonstfuncties doch wel op de ligging van de woning en de in 

die buurt geldende huurprijzen voor woningen en appartementen. In de praktijk 

blijken de woningen die door een orthodoxe priester of imam worden betrokken 

weinig tot -voornamelijk- niet gebruikt te worden als ambtswoning en worden die 

functies binnen de kerk of moskee uitgeoefend. 

 

In toepassing van artikel 31, tweede lid, 1° van het Wetboek van de 

inkomstenbelastingen 1992 (WIB 92) worden woonstvergoedingen die worden 

uitbetaald aan de bedienaren van de eredienst als bezoldigingen beschouwd, die 

moeten worden belast op de werkelijke waarden voor de zuivere woonstfunctie. Het 

provinciebestuur van Antwerpen maakt hiervoor een Fiche 281.93 Toelagen, 

subsidies, leningen en premies, aan. 

 

Aangezien er thans 27 dossiers inzake erkenning lopende zijn, waaronder er reeds 

twee werden goedgekeurd, is het aan te bevelen om de woonstvergoedingen -die 

thans geval per geval worden beoordeeld- objectief te regelen, waarbij de reeds 

verworven rechten zoveel als mogelijk dienen gehonoreerd te worden. 

 

Jaarlijks wordt door de Vlaamse overheid de gemiddelde huurprijs voor zowel een 

huis als een appartement gepubliceerd per stad, c.q. gemeente (Gemeente-

Stadsmonitor). Omwille van de objectiviteit en aangezien voormeld overzicht 

gebaseerd is op de realiteit, is het aan te bevelen deze bedragen als jaarlijkse basis 

te nemen om de hoogte van de woonstvergoeding te bepalen. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 
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SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 

SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 

inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 

handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

Wanneer er een betwisting is over het recht van de bedienaar op een woning of een 

woonstvergoeding, zijn alleen de burgerlijke rechtbanken bevoegd. En sowieso 

geldt de verplichting om een woonst/woonstvergoeding ter beschikking te stellen 

voor ten hoogste één bedienaar van de eredienst per parochie of islamitische 

gemeenschap. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

De financiële gevolgen worden per concreet dossier door de deputatie bepaald. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

Begunstigden 

De deputatie kent een woonstvergoeding toe aan de bedienaren van de erkende 

geloofsgemeenschappen -zoals gedefinieerd in het Decreet van 22 oktober 2021 tot 

regeling van het toezicht, de erkenning van lokale geloofsgemeenschappen, de 

verplichtingen van de besturen van de eredienst en tot wijziging van het decreet 

van 7 mei 2004 betreffende de materiële organisatie en werking van de erkende 

erediensten- en waarvoor de provincie de financierende overheid is, en die 

cumulatief aan volgende voorwaarden voldoen: 

1. De bedienaar is aangesteld in een erkende geloofsgemeenschap; 

2. De bedienaar is aangesteld door het erkend representatief orgaan van zijn 

erkende eredienst; 

3. De bedienaar ontvangt een wedde vanwege de Federale overheid; 

4. De woning, tevens hoofdverblijfplaats, waarvoor een woonstvergoeding in de 

zin van art. 52/1 van het eredienstendecreet wordt aangevraagd, is gelegen 

binnen de gebiedsomschrijving van de erkende lokale geloofsgemeenschap 

waarvoor de bedienaar is aangesteld; 

5. De bedienaar dient jaarlijks een schriftelijke aanvraag in bij de provincie, 

vergezeld van de nodige stavingsstukken, conform de in dit reglement 

voorziene aanvraagprocedure. 

 

Artikel 2: 

Aanvraagprocedure 
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§1. De aanvraag tot het bekomen van een woonstvergoeding, alsook van de 

vereiste stavingsstukken, dient uiterlijk op 31 maart van het boekjaar waarop de 

woonstvergoeding betrekking heeft, ingediend worden ter attentie van de deputatie 

van de provincie Antwerpen of de gedeputeerde bevoegd voor Erediensten. 

§2. Om geldig te zijn, dient de in §1 vermelde aanvraag verder: 

a) Schriftelijk te worden ingediend, ofwel per post ofwel per e-mail; 

b) Gedagtekend en persoonlijk -manueel of digitaal- ondertekend te zijn door 

de aanvrager; 

c) Minimaal volgende gegevens te bevatten van de aanvrager: naam en 

voornaam, rijksregisternummer, volledig adres waarvoor de 

woonstvergoeding wordt gevraagd (tevens hoofdverblijfplaats), het IBAN-

nummer en de BIC-code van de financiële rekening waarop de 

woonstvergoeding dient te worden gestort; 

d) De uitdrukkelijke vraag tot uitbetaling van een woonstvergoeding te 

bevatten voor de duurtijd van het ganse kalenderjaar of een deel ervan; 

e) De uitdrukkelijke verklaring te bevatten dat de woonstvergoeding zal worden 

teruggestort in geval van beëindiging van de functie van bedienaar van de 

erkende geloofsgemeenschap binnen die aanvraagperiode, van verhuis 

buiten de gebiedsomschrijving van de erkende geloofsgemeenschap of bij 

opheffing of intrekking van de erkenning van de lokale geloofsgemeenschap, 

en dit pro rata van het aantal maanden waarvoor geen woonstvergoeding 

verschuldigd was; 

f) De hierna opgesomde bijlagen -naar gelang het geval- te bevatten. 

§3. Om geldig te zijn, dient de in §1 vermelde aanvraag volgende bijlagen te 

bevatten: 

a) Voor een gehuurde woning: 1° de laatste officiële indexaanpassing 

uitgaande van de eigenaar alsook 2° het meest recente 

energieprestatiecertificaat voor de woning; 

b) Voor een woning in eigendom: 1° kopie van het meest recente aanslagbiljet 

inzake onroerende voorheffing, en 2° kopie van de laatste drie afbetalingen 

van de lening. 

§4. Om geldig te zijn, dient de in §1 vermelde aanvraag volgende bijlagen te 

bevatten indien deze voor de eerste keer wordt aangevraagd: 

a) Een attest vanwege de Federale Overheidsdienst Justitie waarin de Minister 

waarborgt dat de aanvrager een wedde als bedienaar van de eredienst 

ontvangt ten laste van zijn departement in hoofde van priester of imam 1e in 

rang voor de desbetreffende erkende lokale geloofsgemeenschap; 

b) Een attest vanwege het Representatief Orgaan waarin wordt bevestigd de 

aanvrager is aangesteld als priester of imam 1e in rang voor de 

desbetreffende erkende lokale geloofsgemeenschap; 

c) Het bewijs van woonst vanwege het gemeentebestuur waaruit blijkt dat de 

aanvrager zijn hoofdverblijfplaats heeft in de woning waarvoor hij een 

woonstvergoeding aanvraagt; 

d) Voor een gehuurde woning: 1° een kopie van de geregistreerde 

huurovereenkomst van de woning waarvoor een woonstvergoeding wordt 

aangevraagd, 2° de laatste officiële indexaanpassing uitgaande van de 

eigenaar alsook 3° het meest recente energieprestatiecertificaat voor de 

woning; 

e) Voor een woning in eigendom: 1° kopie van de aankoopovereenkomst, 2° 

bewijs van aflossing van de hypothecaire lening van de laatste drie 

maanden, en 3° het laatste jaarlijks attest voor een hypothecaire lening 

uitgaande van de financiële instelling die de lening heeft verstrekt; 
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f) Een attest vanwege de financiële instelling met de identificatiegegevens van 

de bankrekening waarop de woonstvergoeding dient te worden gestort; 

§5. Om geldig te zijn, dient de in §1 vermelde aanvraag volgende bijlagen te 

bevatten indien er wijzigingen zijn m.b.t. de woonst waarvoor de woonstvergoeding 

wordt aangevraagd: 

a) Alle in §4, sub c) tot en met e) van dit artikel opgesomde bijlagen 

§6. De aanvrager meldt onmiddellijk elke wijziging in zijn toestand -gerelateerd aan 

de woonstvergoeding- aan het provinciebestuur van Antwerpen. 

 

Artikel 3: 

Bedrag 

§1. De maandelijkse woonstvergoeding wordt principieel vastgesteld op het 

effectieve huurbedrag in geval de woning waarvoor de woonstvergoeding wordt 

gehuurd door de aanvrager of in voorkomend geval het effectieve bedrag van de 

hypothecaire aflossing in geval de woning waarvoor de woonstvergoeding wordt 

gevraagd eigendom is van de aanvrager. Deze woonstvergoedingen worden echter 

beperkt tot een maximumbedrag, zoals bepaald in §2 van dit artikel.  

§2. De in §1 van dit artikel vermelde woonstvergoedingen worden beperkt tot de 

gemiddelde huurprijs voor een huis, c.q. appartement zoals officieel meegedeeld 

door de Vlaamse overheid in de Gemeente-Stadsmonitor (https://gemeente-

stadsmonitor.vlaanderen.be/indicators/gemiddelde-huurprijs) voor de gemeente 

waarin het onroerend goed zich bevindt waarvoor een woonstvergoeding wordt 

aangevraagd, dit zowel voor een woning die wordt gehuurd als voor een woning die 

eigendom is van de aanvrager. Elke wijziging die door de Vlaamse overheid wordt 

aangebracht aan deze monitor heeft uitwerking vanaf de eerstvolgende 

uitbetalingsperiode zoals voorzien in artikel 4 van dit besluit. 

§3. Het in §2 van dit artikel vermelde maximumbedrag wordt -in voorkomend 

geval- pro rata van de tewerkstellingsgraad van de bedienaar bij de Federale 

Overheid verder beperkt. 

§4. In geval de bedienaar eigenaar is van een woning waarvoor geen hypothecaire 

lening meer dient afbetaald te worden, wordt hem een jaarlijkse forfaitaire 

woonstvergoeding toegekend gelijk aan de het bedrag van de onroerende 

voorheffing van de desbetreffende woning van het jaar voorafgaand aan het jaar 

waarop de woonstvergoeding van toepassing is. Indien de bedienaar in de loop van 

een kalenderjaar de hypothecaire lening volledig heeft afbetaald, wordt voormeld 

bedrag pro rata van het aantal maanden waarvoor er geen terugbetaling van de 

hypothecaire lening is, toegekend. 

 

Artikel 4: 

Uitbetaling 

De uitbetaling van de woonstvergoedingen vindt twee maal per jaar plaats. De 

beslissingen daartoe worden aan de deputatie voorgelegd in de loop van de maand 

mei voor de uitbetaling van de eerste zes maanden van het lopende jaar en in de 

loop van de maand november voor de uitbetaling van de laatste zes maanden van 

het lopende jaar. 
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Artikel 5: 

Sancties 

§1. Elke laattijdige, foutieve of onvolledige indiening van de aanvraag tot het 

bekomen van een woonstvergoeding, zoals voorzien in artikel 2 van dit reglement 

brengt het verlies van het recht op woonstvergoeding met zich mee voor het 

lopende kwartaal. 

§2. Alle teveel betaalde woonstvergoedingen, om welke reden ook, dienen voor 

100% te worden teruggestort aan de provincie Antwerpen. 

§3. In geval de erkenning van een lokale geloofsgemeenschap wordt vernietigd of 

ingetrokken, dienen alle uitgekeerde woonstvergoedingen te worden terug betaald 

aan de provincie Antwerpen.  

§4. In geval de erkenning van een lokale geloofsgemeenschap wordt opgeheven 

door de Vlaamse Regering c.q de bevoegde Minister, dienen alle ten onrechte 

uitgekeerde woonstvergoedingen te worden terug betaald aan de provincie 

Antwerpen te rekenen vanaf de eerste van de maand volgend op de opheffing van 

de erkenning. 

 

Artikel 6: 

Overgangsbepalingen 

De bedienaren van de erkende lokale geloofsgemeenschappen die op datum van de 

inwerkingtreding van dit besluit een maandelijks bedrag toegekend hebben 

gekregen dat hoger ligt dan het maximumbedrag zoals voorzien in artikel 3 

behouden ten persoonlijke titel dit hogere bedrag. Het bedrag dat zij toegekend 

kregen op datum van de inwerkingtreding van dit besluit wordt echter niet verder 

geïndexeerd tot op het moment dat dit bedrag gelijk aan of kleiner is dan het in 

artikel 3 vastgestelde maximumbedrag. 

 

Artikel 7: 

Inwerkingtreding 

Dit reglement treedt in werking op 1 januari 2024. 

 

VOORZITTER.- Punt 1/1 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Mevrouw Talhaoui heeft 
het woord. 
 
Mevrouw TALHAOUI.- Dank u wel voorzitter. Ik had een vraag en een verduidelijking willen 
horen van de gedeputeerde. Omdat ik op dit moment bij het lezen van de tekst of het verslag een 
beetje de indruk heb, dat het ten eerste om een besparingsmaatregel gaat bij bepaalde 
erediensten. Ten tweede, heb ik zo het ongemakkelijke gevoel dat er een beetje een discriminatie 
bijna hier voor ons ligt. Omdat in de tekst uitdrukkelijk, en u moet mij corrigeren, wordt gezegd 
of geschreven van kijk, wij gaan hier geen gezinswoningen vergoeden. Ik kan me niet van de 
indruk ontdoen dat men hier ervan uitgaat dat een pastoor die celibatair is, bijlange niet 
dezelfde woon … hoe zal ik het zeggen, woonnoden heeft als een imam, een orthodoxe priester, 
een protestantse priester, die wel getrouwd is en eventueel kinderen heeft. Een pastoor heeft 
meestal, in het kader van wat kerkfabrieken voorzien, ook het parochiehuis om mensen te 
ontvangen, om gelovigen te ontvangen. Terwijl iemand, een andere bedienaar die een gezin 
heeft, moeilijk in zijn huis gelovigen kan ontvangen of een raad van bestuur organiseren. En 
eigenlijk moet uitwijken dan naar de orthodoxe kerk, of naar de moskee, of naar de protestantse 
kerk om in die zin inderdaad aan zijn verplichtingen te voldoen. Dus ofwel heb ik het verkeerd 
begrepen, ofwel moet u mij dan van dat gevoel afhelpen dat er hier bespaard wordt? En of ook 
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een vorm van onderscheid tussen de verschillende bedienaren van de erediensten wordt 
ingevoerd. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Mevrouw Talhaoui, mijnheer de voorzitter, collega's. 
Het is net de bedoeling van wat we hier voorstellen om inderdaad iedereen gelijk te stellen. Wij 
zijn ook verplicht, is ook één van de taken van de provincies om voor bedienaars van de 
erediensten een woonstvergoeding te voorzien. Per erkende eredienst instelling, komt hiervoor 
inderdaad slechts één persoon in aanmerking en dat is de woonstvergoeding. Dat wil zeggen de 
woonst betrekken. Je hebt dan ook nog natuurlijk waar de eredienst wordt uitgeoefend. Het is 
daar natuurlijk de plek waar er mensen kunnen ontvangen worden, vergaderingen kunnen 
gedaan worden en dergelijke meer. Hier gaat het zuiver over de woonstvergoeding die wij 
verplicht zijn als provincie voor de bedienaars van de erediensten te voorzien. Nogmaals, dit 
gaat niet over de katholieke erediensten. Dit gaat over de andere erediensten waar wij voor 
bevoegd zijn. Die gaat over de Grieks orthodoxe, de Russische orthodoxe, de Roemeense 
orthodoxe en de Islamitische ritten. Het is alleen natuurlijk voor de Kathedrale Kerkfabrieken 
waar wij dan ook ons woonst voor voorzien. Maar het is hier de bedoeling om voor iedereen 
gelijk voor de wet te stellen. Ik weet niet of dat ik uw gevoel daarmee heb kunnen, in een betere 
richting…? 
 
Mevrouw TALHAOUI.- Dan moet u mij misschien toch verklaren waarom dat er dan één zin is 
waarin staat, het is niet de bedoeling dat de provincie een vergoeding gaat geven voor 
gezinswoningen. Staat ergens ook in de tekst. Wat de verschillende bedienaren van de 
erediensten betreft, u kunt toch niet ontkennen dat er inderdaad in de Katholieke kerk priesters 
meestal toch celibatair zijn. Dat de andere en eigenlijk op een andere manier misschien een 
woning, of de grootte of de oppervlakte van de woning die zij gaan bewonen, toch wel misschien 
iets anders zou kunnen zijn dan een bedienaar die er een gezin op nahoudt. Dan zie ik hier het is 
niet de bedoeling dat de provincie gezinswoningen gaat, hoe zal ik het zeggen, een 
woonstvergoeding gaat geven voor gezinswoningen. Ik moet het hier terugvinden. 
 
VOORZITTER.- Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
Mevrouw TALHAOUI.- Ja zeg maar. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Dat staat er inderdaad in mevrouw, maar dat is ook in het 
decreet zo voorzien. Wij kunnen hier zomaar niets uitvinden natuurlijk. Wij moeten 
woonstvergoedingen voorzien voor de bedienaar van de erediensten, maar niet voor het ganse 
gezin. Dat zal u moeten laten aanpassen dan in het Vlaams parlement. 
 
Mevrouw TALHAOUI.- Excuseer, maar een bedienaar van een eredienst. Ik bedoel, wij 
erkennen de andere erediensten. De Provincie is een woonstvergoeding verschuldigd. Je kunt de 
positie, of de status van een priester, in de Katholieke Kerk toch niet vergelijken met een imam, 
een orthodoxe priester, een protestantse priester en een Joodse rabbijn? Die in een andere 
context wonen zal ik maar zeggen. 
 
VOORZITTER.- Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Mevrouw Talhaoui, ik verwijs nogmaals, dan zal u een 
aanpassing moeten vragen aan het decreet. Maar dat is toch zo? Ik kan toch hier zo maar niet 
wat gaan freewheelen om ... wij hebben het juist gelijkgetrokken voor iedereen, dat is wat ik u 
zeg. Dat is voor de bedienaren van de erediensten. Wij zijn niet verplicht om ook inderdaad 
middelen te geven voor echtgenoot, voor kinderen, enzovoort, enzovoort. Dat is voorzien. 
 
Mevrouw TALHAOUI.- ‘…’ (reactie buiten de microfoon). 
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De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Wij geven die een woonstvergoeding. Wij hebben nu een 
aanpassing gedaan volgens het decreet. Ik heb geen vermindering doorgevoerd mevrouw 
Talhaoui. Vraagt u dat aan uw mensen in het Vlaams Parlement. Ik heb dat niet doorgevoerd. 
Wij passen dat nu aan volgens het decreet. 
 
VOORZITTER.-: Dank u wel. Als er geen vragen meer zijn dan kunnen overgaan tot de 
stemming van punt 1/1 van de agenda. De stemming kan starten. Heeft iedereen zijn stem 
uitgebracht? Einde van de stemming. Stemming is als volgt, 34 aanwezigen, 25 ja, 1 neen en acht 
onthouding. 
 
Goedgekeurd met 25 stemmen ja, bij 1 stem nee en 8 onthoudingen. 

 

 

Nr. 1/2 van de agenda 

 

Erediensten. Antwerpen. Roemeens-orthodoxe kerkfabriek de Geboorte 

van de Moeder Gods. Budget 2023. Akteneming. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Krachtens artikel 48 juncto artikel 229 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 

de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, neemt de 

provincieraad akte van het budget als het past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Krachtens artikel 49 juncto artikel 229 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 

de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de 

provincieraad bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het budget 

indien dit niet past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Luidens artikel 47 juncto artikel 229 worden de budgetten na het advies van het 

erkend representatief orgaan jaarlijks voor 1 oktober bij de provincieoverheid 

ingediend (…). De provincieraad spreekt zich over het budget uit binnen een 

termijn van vijftig dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het budget bij de 

provincieoverheid (…). 

 

2. Juridische context 

 

Luidens art. 46 juncto art. 229 stelt de kerkfabriekraad jaarlijks op basis van het 

meerjarenplan het budget van de orthodoxe kerkfabriek voor het volgende 

boekjaar vast. Het budget bestaat uit een investeringsbudget en een 

exploitatiebudget. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

In vergadering van 22 oktober 2020 heeft uw raad het meerjarenplan 2020-2025 

van de orthodoxe kerkfabriek De Geboorte van de Moeder Gods te Antwerpen 
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goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. Dit 

meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 

exploitatie van 29.460,00 EUR voor het jaar 2023. 

 

De kerkfabriekraad van de orthodoxe kerkfabriek De Geboorte van de Moeder Gods 

heeft het budget 2023 opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 11 oktober 

2023. 

 

Uw raad gaf een gunstig advies over de rekening 2021 in vergadering van 19 mei 

2022, met een batig saldo voor de exploitatie ten bedrage van 26.020,65 EUR en 

voor investeringen van 57,71 EUR. 

 

Uw raad gaf een gunstig advies over de rekening 2022 in vergadering van 27 april 

2023, met een batig saldo voor de exploitatie ten bedrage van 29.839,94 EUR en 

voor investeringen van 89,39 EUR. 

 

Het exploitatie- c.q. investeringsoverschot dat uit de vorige jaren dient 

meegenomen te worden in het budget 2023 wordt enerzijds bepaald door de 

rekeningstand van 2021 (Gecorrigeerd Exploitatieresultaat Rekening n-2, de 

zogenaamde K1-waarde die weergeeft wat er eind 2021 effectief in kasvoorraad 

zat) doch normaliter geactualiseerd door hetgeen daarvan in 2022 zou gebruikt van 

geworden zijn (Gecorrigeerd Exploitatieresultaat van het Budget n-1, de 

zogenaamde K2-waarde). Aangezien thans het echte rekeningresultaat 2022 

gekend is, mag deze theoretische waarde vervangen worden door de reële waarde 

van de rekeningstand eind 2022, met dien verstande dat dan boekhoudkundig de 

opgebouwde reserve voor het volgende budgetjaar gelijk zal zijn aan nul euro. De 

K2-waarde is dan gelijk aan het verschil tussen het exploitatieresultaat rekening 

2021 en het exploitatieresultaat rekening 2022. In hun budget voor 2023 heeft de 

Roemeens-orthodoxe kerkfabriek van deze techniek gebruik gemaakt. 

 

Het budget 2023 kan als volgt worden samengevat: 

 

Exploitatie Ontvangsten 32.500,06 EUR  
Uitgaven 91.800,00 EUR  
Voor financiering -59.299,94 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking -59.299,94 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar -59.299,94 EUR  
Gecor. Expl. Rek. n-2 26.020,65 EUR  
Gecor. Expl. Budget n-1 -3.819,29 EUR  
Voor toelage -29.460,00 EUR  
Gewone toelage 29.460,00 EUR  
Achterstal. toelage 0,00 EUR  
Saldo 0,00 EUR    
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Exploitatietoelage   29.460,00 EUR 

 

Investeringen Ontvangsten 18.333,32 EUR  
Uitgaven 18.333,32 EUR  
Voor financiering 0,00 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking 0,00 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar 0,00 EUR  
Gecor. Expl. Rek. n-2 57,71 EUR  
Gecor. Expl. Budget n-1 0,00 EUR  
Saldo 57,71 EUR    

Investeringstoelage   0,00 EUR 

 

 

Het budget 2023 vergeleken met het meerjarenplan 2020-2025 voor wat betreft de 

voorziene subsidie voor 2023: 

 

Voorziene subsidie in het meerjarenplan 29.460,00 EUR 

Gevraagde provinciale subsidie budget 2023 29.460,00 EUR 

Verschil 0,00 EUR 

 

Het ingediende budget valt aldus binnen het goedgekeurde meerjarenplan. De 

provincieraad dient derhalve akte te nemen van het ingediende budget 2023. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 

 
SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 

SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 

inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 

handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

Het budget 2023 werd ontvangen op 23 oktober 2023 en werd aldus niet tijdig, i.e. 

voor 1 oktober 2022, ingestuurd. Hierop staan echter geen strafbepalingen. 

 

Luidens de artt. 47 en 50, eerste lid van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de budgetten en 

de wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, 

in casu de Metropoliet-Aartsbisschop van het Oecumenisch Patriarchaat van 

Konstantinopel. 
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Dit advies werd verstrekt op 13 oktober 2023 en ontvangen door de 

provincieoverheid eveneens op 23 oktober 2023. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

BBC: Actieplan: Interne werking DREM - Actie: SREM Erediensten. 

 

Een budget ten belope van 29.460,00 EUR ten voordele van de Roemeens-

orthodoxe kerkfabriek De Geboorte van de Moeder Gods te Antwerpen werd reeds 

voorzien in het provinciale meerjarenplan 2020-2025 op boekhoudsleutel 

2023/64902000/0790 - Niet-nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het 

tekort van de gewone begroting van de kerkfabrieken van de erkende erediensten 

(W)), ramingsnummer MJP001467, van het budget 2023. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad neemt akte van het budget 2023 van de Roemeens-orthodoxe 

kerkfabriek De Geboorte van de Moeder Gods te Antwerpen met een 

provinciesubsidie van 29.460,00 EUR voor het tekort op het exploitatiebudget 

2023, zonder formulering van boekhoudkundig-technische of andere opmerkingen 

ter zake. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 1/2 kan starten. 
Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. Stemming is als volgt, 
34 aanwezigen, 27 ja, 1 neen en 6 onthouding.  
 
Goedgekeurd met 27 stemmen ja, bij 1 stem nee en 6 onthoudingen. 

 

 

Nr. 1/3 van de agenda 

 

Erediensten. Antwerpen. Grieks-orthodoxe kerkfabriek Maria Boodschap. 

Budget 2023. Akteneming. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Krachtens artikel 48 juncto artikel 229 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 

de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, neemt de 

provincieraad akte van het budget als het past in het goedgekeurde meerjarenplan. 
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Krachtens artikel 49 juncto artikel 229 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 

de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de 

provincieraad bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het budget 

indien dit niet past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Luidens artikel 47 juncto artikel 229 worden de budgetten na het advies van het 

erkend representatief orgaan jaarlijks voor 1 oktober bij de provincieoverheid 

ingediend (…). De provincieraad spreekt zich over het budget uit binnen een 

termijn van vijftig dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het budget bij de 

provincieoverheid (…). 

 

2. Juridische context 

 

Luidens art. 46 juncto art. 229 stelt de kerkfabriekraad jaarlijks op basis van het 

meerjarenplan het budget van de orthodoxe kerkfabriek voor het volgende 

boekjaar vast. Het budget bestaat uit een investeringsbudget en een 

exploitatiebudget. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

In vergadering van 20 februari 2020 heeft uw raad het meerjarenplan 2020-2025 

van de orthodoxe kerkfabriek Maria Boodschap te Antwerpen goedgekeurd zonder 

boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. Dit meerjarenplan voorzag in 

een toelage van de provincie Antwerpen voor de exploitatie van 22.300,00 EUR 

voor het jaar 2023. 

 

De kerkfabriekraad van de orthodoxe kerkfabriek Maria Boodschap heeft het budget 

2023 opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 28 maart 2023. 

 

Uw raad gaf een gunstig advies over de rekening 2021 in vergadering van 28 april 

2022, met een batig saldo voor de exploitatie ten bedrage van 9,64 EUR; dit 

bedrag is correct ingeboekt in het budget 2023. 

 

Het budget 2023 kan als volgt worden samengevat: 

 

Exploitatie Ontvangsten 5.450,00 EUR  
Uitgaven 28.046,53 EUR  
Voor financiering -22.596,53 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking -22.596,53 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar -22.596,53 EUR  
Gecor. Expl. Rek. n-2 9,64 EUR  
Gecor. Expl. Budget n-1 -286,89 EUR  
Voor toelage -22.300,00 EUR  
Gewone toelage 22.300,00 EUR 
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Achterstal. toelage 0,00 EUR  
Saldo 0,00 EUR    

Exploitatietoelage   22.300,00 EUR 

 

 

Het budget 2023 vergeleken met het meerjarenplan 2020-2025 voor wat betreft de 

voorziene subsidie voor 2023: 

 

Voorziene subsidie in het meerjarenplan 22.300,00 EUR 

Gevraagde provinciale subsidie budget 2023 22.300,00 EUR 

Verschil 0,00 EUR 

 

Het ingediende budget valt aldus binnen het goedgekeurde meerjarenplan. De 

provincieraad dient derhalve akte te nemen van het ingediende budget 2023. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 

 
SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 

SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 

inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 

handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

Het budget 2023 werd ontvangen op 24 oktober 2023. 

 

Luidens de artt. 47 en 50, eerste lid van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de budgetten en 

de wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, 

in casu de Metropoliet-Aartsbisschop van het Oecumenisch Patriarchaat van 

Konstantinopel. 

 

Dit advies werd verstrekt op 6 juli 2023 en ontvangen door de provincieoverheid op 

24 oktober 2023. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

BBC: Actieplan: Interne werking DREM - Actie: SREM Erediensten. 
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Een budget ten belope van 22.300,00 EUR ten voordele van de Grieks-orthodoxe 

kerkfabriek Maria Boodschap te Antwerpen werd reeds voorzien in het provinciale 

meerjarenplan 2020-2025 op boekhoudsleutel 2023/64902000/0790 - Niet-

nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone begroting 

van de kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer 

MJP001467, van het budget 2023. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad neemt akte van het budget 2023 van de Grieks-orthodoxe 

kerkfabriek Maria Boodschap te Antwerpen met een provinciesubsidie van 

22.300,00 EUR voor het tekort op het exploitatiebudget 2023, zonder formulering 

van boekhoudkundig-technische of andere opmerkingen ter zake. 

 

VOORZITTER.- Vragen de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 1/3 kan starten. 
Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. Stemming is als volgt, 
34 aanwezigen, 27 ja, 1 neen en 6 onthouding. 

 

Goedgekeurd met 27 stemmen ja, bij 1 stem nee en 6 onthoudingen. 

 

 

Nr. 1/4 van de agenda 

 

Erediensten. Antwerpen. Islamitische gemeenschap Attaqwa. Budget 2024. 

Akteneming. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Krachtens art. 48 juncto art. 272 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, neemt de 

provincieraad akte van het budget als het past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Krachtens art. 49 juncto art. 272 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de provincieraad 

bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het budget indien dit niet 

past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Luidens art. 47 juncto art. 272 worden de budgetten na het advies van het erkend 

representatief orgaan jaarlijks voor 1 oktober bij de provincieoverheid ingediend 

(…). De provincieraad spreekt zich over het budget uit binnen een termijn van 

vijftig dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het budget bij de 

provincieoverheid (…). 
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2. Juridische context 

 

Luidens art. 46 juncto art. 272 stelt het comité jaarlijks op basis van het 

meerjarenplan het budget van de islamitische gemeenschap voor het volgende 

boekjaar vast. Het budget bestaat uit een investeringsbudget en een 

exploitatiebudget. 

 

Luidens artikel 50 juncto artikel 272 worden de budgetwijzigingen na het advies 

van het erkend representatief orgaan voor 15 september van het lopende jaar 

gecoördineerd bij de provincieoverheid ingediend. De artikel 48 en 49 zijn dan van 

overeenkomstige toepassing. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

In vergadering van 20 februari 2020 heeft uw raad het meerjarenplan 2020-2025 

van de Islamitische gemeenschap Attaqwa te Antwerpen goedgekeurd zonder 

boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. Dit meerjarenplan voorzag in 

een toelage van de provincie Antwerpen voor de exploitatie van 22.760,00 EUR 

voor het jaar 2024. 

 

Het comité van de Islamitische gemeenschap Attaqwa heeft het budget 2024 

opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 24 september 2023. 

 

Uw raad gaf een gunstig advies over de rekening 2022 in vergadering van 27 april 

2023, met een batig saldo voor de exploitatie ten bedrage van 693,77 EUR; dit 

bedrag is correct ingeboekt in het budget 2024. 

 

Het budget 2024 kan als volgt worden samengevat: 

 

Exploitatie Ontvangsten 15.174,00 EUR  
Uitgaven  36.422,13 EUR  
Voor financiering - 21.248,13 EUR  
Financiering  0,00 EUR  
Voor overboeking - 21.248,13 EUR  
Overboeking  0,00 EUR  
Eigen dienstjaar - 21.248,13 EUR  
Gecor. Expl. Rek. n-2  693,77 EUR  
Gecor. Expl. Budget n-1  2.205,64 EUR  
Voor toelage - 22.760,00 EUR  
Gewone toelage  22.760,00 EUR  
Achterstal. toelage  0,00 EUR  
Saldo  0,00 EUR    

Toelage   22.760,00 EUR 

 

Er zijn in 2024 geen investeringsontvangsten noch investeringsuitgaven. 
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Het budget 2024 vergeleken met het meerjarenplan 2020-2025 voor wat betreft de 

voorziene subsidie voor 2024: 

 

Voorziene subsidie in het meerjarenplan 22.760,00 EUR 

Gevraagde provinciale subsidie budget 2024 22.760,00 EUR 

Verschil 0,00 EUR 

 

Het ingediende budget valt aldus binnen het goedgekeurde meerjarenplan. De 

provincieraad dient derhalve akte te nemen van het ingediende budget 2024. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 

 

SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 

SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 

inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 

handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

Het budget 2024 werd ontvangen op 24 september 2023 via het Digitaal Loket 

Vlaanderen.  

 

Luidens de artt. 47 en 50, eerste lid van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de budgetten en 

de wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, 

in casu de Moslimraad. 

 

Dit advies werd verstrekt op 16 oktober 2023 en ontvangen door de 

provincieoverheid op 25 oktober 2023. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

BBC: Actieplan: Interne werking DREM - Actie: SREM Erediensten. 

 

Een budget ten belope van 22.760,00 EUR ten voordele van de Islamitische 

gemeenschap Attaqwa te Antwerpen werd reeds voorzien in het provinciale 

meerjarenplan 2020-2025 op boekhoudsleutel 2024/64902000/0790 - Niet-

nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone begroting 
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van de kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer 

MJP001467, van het budget 2024. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad neemt akte van het budget 2024 van de Islamitische 

gemeenschap Attaqwa te Antwerpen met een provinciesubsidie van 22.760,00 EUR 

voor het tekort op het exploitatiebudget 2024, zonder formulering van 

boekhoudkundig-technische of andere opmerkingen ter zake. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 1/4 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

32 aanwezigen, 21 ja, 6 neen en 5 onthouding. 

 

Goedgekeurd met 21 stemmen ja, bij 6 stemmen nee en 5 onthoudingen. 

 

 

Nr. 1/5 van de agenda 

 

Erediensten. Antwerpen. Islamitische gemeenschap Mehmet Akif. Budget 

2024. Akteneming. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Krachtens art. 48 juncto art. 272 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, neemt de 

provincieraad akte van het budget als het past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Krachtens art. 49 juncto art. 272 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de provincieraad 

bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het budget indien dit niet 

past in het goedgekeurde meerjarenplan. 

 

Luidens art. 47 juncto art. 272 worden de budgetten na het advies van het erkend 

representatief orgaan jaarlijks voor 1 oktober bij de provincieoverheid ingediend 

(…). De provincieraad spreekt zich over het budget uit binnen een termijn van 

vijftig dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het budget bij de 

provincieoverheid (…). 

 

2. Juridische context 

 

Luidens art. 46 juncto art. 272 stelt het comité jaarlijks op basis van het 

meerjarenplan het budget van de islamitische gemeenschap voor het volgende 
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boekjaar vast. Het budget bestaat uit een investeringsbudget en een 

exploitatiebudget. 

 

Luidens artikel 50 juncto artikel 272 worden de budgetwijzigingen na het advies 

van het erkend representatief orgaan voor 15 september van het lopende jaar 

gecoördineerd bij de provincieoverheid ingediend. De artikel 48 en 49 zijn dan van 

overeenkomstige toepassing. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

In vergadering van 20 februari 2020 heeft uw raad het meerjarenplan 2020-2025 

van de Islamitische gemeenschap Mehmet Akif te Antwerpen goedgekeurd zonder 

boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. Dit meerjarenplan voorzag in 

een toelage van de provincie Antwerpen voor de exploitatie van 28.837,00 EUR 

voor het jaar 2024. 

 

Het comité van de Islamitische gemeenschap Mehmet Akif heeft het budget 2024 

opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 24 september 2023.  

 

Uw raad gaf een gunstig advies over de rekening 2022 in vergadering van 27 april 

2023, met een batig saldo voor de exploitatie ten bedrage van 3.192,37 EUR; dit 

bedrag is correct ingeboekt in het budget 2024. 

 

Het budget 2024 kan als volgt worden samengevat: 

 

Exploitatie Ontvangsten 19.224,00 EUR  
Uitgaven 39.985,28 EUR  
Voor financiering -20.761,28 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking -20.761,28 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar -20.761,28 EUR  
Gecor. Expl. Rek. n-2 3.192,37 EUR  
Gecor. Expl. Budget n-1 11.268,09 EUR  
Voor toelage -28.837,00 EUR  
Gewone toelage 28.837,00 EUR  
Achterstal. toelage 0,00 EUR  
Saldo 0,00 EUR    

Toelage   28.837,00 EUR 

 

Er zijn in 2024 geen investeringsontvangsten noch investeringsuitgaven. 

 

Het budget 2024 vergeleken met het meerjarenplan 2020-2025 voor wat betreft de 

voorziene subsidie voor 2024: 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 28 

Voorziene subsidie in het meerjarenplan 28.837,00 EUR 

Gevraagde provinciale subsidie budget 2024 28.837,00 EUR 

Verschil 0,00 EUR 

 

Het ingediende budget valt aldus binnen het goedgekeurde meerjarenplan. De 

provincieraad dient derhalve akte te nemen van het ingediende budget 2024. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 

 

SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 

SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 

inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 

handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

Het budget 2024 werd ontvangen op 24 september 2023. 

 

Luidens de artt. 47 en 50, eerste lid van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de 

materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de budgetten en 

de wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, 

in casu de Moslimraad. 

 

Dit advies werd verstrekt op 16 oktober 2023 en ontvangen door de 

provincieoverheid op 25 oktober 2023. 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023 

 

5. Financiële aspecten 

 

BBC: Actieplan: Interne werking DREM - Actie: SREM Erediensten. 

 

Een budget ten belope van 28.837,00 EUR ten voordele van de Islamitische 

gemeenschap Mehmet Akif te Antwerpen werd reeds voorzien in het provinciale 

meerjarenplan 2020-2025 op boekhoudsleutel 2024/64902000/0790 - Niet-

nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone begroting 

van de kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer 

MJP001467, van het budget 2024. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 
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De provincieraad neemt akte van het budget 2024 van de Islamitische 

gemeenschap Mehmet Akif te Antwerpen met een provinciesubsidie van 

28.837,00 EUR voor het tekort op het exploitatiebudget 2024, zonder formulering 

van boekhoudkundig-technische of andere opmerkingen ter zake. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 1/5 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

33 aanwezigen, 21 ja, 6 neen en 6 onthouding. 

 

Goedgekeurd met 21 stemmen ja, bij 6 stemmen nee en 6 onthoudingen. 
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2. Economie, streekbeleid en Europa 

 

Nr. 2/1 van de agenda 

 

Budget 2023. Exploitatiebudget. Beleidsdomeinen Economie, Streekbeleid 

en Europa. ARK-code - 64902000 niet-nominatieve subsidie 'Subsidie 

economie (V)'. Verdeling van krediet. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Art. 42 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

Koninklijk Besluit nr. 110 van 13 december 1982, gewijzigd door het Koninklijk 

Besluit nr. 145 van 30 december 1982, betreffende het verplicht evenwicht van de 

begroting. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

De provincie Antwerpen is een ondernemende regio. Dit willen we ook blijven. 

Centraal in het economisch beleid van de provincie Antwerpen staat het creëren en 

stimuleren van een gunstig ondernemersklimaat. Daarnaast willen we inspelen op 

huidige en toekomstige innovatieve uitdagingen binnen onze economische 

speerpuntsectoren (detailhandel, duurzame bouw, haven en logistiek, agro-

industrie, zakelijke dienstverlening, chemie en life sciences, creatieve industrie). 

Eén van de hefbomen van de dienst economie om deze doelstellingen te realiseren 

is het verdeelkrediet met als omschrijving ‘Subsidies economie’. In het budget 2023 

is er een bedrag van 572.773 EUR beschikbaar binnen dit verdeelkrediet. In 

bijgaand verslag wordt gevraagd in te stemmen met de aanwending van het 

verdeelkrediet voor een bedrag van 399.000 EUR. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 
SDG 8 Eerlijk werk en economische groei 

SDG-subdoelstelling 8.3 Bevorderen van op ontwikkeling toegespitste 

beleidslijnen die productieve activiteiten ondersteunen, alsook de creatie van 

waardige jobs, ondernemerschap, creativiteit en innovatie, en de formalisering en 

de groei aanmoedigen van micro-, kleine en middelgrote ondernemingen, ook via 

toegang tot financiële diensten. 
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Het departement Economie, Streekbeleid en Europa (DESE) kent een lange traditie 

op het vlak van samenwerkingen met de kennisinstellingen. Ook met de 

hogescholen in de provincie Antwerpen bestonden diverse samenwerkingen, 

meestal met een projectmatig karakter. De hogescholen vormen een belangrijke 

schakel in de onderwijsstructuur van onze provincie en dankzij hun praktijkgericht 

onderzoek zijn ze belangrijke actoren en projectpartners die het economisch en 

innovatief weefsel van de provincie Antwerpen versterken. 

Van de ongeveer 150.000 studenten aan de hogescholen in Vlaanderen, studeert 

ruim een derde aan de hogescholen in de provincie Antwerpen. Deze hogescholen 

in onze provincie zijn AP Hogeschool Antwerpen, Karel de Grote Hogeschool (KdG) 

en Thomas More (Thomas More Mechelen-Antwerpen en Thomas More Kempen). In 

bijgaand verslag wordt de subsidiëring aan de respectievelijke hogescholen nader 

toegelicht. 

 

➢ Project ‘Ondersteuning voor sterkere samenwerkingsverbanden met 

de hogescholen in de provincie Antwerpen’ (deelbudget 

100.000 EUR - AP Hogeschool Antwerpen) 

 

Voor AP Hogeschool Antwerpen zal de samenwerking verder worden uitgebouwd 

rond volgende topics in de speerpuntsectoren ‘creatieve sector’ en ‘zorgsector’ (niet 

exhaustieve opsomming): 

 

o Creatieve sector: 

AP Hogeschool en POM Antwerpen werken verder samen binnen het 

verbindingsplatform voor de creatieve sector Antwerp.Powered by Creatives 

(APBC). Antwerp.Powered by Creatives is opgezet als een open huis waar 

designers, bedrijven en onderwijs samenkomen en samenwerken. 

Deze subsidie maakt het ook mogelijk om gezamenlijk events op te zetten 

waarbij het belang en de meerwaarde van de creatieve sector in onze 

provincie wordt benadrukt. 

 

o Zorgsector: 

AP Hogeschool heeft een sterk opleidingsaanbod voor de zorgsector en 

onderzoekt verder samen met het Gouverneur Kinsbergencentrum (GKC) op 

welke wijze de diverse onderzoeksprojecten - waar beide organisatie aan 

deelnamen - een bredere valorisatie kunnen realiseren. Hierbij wordt 

onderzocht hoe de bekomen resultaten en kennis kunnen deel uitmaken van 

het onderwijscurriculum maar ook hoe deze een bredere toepassing kunnen 

vinden bij zorgprofessionals en zorginstellingen. Verder is er nog de 

uitdaging om de data van het onlineplatform ‘Provincie in Cijfers’ meer 

beschikbaar te maken en te ontsluiten voor de eerstelijnszones. Ook het 

interprofessioneel leren van elkaar en de samenwerking met Kwartier Z van 

GKC en AP Hogeschool blijft een belangrijke uitdaging. 

o … 
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Voorgesteld wordt om voor de ondersteuning voor sterkere 

samenwerkingsverbanden met de hogescholen in de provincie Antwerpen een 

bedrag van 100.000 EUR uit te trekken op het budget 2023 voor de AP Hogeschool 

Antwerpen. In afwijking van artikel 3 van het provinciaal reglement van 

24 september 2020 betreffende de subsidiëringen en het toestaan van 

reservevorming door subsidietrekkers dienen de verantwoordingsstukken uiterlijk 

op 30 september 2024 toe te komen op de Dienst Economie. 

 

➢ Project ‘Ondersteuning voor sterkere samenwerkingsverbanden met 

de hogescholen in de provincie Antwerpen’ (deelbudget 

100.000 EUR – Karel de Grote Hogeschool) 

 

Voor de Karel de Grote Hogeschool zal de samenwerking verder worden 

uitgebouwd rond volgende topics in de speerpuntsectoren ‘(bio)-chemie en life 

sciences’  (niet exhaustieve opsomming): 

 

o De werking continueren en uitbouwen van het FabLab en BioLab. In deze 

duurzame learning labs is er ruimte voor ontmoeting en kruisbestuiving, 

innovatie en ondernemerschap. Op deze manier worden ideeën omgezet 

naar tastbare producten. Het FabLab biedt infrastructuur om te werken rond 

nieuwe producten en materialen. Het BioLab biedt een onderzoeksomgeving 

voor innovatieve, duurzame biochemische design-processen. 

 

o Het versterken van ecosystemen door participatie van o.a. studenten 

biochemie aan het ecosyteem van het Wetenschapspark Universiteit 

Antwerpen. Het optimaal gebruik van professionele lab-infrastructuur door 

studenten bereidt hen heel concreet voor op hun toekomstige 

werkomgeving. De wisselwerking met de bedrijven op de site zorgt voor een 

wisselwerking waarbij stageplaatsen en studenten elkaar vinden. De 

aanwezigheid van studenten versterkt het karakter van het 

Wetenschapspark als een levendig campus waar bedrijven, startups, 

studenten en overheid elkaar vinden in een dynamisch ecosysteem rond 

(bio)-chemie en life sciences. 

o … 

 

Voorgesteld wordt om voor de ondersteuning voor sterkere 

samenwerkingsverbanden met de hogescholen in de provincie Antwerpen een 

bedrag van 100.000 EUR uit te trekken op het budget 2023 voor de vzw Karel de 

Grote Hogeschool. In afwijking van artikel 3 van het provinciaal reglement van 

24 september 2020 betreffende de subsidiëringen en het toestaan van 

reservevorming door subsidietrekkers dienen de verantwoordingsstukken uiterlijk 

op 30 september 2024 toe te komen op de Dienst Economie. 

 

➢ Project ‘Ondersteuning voor sterkere samenwerkingsverbanden met 

de hogescholen in de provincie Antwerpen’ (deelbudget Thomas 

More Kempen - 100.000 EUR) 
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Voor Thomas More Kempen (die ook optreedt namens Thomas More Mechelen-

Antwerpen) zal de samenwerking verder worden uitgebouwd rond volgende topics 

in de speerpuntsectoren ‘landbouw’ en ‘food’ enerzijds en ‘circulaire bouwsector’ 

anderzijds. Hierbij zal vooral aandacht worden besteed aan verduurzaming, 

circulariteit en energie (niet exhaustieve opsomming): 

 

o Landbouw en food: 

De samenwerking wordt onder andere toegespitst op innovatieve technieken en 

hun toepassing in de landbouw en dan meer specifiek voor praktijkonderzoek in 

samenwerking met de Hooibeekhoeve en het Proefbedrijf Pluimveehouderij. 

Daarnaast levert Thomas More ook vooruitstrevend onderzoek naar 

proteïnevervangers. Dit is belangrijk voor de toekomst van de landbouw en 

foodindustrie. 

 

o Bouw: 

De bouwsector maakt een sterke evolutie door, gedreven door energie-

efficiëntie en het terugdringen van CO2 uitstoot. Nieuwe technieken en 

materialen veranderen het bouwproces. Op Kamp C was tot en met oktober 

2023 de demo-opstelling voor biogebaseerde en circulaire bouwmaterialen 'the 

Exploded View Beyond Building' te bezoeken. Verschillende grondstoffen van de 

biogebaseerde bouwoplossingen  zouden geleverd kunnen worden door de 

landbouwsector, bijvoorbeeld -maar niet uitsluitend- hennep. Zowel aan bouw- 

als aan landbouwzijde zijn er nog heel wat stappen te zetten. Kamp C en 

Thomas More zullen verder samenwerken om deze evoluties naar de 

bouwopleidingen en -praktijk over te brengen. 

 

Zowel voor de landbouw- en foodsector als voor de bouwsector zijn energie-

efficiëntie en doorgedreven circulariteit een sine qua non voor toekomstige groei. 

De diensten Economie en Landbouw, Kamp C, de Hooibeekhoeve en het 

Proefbedrijf Pluimveehouderij en Thomas More zullen hun samenwerking verder 

uitbouwen met het oog op het duurzaam verankeren van de speerpuntsectoren in 

onze provincie. 

 

Voorgesteld wordt om voor de ondersteuning voor sterkere 

samenwerkingsverbanden met de hogescholen in de provincie Antwerpen een 

bedrag van 100.000 EUR uit te trekken op het budget 2023 voor de vzw Thomas 

More Kempen (die ook optreedt namens de vzw Thomas More Mechelen-

Antwerpen). In afwijking van artikel 3 van het provinciaal reglement van 

24 september 2020 betreffende de subsidiëringen en het toestaan van 

reservevorming door subsidietrekkers dienen de verantwoordingsstukken uiterlijk 

op 30 september 2024 toe te komen op de Dienst Economie. 

 

➢ Project ‘Innovatiecentrum voor biogebaseerd bouwen’ (deelbudget 

99.000 EUR – APB KAMP C) 
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APB Kamp C, het provinciaal centrum voor Duurzaam en Innovatie in de bouw, 

brengt al 20 jaar de bouwketen samen. Met de organisatie van verschillende 

adviestrajecten op maat, opleidingen, rondleidingen, de realisatie van het circulair 

kantoorgebouw ‘t Centrum en de installatie ‘The Exploded View Beyond Building 

(EVBB)’ heeft Kamp C de laatste jaren de transitie naar duurzaam bouwen stevig 

gestimuleerd. Kamp C is hierdoor een aantrekkingspool geworden voor innovatieve 

bouwactoren. 

 

De Exploded View Beyond Building-installatie bevat meer dan 100 biogebaseerde 

materialen en is een unieke combinatie van verhalen, materialen, methodes en 

onderzoek. Sinds de opening (eind maart 2023) hebben reeds 1.400 bezoekers een 

rondleiding gekregen in dit paviljoen. Dit succes toont aan dat er op de Kamp C site 

nog veel meer potentieel is, maar tevens groeit het besef dat het aanbod van 

ecologische alternatieven voor klassieke (vaak met negatieve milieu-impact) 

bouwmaterialen nog zeer beperkt is. Daarom heeft Kamp C de ambitie om een 

innovatiecentrum voor biogebaseerde materialen te ontwikkelen. Deze 

subsidieaanvraag richt zich specifiek op de inhoudelijke werking en de link met het 

werkveld (aannemers, architecten, kennisinstellingen, landbouwers, 

sectororganisaties,...). 

 

Bij het innovatiecentrum voor biogebaseerde materialen zal de nadruk worden 

gelegd op de co-creatie van biogebaseerde bouwmaterialen tussen bedrijven uit de 

bouw- en landbouwsector, evenals kennisinstellingen. Het innovatiecentrum zal via 

een incubatorwerking startende en innoverende bedrijven ondersteunen door hen 

te verbinden met investeerders en subsidiekanalen, door netwerkmogelijkheden te 

faciliteren, door opleiding en advies te geven en door een testomgeving aan te 

bieden. Bedrijven komen hier in contact met onderzoeksinstellingen en 

onderzoekers worden gestimuleerd om hun resultaten te valoriseren. De volledige 

site van Kamp C biedt een omgeving aan die gericht is op duurzame en realistische 

demonstraties van de bedrijven en onderzoekers. Dit ecosysteem en bijhorende 

clusterorganisatie helpt starters en innoverende bedrijven om hun ideeën rond 

biogebaseerde bouwmaterialen te ontwikkelen, op te schalen en versneld op de 

markt te brengen. 

 

Ook bouwbedrijven en bedrijven uit de maakindustrie in onze provincie voelen 

steeds meer de noodzaak om hun bedrijfsvoering te verduurzamen en de omslag te 

maken naar een positieve impact op milieu en klimaat. In Vlaanderen bestaat nog 

geen locatie waar de ganse ontwikkelingsketen (landbouw, maak en bouw) van 

biogebaseerde bouwmaterialen samenkomt en waar innovatie rond het thema kan 

plaatsvinden. Het innovatiecentrum richt zich op het versnellen van innovatie, het 

op de markt brengen van nieuwe producten en de uitbouw van het innovatie-

ecosysteem. Hierdoor wordt de CO2-uitstoot verminderd en ook onze 

afhankelijkheid van eindige bronnen en grondstoffen wordt gevoelig gereduceerd. 

 

Voorgesteld wordt om voor het project ‘Innovatiecentrum voor biogebaseerd 

bouwen’ een bedrag van 99.000 EUR te voorzien ten behoeve van APB Kamp C. In 
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afwijking van artikel 3 van het provinciaal reglement van 24 september 2020 

betreffende de subsidiëringen en het toestaan van reservevorming door 

subsidietrekkers dienen de verantwoordingsstukken uiterlijk op 30 september 2024 

toe te komen op de Dienst Economie. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

De deputatie heeft beslist volgende verdeling van dit verdeelkrediet aan uw raad 

ter goedkeuring voor te leggen: 

 

➢ Project ‘Ondersteuning voor sterkere samenwerkingsverbanden met 

de hogescholen in de provincie Antwerpen’ (deelbudget 100.000 EUR 

- AP Hogeschool Antwerpen) 

 

➢ Project ‘Ondersteuning voor sterkere samenwerkingsverbanden met 

de hogescholen in de provincie Antwerpen’ (deelbudget 100.000 EUR 

- Karel de Grote Hogeschool) 

 

➢ Project ‘Ondersteuning voor sterkere samenwerkingsverbanden met 

de hogescholen in de provincie Antwerpen’ (deelbudget 100.000 EUR 

– Thomas More Kempen) 

 

➢ Project ‘Innovatiecentrum voor biogebaseerd bouwen’ (deelbudget 

99.000 EUR – APB KAMP C) 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

Ingestemd wordt met een subsidie van 100.000,00 EUR aan Artesis Plantijn 

Hogeschool Antwerpen (project ‘Ondersteuning voor sterkere 

samenwerkingsverbanden met de hogescholen in de provincie Antwerpen’) vanuit 

het verdeelkrediet ‘Subsidie economie (V) van het budget 2023 ingeschreven onder 

ARK-code 64902000, ARK-omschrijving: niet-nominatieve subsidies 

(ramingsnummer MJP001383). 

In afwijking van artikel 3 van het provinciaal reglement van 24 september 2020 

betreffende de subsidiëringen en het toestaan van reservevorming door 

subsidietrekkers dienen de verantwoordingsstukken uiterlijk op 30 september 2024 

toe te komen op de Dienst Economie. 

 

Artikel 2: 

Ingestemd wordt met een subsidie van 100.000,00 EUR aan de vzw Karel de Grote 

Hogeschool (project ‘Ondersteuning voor sterkere samenwerkingsverbanden met de 
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hogescholen in de provincie Antwerpen’) vanuit het verdeelkrediet ‘Subsidie 

economie (V) van het budget 2023 ingeschreven onder ARK-code 64902000, ARK-

omschrijving: niet-nominatieve subsidies (ramingsnummer MJP001383). 

In afwijking van artikel 3 van het provinciaal reglement van 24 september 2020 

betreffende de subsidiëringen en het toestaan van reservevorming door 

subsidietrekkers dienen de verantwoordingsstukken uiterlijk op 30 september 2024 

toe te komen op de Dienst Economie. 

 

Artikel 3: 

Ingestemd wordt met een subsidie van 100.000,00 EUR aan de vzw Thomas More 

Kempen (project ‘Ondersteuning voor sterkere samenwerkingsverbanden met de 

hogescholen in de provincie Antwerpen’) vanuit het verdeelkrediet ‘Subsidie 

economie (V) van het budget 2023 ingeschreven onder ARK-code 64902000, ARK-

omschrijving: niet-nominatieve subsidies (ramingsnummer MJP001383). 

In afwijking van artikel 3 van het provinciaal reglement van 24 september 2020 

betreffende de subsidiëringen en het toestaan van reservevorming door 

subsidietrekkers dienen de verantwoordingsstukken uiterlijk op 30 september 2024 

toe te komen op de Dienst Economie. 

 

Artikel 4: 

Ingestemd wordt met een subsidie van 99.000,00 EUR aan APB Kamp C (project 

‘Innovatiecentrum voor biogebaseerd bouwen’) vanuit het verdeelkrediet ‘Subsidie 

economie (V) van het budget 2023 ingeschreven onder ARK-code 64902000, ARK-

omschrijving: niet-nominatieve subsidies (ramingsnummer MJP001383). 

In afwijking van artikel 3 van het provinciaal reglement van 24 september 2020 

betreffende de subsidiëringen en het toestaan van reservevorming door 

subsidietrekkers dienen de verantwoordingsstukken uiterlijk op 30 september 2024 

toe te komen op de Dienst Economie. 

 

VOORZITTER.- Dan gaan we naar de punten van Economie, streekbeleid en Europa. 

Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 2/1 kan starten. Heeft iedereen 
zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. Stemming is als volgt, 35 aanwezigen, 35 ja-
stemmen.  

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

 

Nr. 2/2 van de agenda 

 

Autonome Provinciebedrijven departement Economie, Streekbeleid en 

Europa. Benoeming commissaris-revisor. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 
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De benoeming van één of meer commissarissen gebeurt bij beslissing van de 

provincieraad (art. 18 gecoördineerde statuten). 

 

2. Juridische context 

 

Toepassing van artikel 18 van de statuten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 

 
SDG 16 Bevorder vreedzame en inclusieve samenlevingen met het oog op 

duurzame ontwikkeling, verzeker toegang tot justitie voor iedereen en creëer op 

alle niveaus doeltreffende, verantwoordelijke en open instellingen 

SDG-subdoelstelling 16.6 Doeltreffende, verantwoordelijke en transparantie 

instellingen ontwikkelen op alle niveaus. 

 

Ten behoeve van de Autonome Provinciebedrijven en Extern Verzelfstandigde 

Agentschappen heeft het provinciebestuur een overheidsopdracht met als 

plaatsingswijze de vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met voorafgaande 

bekendmaking in de markt geplaatst op basis van de wet van 17 juni 2016. 

 

Hierbij werd in zitting van 3 augustus 2023 de opdracht door de deputatie 

toegewezen aan Callens, Vandelanotte & Theunissen, Jan Van Rijswijcklaan 10 – 

2018 Antwerpen, maar dient elke APB nog bij afzonderlijk besluit de revisor aan te 

stellen. 

 

Callens, Vandelanotte & Theunissen zal de controles uitvoeren volgens de bij de 

offerte gevoegde ‘methodologische planning en aanpak’ (zie bijlage) en jaarlijks in 

een exitgesprek met de griffier en financieel beheerder rapporteren over de 

controles bij de onderscheiden entiteiten. Relevante conclusies worden aansluitend 

teruggekoppeld aan de APB’s. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Goedkeuring wordt gehecht aan de benoeming van Callens, Vandelanotte & 

Theunissen; Jan Van Rijswijcklaan 10 – 2018 Antwerpen, als commissaris-revisor 
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voor de controle van de boekhouding van APB Provinciaal Secretariaat Europese 

Structuurfondsen, APB Kamp C, APB Hooibeekhoeve, APB Gouverneur 

Kinsbergencentrum en APB Doc Atlas. Dit voor de periode van 2023 – 2024. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 2/2 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. Stemming is als volgt, 

34 aanwezigen, 34 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 34 stemmen ja. 

 

 

Nr. 2/3 van de agenda 

 

PDPOIV: LEADER 2023-2027. Overeenkomst tussen minister voor 

Plattelandsbeleid. Vlaamse Landmaatschappij, beheersdienst - Provincie 

Antwerpen. Provinciale cofinanciering. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 2 van het provinciedecreet bepaalt dat de provincies zich op het intermediair 

beleidsniveau tussen het Vlaamse en het gemeentelijke niveau situeren. 

 

Artikel 43 bepaalt de bevoegdheden van de provincieraad. 

 

2. Juridische context 

 

- Verordening (EU) 2021/2115 van het Europees Parlement en de Raad 

- GLB Strategisch Plan 2023 -2027 door de Vlaamse Regering op 17 maart 2023 

goedgekeurd  

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Sinds 2023 is de vierde Europese programmaperiode voor plattelandsontwikkeling 

gestart in het kader van het Europees Landbouwfonds voor Plattelandsontwikkeling, 

ELFPO. De periode zal lopen van 2023 tot en met 2027. De EU schetst hiervoor het 

brede kader in een verordening (EU) 2021/2115 van het Europees Parlement en de 

Raad, die stelt dat minstens 5% van het budget voor het Gemeenschappelijk 

Landbouwbeleid (GLB) ingezet moet worden op LEADER (Liaisons Entre Actions de 

Développement de l’Economie Rurale), een Europese methodiek voor bottom-up 

plattelandsontwikkeling.   

 

De Vlaamse overheid keurde het GLB Strategisch Plan 2023 -2027 goed op 

17 maart 2023. Daarbij wordt naar de provincies gekeken voor de gezamenlijke 

uitvoering van de LEADER-maatregel. Gezien we als provincie mee in de middelen 
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voorzien, is het belangrijk dat we ook het inhoudelijke luik mee bepalen. Dit 

gebeurt op 3 manieren: 

- Afbakening van de LEADER-gebieden op basis van criteria 

- Ondersteuning van het proces om te komen tot een Lokale 

Ontwikkelingsstrategie (LOS) per gebied 

- Coördinatie van de gebieden door RURANT vzw. 

 

Samenwerkingsovereenkomst ‘Realisatie Lokale Ontwikkelingsstrategie’ 

Om de wederzijdse verantwoordelijkheden tussen de Vlaamse minister voor 

plattelandsbeleid, de VLM als beheersdienst en de provincie Antwerpen vast te 

leggen inzake de uitvoering van de interventie ‘realisatie lokale 

ontwikkelingsstrategie’ werd een samenwerkingsovereenkomst opgemaakt voor de 

looptijd totale looptijd van het GLB Strategisch Plan 2023-2027. Deze vermeldt 

volgende taken voor de provincie: 

 

- het voorzien van de vereiste provinciale middelen 

- het oprichten van een Technische Werkgroep (TW) zoals bedoeld in art. 1, 

22 van het Besluit van de Vlaamse regering (BVR) tot vaststelling van de 

erkennings-, uitvoerings- en subsidiëringsvoorwaarden voor LEADER-gebieden 

- het voeren van het secretariaat van de Technische Werkgroep dat instaat voor 

de administratieve organisatie en opvolging van de TW 

- het waken over een correcte en kwalitatieve uitvoering en opvolging van de 

Lokale Ontwikkelingsstrategieën (LOS) via deelname aan het Vlaams 

Managementcomité (VMC) 

- het organiseren en verzorgen van het secretariaat van de provinciale 

Kwaliteitskamer, die projecten adviseert over de beeldkwaliteit 

- het ondersteunen van de lokale actiegroepen (LAG’s) zoals bedoeld in artikel 1, 

15° van het Besluit van de Vlaamse Regering (BVR) tot vaststelling van de 

algemene erkennings-, uitvoerings- en subsidiëringsvoorwaarden voor LEADER-

gebieden, voor een kwaliteitsvolle dataregistratie en evaluatie. Voor de taken 

opgenomen onder 5° en 6° maakt de provincie afspraken met de LAG’s. 

 

Taken die hier niet zijn in opgenomen, gebeuren in nauw overleg met de 

beheersdienst. 

 

Addendum Samenwerkingsovereenkomst ‘Opmaak Lokale ontwikkelingsstrategie 

en erkenning LEADER-gebieden’ 

 

Om de samenwerkingsovereenkomst tussen de Vlaamse minister, de VLM en de 

provincie Antwerpen met betrekking tot het vastleggen van de wederzijdse 

verantwoordelijkheden inzake de uitvoering van de interventie ‘Opmaak Lokale 

Ontwikkelingsstrategie en erkenning LEADER-gebieden’ dd 1 september 2022 af te 

stemmen met het Besluit van de Vlaamse Regering tot vaststelling van de 

algemene erkennings- uitvoerings- en subsidiëringsvoorwaarden voor LEADER-

gebieden dd 14 juli 2023 werden volgende bepalingen van de 

samenwerkingsovereenkomst geschrapt: 
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• Schrapping van artikel 9 Oprichting en taken van het Vlaams 

Managementcomité 

• Schrapping van artikel 10 Samenstelling van het Vlaams Managementcomité 

• Schrapping van artikel 11 Vergaderingen van het Vlaams 

Managementcomité 

De bepalingen van de samenwerkingsovereenkomst die niet zijn vermeld in dit 

addendum blijven ongewijzigd van toepassing. 

 

Goedkeuring LEADERgebieden, Lokale Ontwikkelingsstrategie en Lokale Actiegroep 

 

LEADER is een Europees subsidieprogramma voor plattelandsontwikkeling, waarbij 

lokale gemeenschappen zelf aan zet zijn om de lokale noden, relevante 

ontwikkeldoelstellingen en gewenste acties te formuleren. In daartoe afgebakende 

plattelandsgebieden worden via een bottom-up aanpak gebiedsgerichte visies op 

lange termijn opgesteld en uitgevoerd, de zogenaamde Lokale 

Ontwikkelingsstrategieën (LOS). Plaatselijke publiek-private 

samenwerkingsverbanden, de zogenaamde Lokale Actiegroepen (LAG), creëren en 

realiseren deze Lokale Ontwikkelingsstrategieën. 

 

De Antwerpse LOS’en werden geadviseerd door de provinciale Technische 

Werkgroep op 29 juni 2023. 

 

De samenstelling van de LAG, de inhoud van de LOS en de adviezen van de 

provinciale Technische Werkgroepen werden op 12 september 2023 beoordeeld 

door het Vlaams Management Comité. De beoordeling van het VMC werd 

overgemaakt aan de Vlaamse Regering ter goedkeuring. 

 

De Vlaamse Regering keurde op 20 oktober 2023 de LOS’en, de erkenning van de 

LEADER-gebieden en de erkenning van hun LAG’s goed. Ze keurde ook de Europese 

en Vlaamse cofinanciering goed voor elk van de vijftien geselecteerde LAG's. 

 

Voor de provincie Antwerpen werden drie LEADER-gebieden, hun respectievelijke 

LOS’en en LAGs goedgekeurd samen met de bijhorende budgetten: 

• LEADER MarkAante Kempen+ 

• LEADER Kempen Zuid 

• LEADER Kempen Oost 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 

SDG-subdoelstelling 11.7a) Positieve economische, sociale en ecologische 

verbanden ondersteunen tussen stedelijke, voorstedelijke en landelijke gebieden 

door de nationale en regionale ontwikkelingsplanning te versterken 
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4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

Inzake provinciale cofinanciering engageert de provincie zich om jaarlijks de nodige 

middelen te voorzien, volgens het krediet MJP001403, code ARK64901000 Subsidie 

aan Vlaamse Landmaatschappij (N) voor de periode 2023 tot en met 2027. Het 

richtbedrag vermeld in het provincieraadsbesluit van 22 juni 2023 werd in het 

Vlaams Ministerieel Besluit van 20 oktober 2023 bijgesteld naar een bedrag van 

453.718,84 EUR. 

 

De regeling van de betalingen is als volgt voorzien: 

- De volledige steun (Vlaamse, Europese en provinciale) wordt door het Vlaams 

betaalorgaan uitbetaald aan de begunstigde. 

- Op vraag van de beheersdienst stort het provinciebestuur het provinciaal 

aandeel in schijven aan het Vlaams betaalorgaan zoals goedgekeurd door de 

provincieraad in de zitting van 22 juni 2023. 

- Het Vlaams betaalorgaan doet de uitbetalingen en geeft aan de beheersdienst 

jaarlijks een stand van zaken per overgeschreven bedrag. De beheersdienst is 

verantwoordelijk voor het ingeven en de autorisatie van de betalingen. De 

beheersdienst voert in het kader van de Europese regelgeving de voorziene 

controles uit. 

 

Op het einde van de programmaperiode wordt per provincie van alle dossiers de 

eindafrekening opgemaakt. Als het saldo positief is, stort het Vlaams betaalorgaan 

het resterende provinciaal aandeel terug aan de provincie in kwestie. 

 

Goedkeuring Subsidie Verstedelijkt Platteland 

 

Op de meerjarenbegroting is jaarlijks 662.054 EUR voorzien als nominatim subsidie 

aan VLM ter uitvoering van het gebiedsgerichte luik van het ProgrammaDocument 

voor Plattelandsontwikkeling (PDPO IV). De provinciale cofinanciering van 

453.718,84 EUR die goedgekeurd wordt maakt dat er dan jaarlijks een restbudget 

is van 208.335,16 EUR. 

 

De PDPO-middelen worden nu door de Vlaamse focus op LEADER, heel gericht 

ingezet op de meest rurale gebieden in onze provincie. Omdat ook het meer 

verstedelijkt platteland zijn specifieke plattelandsuitdagingen kent, werkte de dienst 

Platteland specifiek voor dit gebied een zuiver provinciaal subsidiereglement uit: 

‘subsidies voor plattelandsontwikkeling in het verstedelijkt plattelandsgebied’. In de 

provincieraadszitting van 27 oktober 2022 werd principiële goedkeuring gegeven 

voor deze subsidie alsook voor het overeenkomstige reglement. 

 

Goedkeuring wordt gevraagd om jaarlijks het restkrediet VLM (N) MJP001403, 

zijnde 208.335,16 EUR, dat na aftrek van de provinciale cofinanciering LEADER 

overblijft, te voorzien op MJP001495 vanaf 2024 tem 2027. 
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BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

De samenwerkingsovereenkomst tussen de Vlaamse minister, de Vlaamse 

Landmaatschappij en de provincie Antwerpen met betrekking tot het vastleggen 

van de wederzijdse verantwoordelijkheden inzake de uitvoering van de interventie 

‘Realisatie Lokale Ontwikkelingsstrategie’ zoals opgenomen in het Vlaams GLB 

strategisch plan voor de programmaperiode 2023-2027 wordt goedgekeurd. 

 

Artikel 2: 

Het addendum bij de samenwerkingsovereenkomst tussen de Vlaamse minister, de 

Vlaamse Landmaatschappij en de provincie Antwerpen met betrekking tot het 

vastleggen van de wederzijdse verantwoordelijkheden inzake de uitvoering van de 

interventie ‘Opmaak Lokale Ontwikkelingsstrategie en erkenning LEADER-gebieden’ 

zoals opgenomen in het Vlaams GLB strategisch plan voor de programmaperiode 

2023-2027 wordt goedgekeurd. 

 

Artikel 3: 

Het bedrag van 453.718,84 EUR wordt goedgekeurd als jaarlijkse subsidie aan de 

Vlaamse Landmaatschappij (N), te voorzien op MJP1403, code ARK 64901000 voor 

de periode 2023 tot en met 2027. 

 

Artikel 4: 

Het bedrag van 208.335,16 EUR van de subsidie Vlaamse Landmaatschappij (N) zal 

na wijziging jaarlijks voorzien worden vanaf 2024 tem 2027 op raming MJP001495, 

code ARK 64902000 Subsidies voor plattelandsontwikkeling in het verstedelijkt 

plattelandsgebied (R). 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Mevrouw Van Dienderen is eventjes naar buiten 

gegaan hiervoor, voor dit punt. Geen vragen? Dan kan de stemming van punt 2/3 starten. Heeft 

iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. Stemming is als volgt, 34 aanwezigen, 

34 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 34 stemmen ja. 
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3. Leefmilieu, financiën en logistiek 

 

Nr. 3/1 van de agenda 

 

Budget 2023. Machtigingskrediet 0390/64902000. Toegestane subsidies. 

Subsidie voor Provinciale cofinanciering Nationale Parken. Aanwending 

krediet. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Art. 42 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Feitelijke context en verantwoording 

 

In het budget 2023 werd onder Budgetsleutel 0390/64902000 (MJP001483) – 

‘Subsidie voor Provinciale cofinanciering Nationale Parken’ een krediet van 

15.000 EUR uitgetrokken. 

 

De verdeling van dit krediet dient ter goedkeuring worden voorgelegd aan de 

provincieraad. Na goedkeuring door uw raad worden de afzonderlijke projecten aan 

de deputatie voorgelegd voor wat betreft de toekenning, betaling en uiterste 

rapportagedatum van de subsidie. 

 

Op 19 april 2022 werd de open oproep voor Nationale Parken Vlaanderen en 

Landschapsparken (samen Vlaamse Parken genoemd) gelanceerd. 

 

Deze open oproep geeft uitvoering aan het Vlaamse regeerakkoord waarin de 

oprichting en erkenning van Vlaamse Parken is voorzien. 

 

Nationale Parken Vlaanderen zijn omvangrijke gebieden met internationale 

uitstraling, een uitzonderlijke natuur en een unieke belevingswaarde, die een troef 

vormen op het vlak van recreatie en toerisme. Een belangrijk criterium is dat de 

gebieden voldoende groot (minimaal 5.000 hectare bij aanvang) en robuust zijn om 

de uitzonderlijke natuur die ze bevatten op een duurzame manier te beschermen. 

 

Het gaat dus om gebiedserkenningen van een zekere schaal die aan een bepaalde 

kwaliteitsgarantie voldoen. Dit nieuwe kader ondersteunt bestaande en nieuwe 

samenwerkingsverbanden tussen (natuur)verenigingen, private eigenaars en 

overheden. Het is bij uitstek een stimulerend instrument dat een nieuwe dynamiek 

op gang brengt voor natuur en landschap in een regio. De Vlaamse Parken is een 

beleidsdomein-overschrijdende samenwerking tussen diverse Vlaamse entiteiten: 

Natuur en Bos, de Vlaamse Landmaatschappij, Toerisme Vlaanderen, het 

Departement Omgeving en het Agentschap Onroerend Erfgoed slaan de handen in 
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elkaar voor een lange-termijnsamenwerking om het Vlaams Parkenbeleid te 

coördineren en te financieren. 

 

Deze open oproep was de start van een erkenningstraject bestaande uit drie 

stappen. 

Kandidaten konden tot 15 september 2021 een conceptnota indienen, waarna een 

onafhankelijke jury van experten uit binnen- en buitenland deze beoordeelden. 

Enkel de gebiedscoalities die in een conceptnota voldoende kwaliteit toonden, 

konden vervolgens instappen in een begeleidingstraject voor de opmaak van een 

masterplan en operationeel plan. 

Op het einde van het begeleidingstraject werden het masterplan en het 

operationeel plan beoordeeld door de jury, waarna mogelijk de toekenning van een 

label Nationaal Park Vlaanderen of Landschapspark kon volgen. 

 

Op vrijdag 13 oktober 2023 kondigde de Vlaamse regering officieel de oprichting 

aan van drie nieuwe Nationale Parken in het noorden van het land, waaronder 

Rivierpark Scheldevallei. 

 

Om Rivierpark Scheldevallei te ondersteunen in de opstartfase voorziet de dienst 

Duurzaam Milieu- en Natuurbeleid een budget van 15.000 EUR voor de 

gebiedscoalitie (met als coördinerende instantie Regionaal Landschap Schelde-

Durme). 

 

Met dit verslag wordt de verdeling van het krediet 2023 voorgelegd: 

• Rivierpark Scheldevallei (met als coördinerende instantie vzw Regionaal 

Landschap Schelde-Durme)  – 15.000 EUR  

 

XXX 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 

SDG-subdoelstelling 11.7 Tegen 2030 universele toegang voorzien tot veilige, 

inclusieve en toegankelijke, groene en openbare ruimtes, in het bijzonder voor 

vrouwen en kinderen, ouderen en personen met een handicap 

 

 
SDG 15 Leven op het land 

SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 

duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 

verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 

mondiaal opvoeren 
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SDG-subdoelstelling 15.5 Dringende en doortastende actie ondernemen om de 

aftakeling in te perken van natuurlijke leefgebieden, het verlies van biodiversiteit 

een halt toe te roepen en, tegen 2020, de met uitsterven bedreigde soorten te 

beschermen en hun uitsterven te voorkomen 

 

3. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Goedgekeurd wordt de voorgebrachte verdeling van het krediet 2023, ingeschreven 

als machtigingskrediet - ‘Subsidie voor Provinciale cofinanciering Nationale Parken’. 

 

Budgetsleutel 0390/64902000 (MJP001483) – ‘Subsidie voor Provinciale 

cofinanciering Nationale Parken’. 

 

VOORZITTER.- De punten van Leefmilieu, financiën en logistiek. De heer Sohier heeft het 

woord. 

 
De heer SOHIER.- Dit punt gaan we goedkeuren, maar het is vinden wij, een beperkt bedrag. 
Maar bovendien wil ik de bemerking maken dat het spijtig is dat natuurbeheer en waardevolle 

landschappen tot een wedstrijd herleid worden. De winnaars krijgen geld, de natuurparken, 
nationale natuurparken, landschapsparken, de beste ervan krijgen geld. De andere projecten die 
ook waardevol zijn en aan natuurbeheer doen, die vallen daarbij uit de boot. We bezochten een 
project in Boortmeerbeek, Hever waarin de vallei van de Dijle getracht wordt met een project 

om een aantal percelen samen te voegen tot een waardevol wetland. Spijtig genoeg worden die 
niet weerhouden door de Vlaamse regering of de Vlaamse overheid. Ik wil die bemerking 
gewoon maken dat het een spijtige zaak is. Dat zulke zaken, zulke belangrijke dingen tot een 
wedstrijdje herleid worden. 
 

VOORZITTER.- Dank u wel. De heer Vandendriessche heeft het woord. 
 
De heer VANDENDRIESSCHE.- Vanuit onze fractie wou ik ook nog extra benadrukken, we 
zitten nu in een opstartfase, 15.000 EUR inderdaad een laag krediet. Dus we vragen ons af hoe 
gaat dat budgettair verder verlopen? De provincies worden mee ingeschakeld vermoed ik in de 

structuur van het Nationaal Park. Daar zal dan ook de nodige financiële back-up voor gevraagd 
worden, vermoed ik? Of hoe gaat dit verder evolueren? 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde De Haes heeft het woord. 
 

De heer DE HAES, gedeputeerde.- Misschien eerst antwoorden op de vraag van de heer Sohier. 
Het is geen wedstrijd, het is een examen. Het is te zeggen, je moest een aantal normen voldoen 
en dan als je boven die norm zat, dan kon je Nationaal Park halen. Dat is dus niet de eerste één, 
of de eerste twee, of de eerste drie. Nee, in theorie moesten er veel hebben meegedaan, die 

allemaal hadden de norm gehaald, dan zouden ze theoretisch allemaal dat hebben kunnen 
halen. Er was een lat gelegd en wie over de lat sprong, die kon Nationaal Park worden. Dat is 
geen wedstrijd. Een wedstrijd is alleen de eerste, of de eerste twee, of de eerste drie, mogen 
winnen. Dat er geen geld gaat naar de anderen, is ook niet waar. In die zin dat er zelfs heel 
specifiek voor degenen die het net niet gehaald hebben, om in onze provincie Taxandria te 
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noemen, dat er een specifiek budget voorzien wordt van ANB om die toch nog mee te pakken. 
Niet in dezelfde mate als een Nationaal Park, maar om die toch nog mee te pakken in een traject, 
om hen de kans te geven om toch toe te groeien naar een Nationaal Park. Het gaat zelfs verder, 
dat is dat ook voor Kalmthout een budget zal voorzien worden bij ANB. Kalmthout, het 

grenspark dus, had zelfs geen kandidatuur ingediend. Dus die komen ook nog in aanmerking om 
toch meegenomen te worden. Het is dus niet zo dat, hoe zou ik zeggen, degenen die niet over de 
lat geraakt zijn, dat die losgelaten worden. Ik zou zelfs nog meer zeggen, ik denk dat er in het 
kader van en dan ik pik ik aan op het voorbeeld van de Dijle. 

Er wordt nog langs veel andere kanten heel veel middelen voorzien voor natuurherstel en 
natuurverbinding en het ontsnipperen van natuur. Ook vanuit onze provincie, daar zijn wij 
permanent mee bezig. 
 
Het klopt mijnheer Vandendriessche dat die 15.000, maar dat is een overgangsverhaal. Vanaf 

’24 gaan pas echt de nationale parken van start. Wil ook zeggen dat tegen 12 april moet er een 
Parkbureau opgericht zijn. Dat parkbureau zal dan aan de slag moeten gaan met de erkenning, 
met het rapport van de jury. Zowel wat de positieve punten zijn, of de verbeterpunten. In ‘24 is 
er ook een budget voorzien voor dat parkbureau voor de werking van 608.800 dat van 
Vlaanderen komt en dan nog een 150.000 die van de verschillende partners komt. Ook daar zal 

naar de provincie gekeken worden. Ook daar zullen wij, niet alleen budgettair, maar ook in 
moeite en in goesting heel veel willen bijdragen aan die nationale parken. Ik heb in de 
commissie ook geantwoord op de vraag wat met bijvoorbeeld grenspark in Kalmthout zeg ik dan 
voor de gemakkelijkheid, dat is iets meer dan dat. Ook daar gaan we proberen toch onze voet 
tussen de deur te houden. We gaan dat niet proberen, we gaan het ook doen onze voet tussen de 

deur te houden. Want wij denken dat er inderdaad nog heel veel potentie, nog heel veel werk is. 
Dat we daar als provincie nog een belangrijke rol kunnen inspelen. 
 
Dus samengevat, ik denk dat voor Scheldevallei is die trein vertrokken. Er zal een vzw opgericht 
worden. Dat is nu allemaal in transitie, die wordt opgericht die vzw. Wij zullen daarin zitten in 

de vzw, samen met de gemeentes en met een aantal middenveldorganisaties. Er zal ook een 
stuurgroep zijn, er zal een G50 rond zitten. Dus dat wordt heel participatief aangepakt. Ik denk, 
het is niet zo dat nu alleen de nationale parken worden aangepakt, integendeel. Moest het van 
mij afhangen, dan gaan we met onze kandidaten die we nog hadden bijvoorbeeld als 

landschapspark Kleine en Grote Nete, dan gaan we daar ook nog mee verder. We gaan dat niet 
laten rusten, integendeel. Ik denk we alles wat te maken heeft met de kwalitatieve opschaling 
van onze natuur, dat we dat met alle handen moeten aanpakken die we daar kunnen aan steken. 
Tot zover. 
 

VOORZITTER.-: Dank u wel. Als er geen vragen meer zijn dan kunnen we overgaan tot de 
stemming van punt 3/1 van de agenda. Stemming kan starten. Heeft iedereen zijn stem 
uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 34 aanwezigen, 34 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 34 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/2 van de agenda 

 

Budget 2023. Machtigingskrediet 0390/64902000. Toegestane subsidies. 

Subsidies voor Leefmilieuprojecten. Aanwending krediet. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 
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Art. 42 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Feitelijke context en verantwoording 

 

In het budget 2023 werd onder Budgetsleutel 0390/64902000 (MJP000228) - 

'Subsidie voor leefmilieuprojecten' een krediet van 726.814 EUR uitgetrokken. 

 

De verdeling van dit krediet dient ter goedkeuring worden voorgelegd aan de 

provincieraad. Na goedkeuring door uw raad zullen de afzonderlijke projecten aan 

de deputatie worden voorgelegd voor wat betreft de toekenning, betaling en 

uiterste rapportagedatum van de subsidie. 

 

Met dit verslag worden projecten in uitvoering van de samenwerkingsovereenkomst 

tussen het Vlaamse Gewest en de provincie Antwerpen over de projectfinanciering 

van de Bosgroepen en de Regionale Landschappen voorgelegd. 

 

De samenwerkingsovereenkomst tussen het Vlaamse Gewest en de provincie 

Antwerpen over de projectfinanciering van de Bosgroepen en de Regionale 

Landschappen in de periode 2020 – 2024, werd in zitting van 27 februari 2020 door 

de deputatie goedgekeurd. 

 

De overeenkomst heeft tot doel de samenwerking tussen het Agentschap voor 

Natuur en Bos (ANB) en de provincie te definiëren rond de projectwerking, 

gefinancierd door het Agentschap, die uitgevoerd zal worden door de Bosgroepen 

en de Regionale Landschappen in de transitieperiode na de overdracht van deze 

instrumenten naar de provincies. De overeenkomst heeft een looptijd van vijf jaar, 

ging in op 1 januari 2020 en loopt tot en met 31 december 2024. 

 

De projectwerking krijgt vorm in een jaarlijks actieprogramma dat de provincie 

opmaakt en dat de projecten van de Regionale Landschappen en Bosgroepen 

bundelt. Na goedkeuring door ANB vormt dit jaarlijks actieprogramma de basis voor 

het opvolgen en financieren van de betrokken projecten. Na de goedkeuring door 

ANB maakt ANB het bijbehorende voorschot en saldo over aan de provincie, die 

verder instaat voor de inhoudelijke en financiële afhandeling. 

 

Voor het actieprogramma 2023 betreft het een bedrag van 296.414 EUR, waarvan 

80% (zijnde 237.131,19 EUR) in 2023 als voorschot uitbetaald wordt. De overige 

20% wordt normaliter (en onder voorbehoud van betaling door ANB), afhankelijk 

van de evaluatie van het jaarverslag, in 2024 uitbetaald. 

 

De middelen worden als volgt toegewezen: 

 

Regionaal Landschap de Voorkempen vzw:  31.051,00 EUR 

Regionaal Landschap Rivierenland vzw:   21.267,00 EUR 

Regionaal Landschap Schelde-Durme vzw:  5.742,23 EUR 
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Regionaal Landschap Kleine & Grote Nete vzw:  24.748,53 EUR 

 

Bosgroep Antwerpse Gordel vzw:    90.629,00 EUR 

Bosgroep Kempen Noord vzw:    82.606,24 EUR 

Bosgroep Zuiderkempen vzw:    40.370,00 EUR 

-------------------- 

Totaal:       296.414,00 EUR 

 

XXX 

 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 

SDG-subdoelstelling 11.4 De inspanningen verhogen om het culturele en 

natuurlijke erfgoed van de wereld te beschermen en veilig te stellen  

SDG-subdoelstelling 11.7 Tegen 2030 universele toegang voorzien tot veilige, 

inclusieve en toegankelijke, groene en openbare ruimtes, in het bijzonder voor 

vrouwen en kinderen, ouderen en personen met een handicap 

 

 
SDG 15 Leven op het land 

SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 

duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 

verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 

mondiaal opvoeren 

 

3. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Goedgekeurd wordt de voorgebrachte verdeling van het krediet 2023, ingeschreven 

als machtigingskrediet - ‘Subsidie voor leefmilieuprojecten’. 

 

Budgetsleutel 0390/64902000 (MJP000228) - 'Subsidie voor leefmilieuprojecten'. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/2 kan starten. 
Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 
35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 
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Nr. 3/3 van de agenda 

 

Provinciale overheidsopdrachten. Toepassing van artikel 43, §2, 11° van 

het provinciedecreet. Afbraak en inrichting terrein Roerdompstraat 17 

Vijzelloopje A.8.15.13.1 Geel. Bestek (aangepast) en gunningwijze. 

Samenwerkingsovereenkomst en addendum met de Vlaamse 

Landmaatschappij. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43, §2, 11° van het provinciedecreet. 

 

2. Juridische context 

 

Artikel 41 §1 2° van de Wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s). 

 
SDG 6 Schoon water en sanitair 

SDG-subdoelstelling 6.6 Tegen 2020 de op water gebaseerde ecosystemen 

beschermen en herstellen, met inbegrip van bergen, bossen, moerassen, rivieren, 

grondwaterlagen en meren 

 

 
SDG 13 Klimaatactie 

SDG-subdoelstelling 13.1 De veerkracht en het aanpassingsvermogen versterken 

van met klimaat in verband te brengen gevaren en natuurrampen in alle landen 

 

Aan uw raad wordt de aanpassing van het ontwerp voorgelegd, opgemaakt door de 

dienst Integraal Waterbeleid, voor de afbraak van een aantal gebouwen, alsook de 

inrichting van het terrein, aan de Roerdompstraat 17 te Geel, langsheen de 

waterloop van 2e categorie Vijzelloopje A.8.15.13.1. 

 

Het ontwerp omvat het bestek, samen met een gedetailleerde kostenraming met 

bijhorende plannen. 

 

In de zitting van de provincieraad van 25 mei 2023 werd het bestek en de wijze 

van gunnen goedgekeurd voor de hierboven beschreven opdracht. Na deze 

goedkeuring bleken er echter bijkomende analyses van de uit te graven bodem 
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noodzakelijk. Uit deze analyses bleek een overschrijding van de norm voor 

voornamelijk zink, alsook een aantal andere zware metalen. Aangezien de 

verontreiniging zich ook in de ophooglagen onder de bebouwing bevindt, betreft het 

hier een historische verontreiniging. 

 

De normoverschrijding is dusdanig dat de grond niet vrij kan gebruikt worden, 

maar moet verwerkt worden in een grondreinigingscentrum. 

 

Dit alles heeft twee gevolgen: 

1) er is een aanpassing nodig van de bestekomschrijving en de posten van de 

meetstaat voor de behandeling van de uitgegraven grond; 

2)  de raming van de kostprijs voor de opdracht neemt toe. 

 

Om deze meerprijs op te vangen werd er gezocht naar bijkomende 

financieringsmiddelen. Daaruit is gevolgd dat de middelen van de grondenbank 

“Blue Deal” hiervoor zouden kunnen aangewend worden. Aangezien de hoeve en 

gronden door de Vlaamse Landmaatschappij (VLM) aangekocht werden met de 

grondenbank “Blue Deal”, kan VLM zorgen voor de ter beschikking stelling van de 

financiële middelen om de meerprijs van de verwerking van de verontreinigde 

grond te betalen. 

 

Voor de uitvoering van de oorspronkelijke opdracht werd in het kader van de 

“Lokale Gebiedsdeal Droogte Kleine Netevallei” reeds een subsidie toegekend van 

190 495,00 EUR. 

 

In zitting van de deputatie van 10 maart 2022 werd principiële goedkeuring 

gegeven om verdere stappen te ondernemen door de dienst Integraal Waterbeleid, 

ter voorbereiding van de afbraak van de hoevegebouwen aan de 

Roerdompstraat 17 te 2440 Geel, die aangekocht werden door de Vlaamse 

Landmaatschappij. Hiervoor werd een samenwerkingsovereenkomst opgemaakt 

tussen de provincie en de VLM. 

Om de financiering van de meerprijs vast te leggen, werd een addendum opgesteld 

aan deze samenwerkingsovereenkomst, waarin de afspraken vastgelegd worden. 

Deze overeenkomst en het addendum worden eveneens voorgelegd voor 

goedkeuring. 

 

De raming van de meerprijs voor de verwerking van de verontreinigde grond 

bedraagt 141 892,00 EUR excl. BTW. De provincie Antwerpen prefinanciert deze 

uitgave tijdens de uitvoering van de werken en factureert het bedrag aan VLM voor 

terugbetaling. 

 

Aan het aanbestedingsdossier en de meetstaat werden de noodzakelijke 

aanpassingen doorgevoerd, zodat er correct omgegaan kan worden met de 

verontreinigde gronden en door de inschrijvers een aangepaste prijs kan 

opgegeven worden. 
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De werken worden met deze nieuwe kennis geraamd op 525 522,00 EUR excl. BTW 

(635 881,62 EUR incl. BTW). De wijze van gunnen verandert hierdoor niet. 

 

Aan uw raad wordt voorgesteld om het aangepaste ontwerp goed te keuren en als 

wijze van gunnen de vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met voorafgaande 

bekendmaking vast te stellen. 

 

Aan uw raad wordt voorgesteld om de samenwerkingsovereenkomst, samen met 

het addendum bij de samenwerkingsovereenkomst, tussen de Provincie Antwerpen 

en de Vlaamse Landmaatschappij betreffende de uitvoering en financiering van de 

afbraak van een hoeve gelegen in de Roerdompstraat 17 te Geel van 10 juni 2022, 

goed te keuren. 

 

De documenten zijn bijgevoegd in Sindala. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

De kosten voor deze opdracht worden geraamd op 635 881,62 EUR, btw 

inbegrepen. 

 

In het meerjarenbudget is er budget voorzien om de opdracht eventueel beperkt te 

kunnen herhalen in toepassing van artikel 42, §1, 2° van de Wet betreffende de 

overheidsopdrachten van 17 juni 2016. Bij deze herhalingen kan gewerkt worden 

met de onderhandelingsprocedure zonder voorafgaande bekendmaking als 

plaatsingswijze. Gelet op de gekozen procedure (vereenvoudigde 

onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking), kan het totaalbedrag 

van deze opdracht en een eventuele herhalingsopdracht samen niet meer bedragen 

dan 750.000 EUR exclusief btw.  

 

Krediet wordt voorzien op budgetcode 22610000/01/0319/DIW, MJP000221. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

Goedgekeurd wordt het ontwerp voor de afbraak van enkele gebouwen en de 

inrichting van het terrein aan de Roerdompstraat 17 te Geel, langsheen de 

waterloop van 2e categorie Vijzelloopje A.8.15.13.1. 

 

Als gunningswijze wordt gekozen voor de vereenvoudigde 

onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking. 

 

Artikel 2: 
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Goedgekeurd wordt de samenwerkingsovereenkomst en het bijhorende addendum, 

met de Vlaamse Landmaatschappij, voor de afbraak van de hoevegebouwen en de 

inrichting van het terrein aan de Roerdompstraat 17 te 2440 Geel. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Mevrouw Van Dienderen heeft de zaal ondertussen 
weer eventjes verlaten. Als er geen vragen zijn dan kunnen we overgaan tot de stemming van 
punt 3/3. Stemming kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. 
De stemming is als volgt, 33 aanwezigen, 33 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/4 van de agenda 

 

Budget 2023. Toekenning van een nominale subsidie aan de kerkfabriek 

Onze-Lieve-Vrouwekathedraal voor de klimatisatie van de Onze-Lieve-

Vrouwekathedraal. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Provinciedecreet, artikel 43 §2, 28° 

 

2. Juridische context 

 

- Wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en op de 

aanwending van sommige toelagen 

- Provinciaal reglement van 24 september 2020 betreffende de subsidiëringen en 

het toestaan van reservevorming door subsidietrekkers 

- De deputatie keurde in zitting van 30 januari 2020 de meerjarenplanning goed 

waarbij voor de kerkfabriek OLVK werd bepaald dat de provincie Antwerpen 

blijft, zoals voorheen, de kost van debrandverzekering van het kerkgebouw en 

de klimatisatiekosten (beperkt tot een forfaitair bedrag van 20.000,00 EUR per 

jaar) ten laste neemt. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Jaarlijks wordt door de provincie Antwerpen een bijdrage geleverd aan de 

kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouwekathedraal Groenplaats 21, 2000 Antwerpen 

(BE0211.207.602) voor de klimatisatie van de Onze-Lieve-Vrouwekathedraal te 

Antwerpen door middel van een op te vragen nominatieve subsidie. 

 

Door de gestegen energieprijzen bedragen de klimatisatiekosten van de Onze-

Lieve-Vrouwekathedraal thans 84.046,24 EUR voor de periode van 25 november 

2021 tot 22 november 2022. Het verbruik in deze periode is 6% lager dan in 2019 
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(voor de coronapandemie) maar door de gestegen energieprijzen is de totale 

kostprijs ruim 4 keer hoger dan in 2019. 

 

In overeenstemming met eerder gemaakte afspraken bij de meerjarenplanning 

wordt voorgesteld een werkingssubsidie toe te kennen van 20.000,00 EUR. 

 

De analyse door DLOG van de verhoging van de dotatie is digitaal beschikbaar. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 
SDG 11 Maak steden en menselijke nederzettingen inclusief, veilig, veerkrachtig en 

duurzaam 

SDG-subdoelstelling 11.4 De inspanningen verhogen om het culturele en 

natuurlijke erfgoed van de wereld te beschermen en veilig te stellen 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

De budgethouder, Karl Cools, verklaart dat de ingediende verantwoordingsstukken 

voor het uitkeren van de voorliggende subsidie grondig gecontroleerd zijn en dat ze 

voldoen aan alle gestelde voorwaarden. 

 

5. Financiële aspecten 

 

In de budgetten 2023 van de dienst Architectuur en Vastgoed werden de nodige 

kredieten ingeschreven (MJP000267) voor de brandverzekeringen van de Sint-

Romboutskathedraal en de Onze-Lieve-Vrouwekathedraal en de klimatisatiekosten 

van de Onze-Lieve-Vrouwekathedraal. 

 

Deze subsidie werd via Mercurius bestelbonnummer 2023018489 ten bedrage van 

20.000,00 EUR vastgelegd op ramingsnummer MJP000267 met ARK 649010000 – 

nominatieve subsidies. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad hecht goedkeuring aan een nominale werkingssubsidie van 

20.000,00 EUR aan de Kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouwekathedraal, Groenplaats 21, 

2000 Antwerpen (BE0211.207.602) voor de klimatisatie van de Onze-Lieve-

Vrouwekathedraal te Antwerpen. 
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VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Ben ik er eentje overgeslagen? Excuseer dat zou 
altijd wel kunnen. Ja, 3/4, excuseer dan gaan we eventjes terug in de tijd. 3/4 van de agenda 
Budget 2023. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/4 kan starten. 
Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 
35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/5 van de agenda 

 

Agendapunt afgevoerd van de agenda:  

Provinciale overheidsopdrachten. Boom. Provinciaal recreatiecentrum De 

Schorre. Uitbreiding Velodroom met museumcafé. Ontwerp. Goedkeuring. 

 

 

Nr. 3/6 van de agenda 

 

Provinciale overheidsopdrachten. Mechelen. Sint-Romboutskathedraal. 

Groot onderhoud daken en plaatsen ladderhaken. Ontwerp. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43.§2.11° van het provinciedecreet. 

 

2. Juridische context 

 

Artikel 36 van de Wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Het departement Logistiek heeft een ontwerp gemaakt voor het groot onderhoud 

van de daken en het plaatsen van ladderhaken bij de Sint-Romboutskathedraal te 

Mechelen, in samenwerking met de ontwerper bv Karuur Architecten te 

Antwerpen. Dit ontwerp wordt aan uw raad voorgelegd ter goedkeuring. 

 

De geplande werken bestaan uit een groot onderhoud van de dakvlakken met 

verbetering van de toegankelijkheidsuitrusting voor de uitvoering van inspecties 

en kleine onderhoudswerken in de toekomst. De laatste restauratiecampagne 

dateert van de jaren 1980. De inspectieverslagen van Monumentenwacht tonen 

aan dat een grote onderhoudscampagne zich opdringt. 

 

Volgende werken zijn gepland: 

− lokale asbestverwijdering (gootbodems); 

− lokale restauratie van gevelmetselwerk in witte natuursteen; 
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− restauratie van dakstructuren, bebordingen en dakschrijnwerk in hout; 

− vernieuwen van dakbedekkingen in natuurleien en metaal; 

− leveren en plaatsen van een toegankelijkheidsuitrusting (ladderhaken, 

ankerpunten, …); 

− vernieuwen van gootbekledingen en regenwaterafvoeren. 

 

Voor deze werken wordt een premie bij het Agentschap Onroerend erfgoed 

volgens de eenvoudige standaardprocedure aangevraagd. 

 

De deputatie stelt voor om voornoemd ontwerp goed te keuren en als wijze van 

gunnen van de werken de openbare procedure vast te stellen. 

 

Het ontwerp is digitaal beschikbaar. 

 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 

SDG-subdoelstelling 11.4 De inspanningen verhogen om het culturele en 

natuurlijke erfgoed van de wereld te beschermen en veilig te stellen 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

In de meerjarenplanning werd een krediet voorzien voor Het groot onderhoud 

van de daken en het plaatsen van ladderhaken bij de Sint-Romboutskathedraal 

te Mechelen. 

 

De kostenraming van deze werken bedraagt 1.155.579,54 EUR + 242.671,70 EUR 

(21 % btw) = 1.398.251,24 EUR. 

 

De erfgoedpremie wordt geraamd op 150.000,00 EUR. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad hecht goedkeuring aan het ontwerp voor het groot onderhoud 

van de daken en het plaatsen van ladderhaken bij de Sint-Romboutskathedraal 

te Mechelen, opgemaakt door het departement Logistiek, in samenwerking met 

de ontwerper bv Karuur Architecten te Antwerpen, en stelt als wijze van gunnen 

van deze werken de openbare procedure vast. 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 56 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/6 kan starten. 
Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 
35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

Nr. 3/7 van de agenda 

 

Lidmaatschap 'Orde van landmeters-experten'. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Uw raad besliste in vergadering van 20 november 1997 dat wanneer namens 

de provincie voor een lidmaatschap met stemrecht ingeschreven wordt, 

hiervoor de goedkeuring van de provincieraad vereist is. 

 

2. Juridische context 

 

Wet van 27 maart 2023 tot bescherming van het beroep en de titel van 

landmeter-expert en tot oprichting van een Orde van landmeters-experten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 
SDG 16 Vrede, justitie en sterke publieke diensten 

SDG-subdoelstelling 16.6 Doeltreffende, verantwoordelijke en transparante 

instellingen ontwikkelen op alle niveaus 

 

Op 19 juni 2023 werd de wet van 27 maart 2023 tot bescherming van het 

beroep en de titel van landmeter-expert en tot oprichting van een Orde van 

landmeters-experten gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad. 

 

Deze wet laat toe een Orde op te richten die rechtstreeks beheerd wordt door 

de beroepsbeoefenaars uit de sector. De verschillende delen van de wet met 

hun specifieke bepalingen zullen in werking treden op latere data die voorlopig 

nog niet zijn vastgelegd. 

 

De wet verplicht inmiddels wel dat de ambtenaren die als landmeter-expert 

tewerkgesteld worden (het betreft momenteel vijf personeelsleden van het 

departement Logistiek) op het tableau van de toekomstige Orde moeten 

ingeschreven zijn, uiterlijk 3 maanden voor de verkiezingen voor de organen 
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van de Orde (het stemrecht behelst het deelnemen aan deze verkiezingen). Zo 

niet zullen zij vanaf dan de werkzaamheden als landmeter-expert niet verder 

kunnen uitoefenen en de titel niet meer mogen voeren. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 26 oktober 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

Voorlopig wordt er per lid een provisie van 200 EUR gevraagd. De jaarlijkse 

bijdrage is momenteel nog niet vastgelegd, maar voornoemd bedrag zal hierop 

in mindering gebracht worden. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad hecht goedkeuring aan het lidmaatschap, namens de provincie, 

voor de landmeters van het departement Logistiek bij de toekomstige organisatie 

‘Orde van landmeters-experten’. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/7 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/8 van de agenda 

 

Vastgoed. Mortsel. Gebouw Ijzerenweglei 19. Verkoop via Biddit. 

Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005 

 

2. Juridische context 

 

Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 

 

 

 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 58 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Bij akte van 19 december 2006 kocht de provincie het gebouw Ijzerenweglei 19 te 

Mortsel. Het gebouw bestaat uit 3 bouwlagen en omvat een magazijn en kantoren. 

Het is gelegen in een zone voor K.M.O. 

 

Na het vertrek van 2 van de 3 huurders (vzw CVCO en stad Mortsel) staat een 

aanzienlijk deel van het pand leeg. Enkel de Voedselbank blijft over, maar deze 

laatste heeft al in 2021 aangegeven te willen verhuizen. De verhuis heeft evenwel 

nog niet plaatsgevonden. 

 

In afwachting van die verhuis wordt aan uw raad voorgesteld om al een besluit te 

treffen over de toekomstige verkoop van het gebouw. 

 

De deputatie stelt voor om het gebouw openbaar te verkopen via het Biddit-

platform van de Kamer van Notarissen, waarbij de instelprijs overgelaten zal 

worden aan de wijsheid van de notaris. Betrachting is om met de verkoop 

minimaal de schattingsprijs te bekomen. Mocht de schattingsprijs niet gehaald 

worden, dan zal er terug aan uw raad gerapporteerd worden over het uiteindelijke 

resultaat van de biedingsprocedure via Biddit, waarbij uw raad kan beslissen om al 

dan niet toe te wijzen aan de hoogste bieder. 

 

Het bodemattest vermeldt dat het perceel wordt getroffen door historische 

verontreiniging (voormalige Massive fabriek). 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 9 november 2023. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

De provincieraad van Antwerpen verleent machtiging tot de verkoop van het 

gebouw Ijzerenweglei 19 te Mortsel, ten kadaster gekend als Mortsel 2de afdeling, 

sectie B, nummer 5 M8, groot volgens kadaster 13a 35ca, via het online platform 

Biddit van de Kamer van Notarissen, voor zover bij de verkoop minimaal de 

schattingsprijs gehaald wordt. 

 

Artikel 2: 

Beslist wordt aan de Algemene Administratie van de Patrimoniumdocumentatie 

ontslag van ambtshalve inschrijving te verlenen bij de overschrijving van de akte. 
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Artikel 3: 

Voor zover als nodig wordt beslist het goed te desaffecteren uit het openbaar 

domein. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/8 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/9 van de agenda 

 

Vastgoed. Heist-op-den-Berg/Hallaar. Provinciaal groendomein De 

Averegten. Aankoop perceel 3A376/02c. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

- Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

- Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Op de lijst van percelen die de provincie Antwerpen tracht te verwerven in het kader 

van het subsidieprogramma van het Agentschap voor Natuur en Bos voor de 

aankoop van gronden in functie van bebossing nabij provinciale domeinen en 

waterlopen, staan ook zes percelen ‘xxx’ en één perceel ‘xxx’, alle grenzend aan het 

provinciaal groendomein De Averegten te Hallaar, Heist-op-den-Berg. 

 

Drie van die percelen zijn echter al bos, en een vierde perceel mag niet bebost 

worden van ANB omdat het getypeerd wordt als waardevol grasland. Deze percelen 

komen dus niet in aanmerking voor ANB-subsidies. De drie overige percelen komen 

- met uitzondering van een hoekje in het noorden van perceel 376 - op zich wél in 

aanmerking, maar uiteindelijk toch weer niet omdat die nog minstens vijf jaar in 

gebruik zijn van een landbouwer, terwijl voor de ANB-subsidies de bebossing binnen 

de twee jaar na aankoop moet gebeuren. 

Omdat de percelen gelegen zijn in het midden van het domein De Averegten is de 

directie reeds jaren geïnteresseerd in deze gronden, en werd daarom beslist om te 

trachten ze aan te kopen op een eigen investeringsartikel. 

 

Voor het ene perceel ‘xxx’ werd thans een verkoopbelofte bekomen. 
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Het perceel, ten kadaster gekend als Heist-op-den-Berg, 3de afdeling, sectie A, 

nummer 376/02c en 6.145 m² groot is gelegen in agrarisch gebied. Het grenst niet 

aan een openbare weg en is slecht bereikbaar met de wagen. Het is volgens de 

Watertoets plaatselijk mogelijk overstromingsgevoelig. 

 

Landmeter-expert xxx schat in zijn schattingsverslag van 30 september 2022 de 

waarde van het perceel op 6,70 EUR/m². Na onderhandelingen werd uiteindelijk een 

verkoopbelofte bekomen met een grondprijs van 7,50 EUR/m², hetzij 

46.087,50 EUR in totaal. 

 

Provinciaal landmeter-expert xxx verantwoordt die hogere prijs als volgt: 

 

De schattingen van de diverse percelen in Heist-op-den-Berg lopen nogal uiteen, 

zonder dat dat in de schattingsverslagen degelijk beargumenteerd wordt. Op basis 

van de andere recente aankopen of akkoorden voor aankopen van gronden in de 

onmiddellijke omgeving lijkt een aankoopprijs van slechts 6,70 EUR/m² geen 

realistische prijs. 

In bijlage wordt de vergelijking gemaakt met twee andere aankoopdossiers in Heist-

op-den-Berg: eentje met een schattingsprijs variërend van 7,00 EUR/m² tot 

11,00 EUR/m² en met een uiteindelijke aankoopprijs van 9,00 EUR/m², en eentje 

met een schattingsprijs van 6,00 EUR/m² en een aankoopprijs van 8,50 EUR/m². 

 

Het is belangrijk om binnen een bepaalde regio een doordacht beleid te voeren qua 

prijszetting en dus ook om de bedragen die betaald worden tegen mekaar af te 

wegen. De waardering van dit perceel dient inderdaad lager liggen dan die van de 

andere recent aangekochte gronden omdat het als stedenbouwkundige bestemming 



VERGADERING VAN 23 NOVEMBER 2023 

 61 

‘zone voor groendomein’ heeft en omdat het enkel als weiland en niet als akker kan 

dienen (het gaat om het perceel ‘waardevol grasland’). 

 

Alles in acht genomen stelt provinciaal landmeter-expert xxx dat 7,50 EUR/m² een 

aanvaardbaar bedrag is voor grond die vrij is van gebruik. 

 

Het team Vastgoed stelt dan ook voor om goedkeuring te hechten aan de 

voorgelegde verkoopbelofte. 

 

Het bodemattest is blanco. 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

 
SDG 15 Leven op het land 

SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 

duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 

verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 

mondiaal opvoeren 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

Krediet is voorzien in het budget. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, met name 

voor de uitbreiding van het provinciaal groendomein De Averegten te Hallaar, Heist-

op-den-Berg, wordt machtiging verleend tot de aankoop van het perceel ten 

kadaster gekend als Heist-op-den-Berg, 3de afdeling, sectie A, nummer 376/02c, 

6.145 m² groot en eigendom van de heer xxx, tegen de prijs van 46.087,50 EUR. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/9 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. Stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 
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Nr. 3/10 van de agenda 

 

Vastgoed. Heist-op-den-Berg/Hallaar. Subsidieoproep ANB voor aankoop 

van gronden voor bebossing. Aankoop van 9 percelen van de gemeente 

Heist-op-den-Berg. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

- Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Op 22 april 2021 keurde de deputatie het indienen goed van een subsidieaanvraag 

bij het Agentschap voor Natuur en Bos voor de aankoop van gronden in functie van 

bebossing nabij provinciale domeinen. Later werd beslist dat ook gronden gelegen 

naast waterlopen in provinciaal beheer in aanmerking komen. 

 

Deze subsidie bedraagt thans 90% van het aankoopbedrag, inclusief alle 

aankoopkosten, met een plafond van 7,00 EUR/m². 

 

De gemeente Heist-op-den-Berg heeft begin 2021 een aantal gronden aangekocht 

in de kruising van de wegenissen Moleneinde en Boonmarkt om deze als ruilgrond 

aan te bieden teneinde elders terreinen in te kunnen richten voor de lokale 

voetbalclub KFC Molenzonen Hallaar. Na de aankoop werd echter een andere, 

betere oplossing gevonden. De gemeente wenst de percelen thans opnieuw te 

verkopen. 
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In het rood de gemeentelijke percelen; in het groen het groendomein De Averegten. 

 

Volgens het gewestplan liggen de betrokken gronden in agrarisch gebied. De 

percelen waren vóór de aankoop door de gemeente in gebruik als landbouwgrond. 

Ze zijn goed bereikbaar omdat ze langs twee geasfalteerde wegen liggen. 

 

Volgens de gegevens op het Geopuntloket, de centrale toegangspoort tot 

geografische overheidsinformatie in Vlaanderen zijn de goederen: 

- voor een klein deel (van de percelen 651 en 659a) gelegen in een van nature 

overstroombaar gebied; 

- niet gelegen in een recent overstroomd gebied; 

- niet gelegen in een risicozone voor overstromingen. 

 

In zijn schattingsverslag van 4 maart 2021 - aangevraagd door de gemeente Heist-

op-den-Berg en gebruikt om de gronden aan te kopen - waardeert landmeter-

expert Paul Verhaert de percelen 647 en 650a op 7,00 EUR/m², en alle andere 

percelen op 11,00 EUR/m². Dit geeft een totaal schattingsbedrag van 

366.000,00 EUR voor een oppervlakte van 35.861 m² (of gemiddeld 

10,21 EUR/m²). 

 

In haar analyse van het schattingsverslag van landmeter-expert Paul Verhaert 

beoordeelt provinciaal landmeter-expert Marianne Vanhuffel de opgegeven 

schattingswaarde als te hoog. Zij maakt daarbij vooral kritische kanttekeningen bij 

de door de schatter aangehaalde vergelijkingspunten, en haalt tevens recente 

aankopen door de provincie Antwerpen aan als nieuwe referentiepunten. Zij komt 

tot de conclusie dat 8,50 EUR/m² een correctere prijs is. 
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Uiteindelijk werd met de gemeente Heist-op-den-Berg een prijs van 9,00 EUR/m² 

overeengekomen, wat neerkomt op een totaalprijs van 322.749,00 EUR. 

 

Tegen deze aankoopprijs heeft de provincie Antwerpen recht op een 

aankoopsubsidie van 251.027,00 EUR (7,00 EUR/m²), evenwel afgetopt op 

250.000,00 EUR omdat de Vlaamse overheid dit als maximum subsidiebedrag per 

aankoopdossier heeft ingesteld. Er blijft dus nog 72.749,00 EUR zelf te betalen. 

 

De gronden werden de afgelopen twee jaren gebruikt door het GO! Atheneum Heist 

voor educatieve doeleinden binnen hun opleidingen land- en tuinbouw en bosbouw. 

School en gemeente wensten deze fuctie in de mate van het mogelijke behouden te 

zien. 

Ook drong de gemeente aan op de inrichting van een speelbos. 

Uiteindelijk werden volgende bijzondere verkoopvoorwaarden overeengekomen, die 

aansluiten bij de ecologische, recreatieve en educatieve doeleinden van een 

groendomein: 

- De bebossing door de provincie voorziet in een speelbos dat onmiddellijk 

toegankelijk zal zijn; 

- Bij de inrichting van het bos wordt het lokale bestuur actief en beslissend 

betrokken; 

- De aanplanting en het onderhoud van het bos zal met medewerking van het GO! 

onderwijs van Heist-op-den-Berg gebeuren waardoor er het kan ingezet worden 

in het leerplan van hun opleidingen land- en tuinbouw en bosbouw; 

- Daarnaast zal de provincie nog een vrij te komen perceel grasland aan De 

Averegten eveneens ter beschikking stellen van het GO! onderwijs Heist-op-den-

Berg voor hun opleidingen land- en tuinbouw en bosbouw; 

- Tot slot engageert de provincie zich er toe om voor het GO! onderwijs Heist-op-

den-Berg en deze specifieke opleidingen een perceel te zoeken dat zou kunnen 

ingezet worden voor hun lessen voor het leren omgaan met tractoren. 

 

Volgens de stedenbouwkundige inlichtingen hebben er op deze percelen geen risico-

activiteiten plaatsgevonden. 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

 
SDG 15 Leven op het land 

SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 

duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 

verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 

mondiaal opvoeren 
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4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

Krediet is voorzien in het budget. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, met name 

voor de uitbreiding van het provinciaal groendomein De Averegten te Hallaar, Heist-

op-den-Berg, wordt machtiging verleend tot de aankoop van de percelen ten 

kadaster gekend als Heist-op-den-Berg, 3de afdeling, sectie A, nummers 647, 650a, 

650b, 651, 652c, 653, 654, 655 en 659a, samen 35.861 m² groot en eigendom van 

de gemeente Heist-op-den-Berg tegen de prijs van 322.749,00 EUR. 

 

Artikel 2: 

Volgende bijzondere verkoopvoorwaarden worden goedgekeurd en dienen in de 

akte opgenomen te worden: 

- De bebossing door de provincie voorziet in een speelbos dat onmiddellijk 

toegankelijk zal zijn; 

- Bij de inrichting van het bos wordt het lokale bestuur actief en beslissend 

betrokken; 

- De aanplanting en het onderhoud van het bos zal met medewerking van het GO! 

onderwijs van Heist-op-den-Berg gebeuren waardoor er het kan ingezet worden 

in het leerplan van hun opleidingen land- en tuinbouw en bosbouw; 

- Daarnaast zal de provincie nog een vrij te komen perceel grasland aan De 

Averegten eveneens ter beschikking stellen van het GO! onderwijs Heist-op-den-

Berg voor hun opleidingen land- en tuinbouw en bosbouw; 

- Tot slot engageert de provincie zich er toe om voor het GO! onderwijs Heist-op-

den-Berg en deze specifieke opleidingen een perceel te zoeken dat zou kunnen 

ingezet worden voor hun lessen voor het leren omgaan met tractoren. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/10 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 
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Nr. 3/11 van de agenda 

 

Vastgoed. Herselt. Provinciaal groendomein Hertberg. Subsidieoproep ANB 

voor aankoop van gronden in functie van bebossing. Aankoop percelen 

1C90x en 1C90w. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Op 22 april 2021 keurde uw college het indienen goed van een subsidieaanvraag bij 

het Agentschap voor Natuur en Bos voor de aankoop van gronden in functie van 

bebossing nabij provinciale domeinen. 

Deze subsidie bedraagt thans 90% van het aankoopbedrag, inclusief alle 

aankoopkosten, met een plafond van 7,00 EUR/m². 

 

Uw college machtigde het team Vastgoed om verkennende gesprekken op te starten 

met de eigenaars van de percelen die zijn opgenomen in een lijst zoals 

voorgebracht, en om schattingen aan te vragen met het oog op een mogelijke 

verwerving. 

 

Los van die lijst van percelen - die ondertussen nog aangegroeid is - heeft het team 

Vastgoed vernomen dat er in het provinciaal groendomein Hertberg, langs de 

wegenis Kipdorp, twee percelen grond aangekocht kunnen worden (op het kaartje 

hieronder in het rood aangeduid). 
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Het betreft de percelen ten kadaster gekend als Herselt, 1ste afdeling, sectie C, 

nummers 90x en 90w, elk met een oppervlakte van 2.342 m² en eigendom van 

respectievelijk de heer xxx en zijn xxx xxx. De percelen worden ons door de 

eigenaars te koop aangeboden voor een gezamenlijk bedrag van 21.000,00 EUR. 
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De percelen - gelegen in bosgebied - liggen ten westen van de dorpskern van 

Herselt, tussen Herselt en het gehucht Varendonk, aan de rand van het provinciaal 

domein Hertberg. Kipdorp is een smalle straat, met weinig of geen doorgaand 

verkeer in een groene omgeving met hier en daar een vrijstaande woning. De 

percelen liggen vrij ver van grote wegen. De toegang tot de percelen is goed omdat 

ze gelegen zijn langs een doodlopend stuk van ‘Kipdorp’ dat geasfalteerd is en 

breed genoeg voor gemotoriseerde voertuigen. Er is een tweede toegang tot 

perceel 90W via het noordelijk gelegen perceel. De percelen hebben een vrij 

regelmatige vorm en werden gebruikt als paardenwei. De vroegere afsluitingen en 

stallen zijn nog (deels) aanwezig maar in staat van verval. Ook de weilanden zelf 

zijn niet meer onderhouden. Aan de westkant palen de weilanden aan een woning 

met tuin. 

 

Tegen de gevraagde aankoopprijs van 21.000,00 EUR voor beide percelen – een 

prijs die binnen de grenzen van het schattingsverslag ligt - heeft de provincie 

Antwerpen recht op een subsidie van 18.900,00 EUR (90% van het 

aankoopbedrag); er blijft nog 2.100,00 EUR zelf te betalen. 

 

Met de eigenaars werden volgende afspraken gemaakt: 

- de constructies die op de grond staan worden afgebroken door en op kosten van 

de provincie Antwerpen; 

- de provincie mag vrij beschikken over deze gronden vanaf de datum van de 

goedkeuring van deze verkoopbelofte door de provincieraad; 

- de provincie zorgt voor de nodige attesten en betaalt alle kosten die aan de koop 

verbonden zijn. 

 

Voorgesteld wordt om goedkeuring te hechten aan de voorgelegde verkoopbeloften. 

 

De bodemattesten zijn blanco. 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

 
SDG 15 Leven op het land 

SDG-subdoelstelling 15.2  Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 

duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 

verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 

mondiaal opvoeren 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 
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Krediet is voorzien in het budget. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, met name 

voor de uitbreiding van het provinciaal groendomein Hertberg te Herselt, wordt 

machtiging verleend tot de aankoop van volgende percelen: 

 

- het perceel ten kadaster gekend als Herselt, 1ste afdeling, sectie C, nummer 

90x, 2.342 m² groot en eigendom van xxx xxx tegen de prijs van 

10.500,00 EUR; 

 

- het perceel ten kadaster gekend als Herselt, 1ste afdeling, sectie C, nummer 

90w, 2.342 m² groot en eigendom van xxx xxx tegen de prijs van 10.500,00 

EUR. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/11 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/12 van de agenda 

 

Vastgoed. Kasterlee. Kleine Nete (A.8). Subsidieoproep ANB voor aankoop 

van gronden voor bebossing. Aankoop perceel 1C820a. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

- Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Op 22 april 2021 keurde de deputatie het indienen goed van een subsidieaanvraag 

bij het Agentschap voor Natuur en Bos voor de aankoop van gronden in functie van 

bebossing nabij provinciale domeinen. Later werd beslist dat ook gronden gelegen 

naast waterlopen in provinciaal beheer in aanmerking komen. 
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Deze subsidie bedraagt thans 90% van het aankoopbedrag, inclusief alle 

aankoopkosten, met een plafond van 7,00 EUR/m². 

 

Uw college machtigde het team Vastgoed om verkennende gesprekken op te starten 

met de eigenaars van de percelen die zijn opgenomen in een lijst zoals 

voorgebracht, en om schattingen aan te vragen met het oog op een mogelijke 

verwerving. 

 

Los van die lijst van percelen - die ondertussen nog aangegroeid is - heeft het team 

Vastgoed vastgesteld dat er langs de Kleine Nete te Kasterlee, ter hoogte van de 

kruising van de wegenissen Netevallei en Desselsebaan een perceel grond te koop 

staat. 

 

Het perceel grasland is ten kadaster gekend als Kasterlee, 1ste afdeling, sectie C, 

nummer 820a, heeft een oppervlakte van 10.247 m² en is eigendom van de xxx 

xxx. Het is momenteel verpacht, maar het zal vrij van gebruik zijn vanaf 1 januari 

2024. 

 

Het ligt even ten zuidoosten van het centrum van Kasterlee, dicht bij de grens met 

de gemeenten Retie en Geel en vrij dicht bij het provinciaal groendomein 

Prinsenpark. Het perceel paalt aan één zijde aan de Kleine Nete en aan de andere 

zijde aan de gebetonneerde weg ‘Netevallei’ en is aldus goed bereikbaar. Ten 

oosten van de grond ligt een bebost perceel met een vijver. 

 

Het perceel wordt op het gewestplan Turnhout aangeduid als landschappelijk 

waardevol agrarisch gebied. De grond is niet opgenomen in een gemeentelijk, 

provinciaal of gewestelijk RUP. Het perceel maakt deel uit van het landschap ‘Vallei 

van de Kleine Nete’ en is getypeerd als ‘historisch constant grasland’. Het is gelegen 

in de ruilverkaveling Kasterlee III. 

 



VERGADERING VAN 23 NOVEMBER 2023 

 71 

 
 

In haar schattingsverslag van 9 augustus 2023 kende provinciaal landmeter-expert 

xxx aan het perceel een waarde toe van 77.000,00 EUR, hetzij 7,51 EUR/m². De 

eigenaars gingen akkoord met deze prijs. 

 

Tegen deze aankoopprijs heeft de provincie Antwerpen recht op een subsidie van 

69.300,00 EUR (90% van het aankoopbedrag); er blijft nog 7.700,00 EUR zelf te 

betalen. 

 

Met de eigenaars werd praktisch afgesproken dat zij zelf zullen zorgen voor de 

opzeg van de pacht. De provincie Antwerpen mag de gronden al gebruiken na 

goedkeuring van de verkoopbelofte door de provincieraad, maar ten vroegste vanaf 

1 januari 2024. 

 

Het bodemattest is blanco. 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

 
SDG 15 Leven op het land 

SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 

duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 
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verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 

mondiaal opvoeren 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

Krediet is voorzien in het budget. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, met name 

voor de uitbreiding van het bosareaal in de provincie Antwerpen, wordt machtiging 

verleend tot de aankoop van het perceel ten kadaster gekend als Kasterlee, 1ste 

afdeling, sectie C, nummer 820a, 10.247 m² groot en eigendom van de xxx xxx 

tegen de prijs van 77.000,00 EUR, onder de opschortende voorwaarde dat het 

perceel vrij is van pacht. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/12 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/13 van de agenda 

 

Vastgoed. Nijlen. Heiloop (A.7.07.11). Subsidieoproep ANB voor aankoop 

van gronden voor bebossing. Aankoop perceel 2A273. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005 

 

2. Juridische context 

 

Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 
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3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Op 22 april 2021 keurde de deputatie het indienen goed van een subsidieaanvraag 

bij het Agentschap Natuur en Bos voor de aankoop van gronden in functie van 

bebossing nabij provinciale domeinen. 

Deze subsidie bedraagt 90% van het aankoopbedrag, inclusief alle aankoopkosten, 

met een plafond van 7,00/m². 

 

Er kan thans op basis van deze subsidieregeling een perceel grond aangekocht 

worden langs de Heiloop te Bevel, Nijlen, ter hoogte van de Steynenhofweg. Het 

perceel, ten kadaster gekend als Nijlen, 2de afdeling, sectie A, nummer 273, is 

18.640 m² groot en is eigendom van de xxx xxx. Het is bereikbaar via een 

onverharde verbindingsweg tussen Heikant en de Herdersstraat. 

 

 
 

Het perceel, dat gelegen is in agrarisch gebied, is momenteel in gebruik als weiland 

en is verpacht. De verkopers zullen zelf zorgen voor de opzeg van de pacht. 

 

In zijn schattingsverslag van 12 juni 2023 kende landmeter-expert xxx aan de 

grond een waarde toe van 8,00/m², of 149.120,00 EUR voor het volledige perceel. 

 

De eigenaars gaan akkoord met deze prijs. 

 

Tegen deze aankoopprijs heeft de provincie Antwerpen recht op een subsidie van 

7,00 EUR/m² x 18.640,00 m² = 130.480,00 EUR; er blijft nog 18.640,00 EUR zelf 

te betalen. 

 

Het bodemattest is blanco. 
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De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 
SDG 13 Neem dringend actie om de klimaatverandering en haar impact te 

bestrijden 

SDG-subdoelstelling 13.2 Maatregelen inzake klimaatverandering integreren in 

nationale beleidslijnen, strategieën en planning 

 

 
SDG 15 Leven op het land 

SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 

duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 

verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 

mondiaal opvoeren 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

Krediet voor de aankoop is voorzien in het budget van 2023 onder MJP001488. 

Na de aankoop zal een subsidieaanvraag ingediend worden. De aankoop is voor 

130.480,00 EUR subsidieerbaar. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, met name 

voor de uitbreiding van het bosareaal in de provincie Antwerpen, wordt machtiging 

verleend tot de aankoop van een perceel grond te Nijlen, ten kadaster gekend als 

Nijlen, 2de afdeling, sectie A, nummer 273 en 18.640 m² groot, van de xxx xxx 

tegen de prijs van 149.120,00 EUR. 

 

Artikel 2: 

De koop wordt gesloten onder de opschortende voorwaarde dat de verkopers 

uiterlijk tegen de datum van het verlijden van de akte de pachtopzegging in 
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gemeen akkoord met de pachter hebben geregeld zodoende dat het perceel wordt 

verkocht vrij van pacht. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/13 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/14 van de agenda 

 

Vastgoed. Rumst. Molenbeek (A.6.05). Verlegging en openlegging ter 

hoogte van de Kerremansstraat. Aankoop inneming 25 en 25b. 

Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

- Onteigeningsdecreet d.d. 24 februari 2017 

- Besluit van de Vlaamse regering van 27 oktober 2017 tot uitvoering van het 

Vlaams Onteigeningsdecreet van 24 februari 2017 

- Gecoördineerd decreet van 15 juni 2018 betreffende het integraal waterbeleid 

- Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Op 25 februari 2021 keurde de provincieraad het rooilijn- en onteigeningsplan 

‘Kerremansstraat - deel waterloop’ van 7 september 2020 met plannummer 1.1 en 

opgemaakt door landmeter-expert xxx voor de verlegging en openlegging van de 

Molenbeek ter van hoogte van de Kerremansstraat te Rumst goed. 

 

Op 27 januari 2022 keurde de provincieraad een aangepast onteigeningsplan 

‘Kerremansstraat - deel waterloop Molenbeek, nr. A.6.05, 2de categorie’ van 

30 november 2021 met hetzelfde plannummer en opgemaakt door dezelfde 

landmeter-expert goed. 

 

Recent werd door het studiebureau een derde versie van het onteigeningsplan 

bezorgd, opgemaakt op 14 februari 2023, op basis waarvan de laatste verkoopbelofte 

voor inneming 25 werd bekomen. 
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Daarnaast behelst de verkoopbelofte nog een bijkomende inneming 25b, op basis van 

het ‘voorlopig opmetingsplan’ van 19 september 2022 met plannummer 1.1 en 

opgemaakt door provinciaal landmeter-expert xxx. Deze bijkomende inneming 25b 

betreft een restperceeltje dat door het openleggen van de waterloop afgesneden zal 

worden van het hoofdperceel, waardoor het onbruikbaar wordt voor de eigenaar. Het 

studiebureau heeft nagelaten deze extra verwerving op te nemen in het definitieve 

onteigeningsplan. 

 

De verwerving van die innemingen, ten kadaster gekend als Rumst, 3de afdeling, 

sectie D, nummer 281l/delen en respectievelijk 278 en 24 m² groot gebeurt binnen 

de grenzen van het schattingsverslag van 14 augustus 2019 van landmeter-expert 

xxx. Bovenop de grondprijs worden ook nog een wederbeleggingsvergoeding en 

wachtintresten toegekend, alsook een bedrag voor de vergoeding van opstanden. 

Tevens wordt een vergoeding betaald voor het vestigen van een erfdienstbaarheid op 

394 m² van voornoemd perceel. 

 

Met de pachter, de heer xxx, werd op 21 augustus 2023 een 

pachtverbrekingsvergoeding overeengekomen ten bedrage van 1.697,00 EUR. Hierin 

zit ook een vergoeding begrepen voor het verwijderen van de afsluiting. 

 

Volgende afspraken werden met de heer xxx gemaakt: 

- De pachter zal de draad voorafgaand aan de werken verwijderen. 

- De provincie zal de pachter tijdig inlichten omtrent de planning van de werken. 

 

De provincieraad gelieve dan ook principieel in te stemmen met de aankoop van 

innemingen 25 en 25b op basis van het recentste onteigeningsplan en het voorlopige 

opmetingsplan, en tevens het onteigeningsplan “Kerremansstraat - deel waterloop 

Molenbeek, nr. A.6.05, 2de categorie” van 14 februari 2023 met plannummer 1.1 en 

opgemaakt door landmeter-expert xxx, alsook het ‘voorlopig opmetingsplan’ 1.1 van 

13 september 2022 van provinciaal landmeter-expert xxx goed te keuren. 

 

Aangezien thans alle innemingen verworven zijn, is het niet meer nodig om nog een 

formele onteigeningsmachtiging met motivatie van het openbaar nut en de noodzaak 

van de onteigening, en de bijhorende onteigeningsnota goed te keuren. 

 

Het bodemattest is blanco. 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

XXX 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 
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SDG 6 Schoon water en sanitair 

SDG-subdoelstelling 6.6 Tegen 2020 de op water gebaseerde ecosystemen 

beschermen en herstellen, met inbegrip van bergen, bossen, moerassen, rivieren, 

grondwaterlagen en meren 

 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 

SDG-subdoelstelling 11.5 Tegen 2030 het aantal doden en getroffenen aanzienlijk 

verminderen en in aanzienlijke mate de rechtstreekse economische impact op het 

bruto binnenlands product terugschroeven dat veroorzaakt wordt door rampen, met 

inbegrip van rampen die met water verband houden, waarbij de klemtoon ligt op het 

beschermen van de armen en van mensen in kwetsbare situaties 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

Krediet is voorzien in het budget. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

Het onteigeningsplan ‘Kerremansstraat - deel waterloop Molenbeek, nr. A.6.05, 2de 

categorie’ van 14 februari 2023 met plannummer 1.1 en opgemaakt door landmeter-

expert xxx voor de verlegging en openlegging van de Molenbeek ter hoogte van de 

Kerremansstraat te Rumst, wordt goedgekeurd. 

 

Artikel 2: 

Het ‘voorlopig opmetingsplan’ 1.1 van 13 september 2022 en opgemaakt door 

provinciaal landmeter-expert xxx wordt goedgekeurd. 

 

Artikel 3: 

Onder verklaring dat de verwerving gebeurt voor openbaar nut, met name voor de 

verlegging en openlegging van de Molenbeek te Rumst ter hoogte van de 

Kerremansstraat, wordt machtiging gegeven tot de aankoop van volgende 

innemingen: 

- Inneming 25 van het onteigeningsplan ‘Kerremansstraat - deel waterloop 

Molenbeek, nr. A.6.05, 2de categorie’ van 14 februari 2023 met plannummer 1.1 

en opgemaakt door landmeter-expert xxx, ten kadaster gekend als Rumst, 3de 

afdeling, sectie D, nummer 281l/deel, 278 m² groot en eigendom van de xxx; 
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- Inneming 25b van het ‘voorlopig opmetingsplan’ van 19 september 2022 met 

plannummer 1.1 en opgemaakt door provinciaal landmeter-expert xxx, ten 

kadaster gekend als Rumst, 3de afdeling, sectie D, nummer 281l/deel, 24 m² 

groot en eigendom van de xxx. 

Voor deze grondaankoop wordt een vergoeding betaald van 6.234,38 EUR, alle 

vergoedingen inbegrepen. 

 

Artikel 4: 

Aan de heer xxx uit Rumst wordt een vergoeding betaald ten bedrage van 

1.697,00 EUR voor het verbreken van de pacht op 302 m² van het perceel ten 

kadaster gekend als Rumst, 3de afdeling, sectie D, nummer 281l, en als vergoeding 

voor het verwijderen van zijn afsluiting. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/14 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/15 van de agenda 

 

Vastgoed. Kasterlee. Provinciaal groendomein Hoge Mouw. Overdracht 

grondstrook langs Goorseweg aan gemeente Kasterlee. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005 

 

2. Juridische context 

 

- Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

De gemeente Kasterlee is vragende partij om een situatie aan de Goorseweg in 

Kasterlee te regulariseren. De Goorseweg, een gemeenteweg, grenst aan de 

noordkant aan een stuk eigendom van de provincie Antwerpen dat deel uitmaakt 

van de Hoge Mouw. De gemeente heeft langs de Goorseweg grasdallen 

aangebracht om aanhoudende problematiek met slijk op de weg op te lossen. 

Deze problematiek ontstond op die plek door het veelvuldig keren en parkeren ter 

plaatse, onder andere door bezoekers aan de Hoge Mouw, maar ook door 

personeel en bezoekers aan de “3master”, een school gelegen aan de zuidkant van 

de Goorseweg. 
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Na aanleg van de grasdallen stelde de gemeente Kasterlee vast dat deze deels op 

provinciaal eigendom werden gelegd. Het betreft een smalle grondstrook langs de 

Goorseweg, zoals u op bijgevoegd opmetingsplan kan terugvinden. 

 

De aanleg van deze grasdallen is in principe ook een voordeel voor de Hoge Mouw 

daar dit de bereikbaarheid verbetert. De provincie wenst echter niet in te staan 

voor het onderhoud en de verantwoordelijkheid voor de grondstrook indien er 

bijvoorbeeld ongevallen zouden gebeuren door putten in het wegdek. In 

samenspraak met de gemeente Kasterlee wordt voorgesteld om het eigendom van 

deze grondstrook over te dragen aan de gemeente Kasterlee. 

 

Het betreft een grondstrook van 48 m² in totaal, kadastraal bekend als deel van 

Kasterlee, 1e afdeling, sectie F, nummer 436A, zoals aangeduid als loten 1 en 2 op 

het opmetingsplan van landmeter-expert Bram Van Meulebroeck dd. 24 juli 2023 

met planreferentienummer 13017-10634. De betrokken grondstrook is gelegen in 

natuurgebied. Aangezien het slechts om een beperkte oppervlakte gaat (48 m²), 

gezien de beperkte waarde van gronden in natuurgebied, gezien de meerwaarde 

die de aanleg van de grasdallen ook voor het domein Hoge Mouw heeft en gezien 

een schattingsverslag voor bepaling van de waarde van deze grondstrook meer 

zou kosten dan de waarde van de grond zelf, wordt voorgesteld om de 

grondoverdracht om niet te laten doorgaan, op voorwaarde dat de gemeente 

Kasterlee alle kosten voor deze overdracht (inclusief de zogenaamde 

“leveringskost”) draagt. 

 

De bodemattesten zijn blanco. 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 

SDG-subdoelstelling 11.2 Tegen 2030 toegang voorzien tot veilige, 

betaalbare, toegankelijke en duurzame vervoerssystemen voor iedereen, waarbij 

de verkeersveiligheid verbeterd wordt, met name door het openbaar vervoer uit 

te breiden, met aandacht voor de behoeften van mensen in kwetsbare situaties, 

vrouwen, kinderen, personen met een handicap en ouderen. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 
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Deze transactie is kredietneutraal. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, wordt 

machtiging verleend tot overdracht om niet aan de gemeente Kasterlee van een 

grondstrook langs de Goorseweg te Kasterlee, ten kadaster gekend als delen van 

Kasterlee, 1e afdeling, sectie F, nummer 436A, 48 m² in totaal, zoals aangeduid als 

loten 1 en 2 op het opmetingsplan van landmeter-expert Bram Van Meulebroeck 

dd. 24 juli 2023 met planreferentienummer 13017-10634, op voorwaarde dat de 

gemeente Kasterlee alle kosten voor de grondoverdracht draagt. 

 

Artikel 2: 

Beslist wordt aan de Algemene Administratie van de Patrimoniumdocumentatie 

ontslag van ambtshalve inschrijving te verlenen bij de overschrijving van de akte. 

 

Artikel 3: 

Voor zover als nodig wordt beslist het goed te desaffecteren uit het openbaar 

domein. 

 

VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/15 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 

 

 

Nr. 3/16 van de agenda 

 

Vastgoed. Heist-op-den-Berg. Huizebeek (A.7.14). Overdracht van 6 loten 

van de verlaten bedding aan de gemeente Heist-op-den-Berg. 

Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 

 

2. Juridische context 

 

- Gecoördineerd decreet van 15 juni 2018 betreffende het integraal waterbeleid. 

- Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 
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De Huizebeek in Itegem werd verlegd met besluit van de toenmalige bestendige 

deputatie van 26 mei 1970. De huidige loop is deze zoals hij in de Vlaamse 

Hydrografische Atlas aangeduid staat. De waterloop stroomt niet langer door het 

centrum van Itegem. 

 

De verlaten bedding is nog altijd eigendom van de provincie. Hij staat ter plaatse op 

het kadaster ingetekend zonder nummer, dus als openbaar domein. De bedding heeft 

voor de provincie geen enkel nut meer. 

 

Het gaat om de beddingen gelegen ten westen van de Langendijk (loten 1a en 1b), 

ten oosten van de Langendijk langs de Huizebeekstraat (lot 2), ten noorden van de 

Huizebeekstraat (lot 3), ten zuiden van de Schoolstraat (lot 4), en ten oosten van de 

Ter Borchtstraat (lot 1 op plan 1/1 van 25 februari 2019) aan de gemeente Heist-op-

den-Berg. 

 

Gezien op een overleg met de gemeente Heist-op-den-Berg in verband met de 

bevoegdheidsoverdracht in het kader van doorbraak 63 aangegeven werd dat de 

verlaten waterloop belangrijk is voor de gemeente inzake de afwatering van het 

hemelwater in gescheiden rioleringsstelsels, gaat de provinciale dienst Integraal 

waterbeleid ermee akkoord om de verlaten bedding, voor de tracés die als gracht van 

algemeen belang aangegeven werden, om niet aan de gemeente over te dragen. 

 

De gemeente dient wel in te staan voor de notariskosten. 

 

De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 

 

 
SDG 6 Schoon water en sanitair 

SDG-subdoelstelling 6.6 Tegen 2020 de op water gebaseerde ecosystemen 

beschermen en herstellen, met inbegrip van bergen, bossen, moerassen, rivieren, 

grondwaterlagen en meren 

 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 

SDG-subdoelstelling 11.5 Tegen 2030 het aantal doden en getroffenen aanzienlijk 

verminderen en in aanzienlijke mate de rechtstreekse economische impact op het 

bruto binnenlands product terugschroeven dat veroorzaakt wordt door rampen, met 

inbegrip van rampen die met water verband houden, waarbij de klemtoon ligt op het 

beschermen van de armen en van mensen in kwetsbare situaties 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 82 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

De overdracht gebeurt om niet; alle notariële kosten zijn voor de ontvangende partij. 

 

BESLUIT: 

 

Artikel 1: 

Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, wordt 

machtiging verleend tot de overdracht om niet van zes loten van de verlaten bedding 

van de Huizebeek te Heist-op-den-Berg aan het gemeentebestuur van Heist-op-den-

Berg, zoals aangeduid op volgende afbakeningsplannen van provinciaal landmeter-

expert Dries Vertommen: 

 

- Afbakeningsplan ‘Huyzebeek’, nummer 1/2 van 30 januari 2019 met precad 

planreferentienummers 12017-10284 en 12011/10197: 

- Lot 1A, ten kadaster gekend als Heist-op-den-Berg, 3de afdeling, sectie A, zonder 

nummer, met een oppervlakte van 422 m²; 

- Lot 1B, ten kadaster gekend als Heist-op-den-Berg, 4de afdeling, sectie C, zonder 

nummer, met een oppervlakte van 551 m²; 

- Lot 2, ten kadaster gekend als Heist-op-den-Berg, 4de afdeling, sectie B, zonder 

nummer, met een oppervlakte van 451 m²; 

- Afbakeningsplan ‘Huyzebeek’, nummer 2/2 van 15 januari 2019 met precad 

planreferentienummer 12017-10282: 

- Lot 3, ten kadaster gekend als Heist-op-den-Berg, 4de afdeling, sectie B, zonder 

nummer, met een oppervlakte van 843 m²; 

- Lot 4, ten kadaster gekend als Heist-op-den-Berg, 4de afdeling, sectie B, zonder 

nummer, met een oppervlakte van 766 m²; 

- Afbakeningsplan ‘Huyzebeek’, nummer 1/1 van 25 februari 2019 met precad 

planreferentienummer 12017-10286: 

- Lot 1, ten kadaster gekend als 4de afdeling, sectie B, zonder nummer, met een 

oppervlakte van 336 m². 

 

Artikel 2: 

Beslist wordt aan de Algemene Administratie van de Patrimoniumdocumentatie 

ontslag van ambtshalve inschrijving te verlenen bij de overschrijving van de akte. 

 

 

Artikel 3: 

Voor zover als nodig wordt beslist het goed te desaffecteren uit het openbaar domein 

van de provincie Antwerpen. 
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VOORZITTER.- Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van punt 3/16 kan starten. 

Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 

35 aanwezigen, 35 ja-stemmen. 

 

Goedgekeurd met 35 stemmen ja. 
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4. Vrije tijd, personeel en ICT 

 

Nr. 4/1 van de agenda 

 

Provinciale overheidsopdrachten. Raamovereenkomst voor provider 

service contract voor telecommunicatie van de Provincie Antwerpen. 

Verlenging onvoorziene omstandigheden. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

1. Bevoegdheid 

 

Art. 43 §2 11° van het provinciedecreet: de provincieraad is bevoegd voor het 

vaststellen van de plaatsingsprocedure en het vaststellen van de voorwaarden van 

overheidsopdrachten. 

 

2. Juridische context 

 

De wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 

 

Het Koninklijk Besluit van 18 april 2017 inzake plaatsing overheidsopdrachten in de 

klassieke sectoren. Het provinciedecreet, in het bijzonder artikel 57 §3 4°. 

 

3. Feitelijke context en verantwoording 

 

Verantwoording/motivering  

 

Voorgeschiedenis en beleidscontext 

 

In de zitting van 23 november 2017 heeft de deputatie de opdracht met betrekking 

tot raamovereenkomst voor een provider service contract voor telecommunicatie 

van de Provincie Antwerpen gegund en de geplande uitgaven goedgekeurd: 

 

- Perceel 1 - Verbindingen voor het private WAN, vaste telefonie en mobiele 

telefonie: Proximus 

- Perceel 2 - Lokale verbindingen voor het internet: Proximus en Telenet. 

- Perceel 3 - Analoge (PSTN) verbindingen die geen netvoeding vereisen: 

Proximus 

 

Wijziging overheidsopdracht door onvoorziene omstandigheden 

 

Het departement ICT vraagt een wijziging, op basis van art 38/2 van het KB van 

uitvoering inzake overheidsopdrachten, onvoorziene omstandigheden in hoofde van 

de aanbesteder, van de deelname aan raamovereenkomst voor een provider 

service contract voor telecommunicatie van de Provincie Antwerpen, perceel 1 

gegund aan de firma Proximus op 23/11/2017. 
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De opdracht aan Proximus voor perceel 1 loopt einde 2023 af. Er werd geopteerd 

om deel te nemen aan de telecomcontracten van de Vlaamse Overheid 2023 om te 

voorzien in de nodige continuïteit van de dienstverlening. Volgens de initiële 

planning van de Vlaamse Overheid zouden deze telecomcontracten gegund worden 

voor de zomer 2023. Uiteindelijk werden deze pas gegund in de tweede helft van 

augustus 2023 en pas opengesteld voor deelname door andere overheden midden 

september 2023. De Vlaamse Overheid heeft de aflopende opdracht van 2018 nu 

ook verlengd met dezelfde argumentatie, om een transitie naar de nieuwe 

aangeboden oplossingen uit te voeren zonder impact op de bestaande 

dienstverlening. 

 

Het nieuwe contract van de Vlaamse Overheid bestaat uit: 

- Perceel 1: Vaste communicatie toegekend aan Telenet Business voor een 

periode van 5 jaar (verlengbaar met 2 jaar) 

- Perceel 2: Mobiele communicatie toegekend aan Orange Belgium voor een 

periode van 5 jaar (verlengbaar met 2 jaar) 

- Perceel 3: Cloud PBX toegekend aan Telenet Business voor een periode van 

2 jaar (verlengbaar met 5 jaar) 

- Perceel 4: PSTN-lijnen toegekend aan Proximus voor een periode van 5 jaar 

(verlengbaar met 2 jaar) 

 

Deelname aan deze nieuwe telecomcontracten heeft duidelijke voordelen voor het 

provinciebestuur: 

- voordeligere tarieven voor zowel werkgever als gebruiker 

- uniek prijsmodel gebaseerd op werkelijk verbruik i.p.v. bundelprijzen 

- vernieuwend en flexibel aanbod dat vlotter inspeelt op technologische evoluties 

garandeert (o.a. het toekomstgericht aanbod aan mogelijkheden voor machine 

naar machine communicatie) 

- administratieve vereenvoudiging door het sterk gereduceerd belprofielenmodel 

(met mogelijkheid tot maatwerk) 

- een hoger kwaliteits- en serviceniveau (SLA) 

- grotere cybersecurity 

 

De intentie van DICT is nog steeds om gebruik te maken van deze nieuwe 

telecomcontracten, maar door de late gunning, latere instapmogelijkheid in de 

nieuwe telecomcontracten en de vereiste doorlooptijd om de transitie naar de 

nieuwe oplossingen te kunnen uitvoeren, stelt DICT voor om het lopende perceel 1 

te verlengen met 24 maanden. Dit geeft DICT de nodige ruimte en tijd om deze 

ingrijpende aanpassingen door te voeren en de huidige lijnen af te bouwen zonder 

hier operationele impact te genereren. 

 

De lopende overheidsopdracht van Provincie Antwerpen voor de raamovereenkomst 

voor diensten m.b.t. implementatie en beheer van connectiviteit, netwerk- en 

daarbij horende beveiligingsdiensten heeft ook impact op de omschakeling en 

uitfasering van dit perceel. In deze opdracht zit de afbouw van de huidige 

verbindingen voor de private WAN (MPLS) gevat. Dit kan uiteraard maar aanvatten 

na gunning van de opdracht welke voorzien is in de eerste helft van 2024 en zal 

een doorlooptijd hebben van 24 maanden. 
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Een laatste element dat impact heeft op de transitie en het uitfaseren van het 

aflopende contract is de omschakeling van klassieke telefonie binnen Skype voor 

Bedrijven naar klassieke telefonie binnen Microsoft Teams. Dit staat op de planning 

voor uitvoering vanaf najaar 2023 en zal doorlopen tot in 2024. Om de complexiteit 

van dit project niet nodeloos te verhogen, stelt DICT hier ook voor om pas van 

provider om te schakelen na de volledige implementatie van klassieke telefonie 

binnen Microsoft Teams. 

 

Rekening houdende met bovenstaande argumenten, vraagt DICT daarom aan de 

provincieraad om op basis van art 38/2 van het KB van uitvoering inzake 

overheidsopdrachten en in afwachting van de instap in de nieuwe 

telecomcontracten van de Vlaamse Overheid de opdracht te wijziging met een 

verlenging van 24 maanden en een bedrag van 1.500.000 EUR incl. btw. 

 

Deze prijsverhoging is minder de het wettelijk voorzien maximum van 50% van het 

origineel gegunde bedrag. 

 

Het ontwerp is digitaal beschikbaar. 

 

Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s). 

 
SDG 16 Vrede, Justitie en sterke publieke diensten. 

SDG-subdoelstelling 16.6 Doeltreffende, verantwoordelijke en transparante 

instellingen ontwikkelen op alle niveaus. 

 

4. Procedurele vormvereisten 

 

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 3 november 2023. 

 

5. Financiële aspecten 

 

De kosten worden voor de rechtspersoon Provincie Antwerpen geraamd op 

1.500.000 EUR incl. btw voor perceel 1. 

 

BESLUIT: 

 

Enig artikel: 

De provincieraad keurt de wijziging van de raamovereenkomst voor een provider 

service contract voor telecommunicatie van de Provincie Antwerpen, perceel 1 goed 

voor een periode van 24 maanden en een kostenraming van 1.500.000 EUR incl. 

btw. 
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BIJLAGEN 

Het dossier is digitaal beschikbaar in Sindala. 

 

VOORZITTER.- Punten van Vrije tijd, personeel en ICT. 

Vragen we de goedkeuring. Geen vragen? Stemming van 4/1 kan starten. Heeft iedereen zijn 

stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt, 34 aanwezigen, 34 ja-

stemmen. 

 

Goedgekeurd met 34 stemmen ja. 
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6. Interpellaties 

 

Nr. 6/1 van de agenda 

 

Interpellatie betreffende de fusie van Zwijndrecht met Beveren/Kruibeke, 

ingediend door Bruno Valkeniers (Vlaams Belang). 

Interpellatie 

 

 

De kogel is door de kerk! Op 26 oktober heeft de gemeenteraad van Zwijndrecht 

met een wisselmeerderheid de definitieve beslissing genomen tot samenvoeging 

van Zwijndrecht met Kruibeke en Beveren. 

 

Het lokale referendum waarin een grote meerderheid van de Zwijndrechtse 

stemmers zich tegen de fusie had uitgesproken was duidelijk maar om te lachen… 

want ‘voor het geld danst de beer’. Of zoals de voormalige Nederlandse politicus 

Dick Dolman het reeds zegde: ‘Waar de democratie het meeste last van heeft, zijn 

de kiezers’.  

Mijn voorzitter heeft dan ook, meer dan terecht, de 2 Vlaams Belang raadsleden die 

tegen de wil van de Zwijndrechtse bevolking ingingen uit de partij gezet. 

 

Maar daarover gaat het hier nu niet. De gemeenteraden van Kruibeke en Beveren 

hebben de fusie intussen ook al goedgekeurd en dus is de kogel door de kerk. 

Tenzij, tenzij tal van juridische klachten bij de gouverneur of administratieve 

rechtbanken de boel nog kunnen vertragen of verhinderen, zou de nieuwe 

fusiegemeente een feit worden per 1 januari 2025. Na de 

gemeenteraadsverkiezingen dus. Benieuwd hoe die gaan aflopen en hoe de 

democratie zichzelf gaat verdedigen? 

 

Maar intussen zijn er toch nog een hoop vraagtekens, vraagtekens voor de 

inwoners, vraagtekens voor de bijna ex-gemeente Zwijndrecht, vraagtekens voor 

de nieuwe fusiegemeente, - misschien is de nieuwe naam Zwijnbeverbeke een 

optie? - vraagtekens over de militaire forten daar ter plaatse, vraagtekens voor 

onze en de Oost-Vlaamse provincie, vraagtekens voor u en mij. Zoals daar zijn: 

 

- Hoe moet het nu verder met Zwijndrecht als gemeente van de provincie 

Antwerpen? 

 

- Blijft de toekomstige deelgemeente Zwijndrecht verder deel uitmaken van 

de provincie Antwerpen? En de andere deelgemeenten van de provincie 

Oost-Vlaanderen? 

 

- Of gaat het geheel naar de provincie Oost-Vlaanderen? 

 

- Moet en gaat onze provincie zich daar zonder slag of stoot bij neerleggen? 
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- Zijn er al klachten binnen gekomen bij de gouverneur? 

 

- Is die beslissing van over te springen naar een andere provincie volgens de 

deputatie wettelijk/grondwettelijk in orde? Volgens vele juristen is dat 

twijfelachtig. Sta mij toe hier ook even te citeren uit de grondwet van ’t 

belgikske: 

 
Art. 5 

Het Vlaamse Gewest omvat de provincies Antwerpen, Limburg, Oost-Vlaanderen, Vlaams-

Brabant en West-Vlaanderen. Het Waalse Gewest omvat de provincies Henegouwen, Luik, 

Luxemburg, Namen en Waals-Brabant. 

 

Een wet kan bepaalde gebieden, waarvan zij de grenzen vaststelt, aan de indeling in provincies 

onttrekken, ze onder het rechtstreekse gezag plaatsen van de federale uitvoerende macht en ze 

een eigen statuut toekennen. Deze wet moet worden aangenomen met de meerderheid bepaald 

in artikel 4, laatste lid. 

 

Art. 4 

De grenzen van de vier taalgebieden kunnen niet worden gewijzigd of gecorrigeerd dan bij een 

wet, aangenomen met de meerderheid van de stemmen in elke taalgroep van elke Kamer, op 

voorwaarde dat de meerderheid van de leden van elke taalgroep aanwezig is en voor zover het 

totaal van de ja-stemmen in beide taalgroepen twee derden van de uitgebrachte stemmen 

bereikt. 

 

- Ik herhaal dus mijn vraag/bedenking: Is die beslissing van over te springen 

naar een andere provincie volgens de deputatie wettelijk/grondwettelijk in 

orde?  

 

- Indien het toch kan, kunnen en durven we als politici ook eens out of the 

box, dus creatief, vernieuwend denken? Waarom zou de nieuwe 

fusiegemeente niet kunnen overstappen naar de provincie Antwerpen?  

Geef toe dat zou pas innovatief zijn? En het zou ineens de hybride situatie 

van de Haven van Antwerpen - Brugge oplossen, die - men vergeet dat - 

vandaag eigenlijk de Haven van Antwerpen - Beveren - Brugge is.  

 

- Zou dit laatste ook via een referendum moeten en moet er dan rekening 

mee gehouden worden? 

 

 

Nr. 6/2 van de agenda 

 

Interpellatie betreffende 'En toen waren ze nog met 68 … De gevolgen van 

een mogelijke fusie tussen Zwijndrecht, Beveren en Kruibeke voor de 

provincie Antwerpen', ingediend door Diederik Vandendriessche (Groen). 

Interpellatie 
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Onlangs keurden de gemeenteraden van Beveren, Kruibeke en Zwijndrecht het 

voorstel goed om een fusiegemeente tot stand brengen tussen deze drie 

gemeenten. De goedkeuring voor de fusie kwam er met een opvallende 

wisselmeerderheid in Zwijndrecht en ondanks het duidelijke resultaat van een 

volksraadpleging, waarbij maar liefst 80% van de uitgebrachte stemmen tegen een 

fusie was. 

 

Zo wordt deze fusie in het Waasland een volgend fusietraject voor een gemeente in 

onze provincie. Het andere lopende fusietraject is dat van de stad Antwerpen met 

de gemeente Borsbeek, waar de bevolking zich nota bene ook met 77% van de 

stemmen tegen een fusie heeft uitgesproken. In december wordt die beslissing 

voorgelegd aan de betrokken gemeenteraden. Als Borsbeek een 10de district van 

de stad Antwerpen wordt, zou dat betekenen dat de teller van het aantal steden en 

gemeenten in de provincie Antwerpen uiteindelijk op 67 komt. 

 

Bijzonder aan de mogelijke fusie in het Waasland is natuurlijk dat het hier over een 

fusie gaat die de provinciegrenzen overschrijdt. Meer nog, we hebben hier te 

maken met een fusie waarbij de provincie Antwerpen een gemeente zou verliezen 

omdat ze voortaan deel zal uitmaken van de provincie Oost-Vlaanderen. Deze 

ontwikkelingen in het Waasland treffen dus ook ons bestuursniveau, vandaar de 

volgende vragen: 

 

− Op welke manier wordt de provincie Antwerpen betrokken bij deze 

bestuurlijke veranderingen? Welke tijdslijn wordt er vooropgesteld? 

Vanaf welk moment behoren de bijna 20.000 inwoners officieel niet 

langer tot onze provincie? 

 

− Heeft een dergelijke overheveling gevolgen voor lopende projecten of 

recent genomen beslissingen? 

 

− Blijven de principes van het BRPA (Beleidsplan Ruimte van de provincie 

Antwerpen) die betrekking hebben op het grondgebied van Zwijndrecht 

van kracht of dreigen die te vervallen? Een maand geleden maakte de 

deputatie onder meer een voorbehoud bij het Beleidsplan Ruimte van de 

gemeente Zwijndrecht over de mogelijke bestemming van 

industrieterreinen tot groene recreatieruimte. Daarover zouden 

gesprekken lopen met de gemeente. Worden dergelijke gesprekken met 

onmiddellijke ingang stopgezet of neemt de deputatie van de provincie 

Oost-Vlaanderen die rol over? 

 

− Op de Linkerscheldeoever van de gemeente Zwijndrecht bevindt zich ook 

een aanzienlijk aantal bedrijventerreinen die deel uitmaken van de haven 

van Antwerpen. Welke gevolgen heeft de overheveling van het ene 

provinciale niveau naar het andere voor die specifieke industriële 

activiteiten? Op welke wijze vindt de overdracht plaats van de 

veiligheidsbevoegdheden van onze gouverneur voor dit grondgebied aan 
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haar Oost-Vlaamse collega? En welke gevolgen heeft de wijziging van 

provinciale overheden voor het vergunningenbeleid in de haven: bestaat 

de kans dat vergunningen voor dezelfde activiteiten voortaan vanuit 

andere beleidsprincipes tot stand komen of interprovinciaal overleg 

vereisen? 

 

VOORZITTER.- Dan zijn we aan de interpellaties. Een interpellatie ingediend door de heer 
Valkeniers en ook een interpellatie door de heer Vandendriessche. We nemen die samen omdat 
het over hetzelfde onderwerp gaat. De heer Valkeniers aan u het woord. 
 
De heer VALKENIERS.- Dames en heren, voorzitter en ondervoorzitter, gedeputeerden, 

raadsleden, collega's. De kogel lijkt door de kerk. Op 16 oktober heeft de gemeenteraad van 
Zwijndrecht met een wisselmeerderheid de definitieve beslissing genomen tot samenvoeging 
van Zwijndrecht met Kruibeke en Beveren. Het lokaal referendum, waarin een grote 
meerderheid van de Zwijndrechtse stemmers zich tegen die fusie had uitgesproken, was 
duidelijk maar om te lachen. Of zoals de voormalige Nederlandse politicus Dirk Dolman het 

reeds zei, waar de democratie het meeste last van heeft zijn de kiezers. Denk dat we dat 
gisteravond ook gezien hebben na de verkiezingen in de noordelijke Nederlanden. Mijn 
voorzitter heeft dan in alle geval toch meer dan terecht volgens mij, de twee Vlaams Belang 
raadsleden die tegen de wil van de Zwijndrechtse bevolking ingingen, uit de partij gezet. Maar 
daarover gaat het niet. De gemeenteraden van Kruibeke en van Beveren die hebben intussen de 

veertiende februari ook die fusie goedgekeurd. En dus lijkt de kogel door de kerk. Tenzij het 
recente beroep bij de Raad van State door de burgerbeweging Hart voor Zwijndrecht, en de 
klacht door inwoners bij het Agentschap Binnenlands Bestuur, en mogelijk tal van andere 
juridische klachten bij de gouverneur of administratieve rechtbanken de boel nog kunnen 

vertragen, zou de nieuwe fusiegemeente een feit worden per 1 januari 2025. Na de 
gemeenteraadsverkiezingen dus. Benieuwd hoe die gaan aflopen en hoe de democratie zichzelf 
gaat verdedigen. 
 
Maar ondertussen zijn er toch nog altijd, ik zou bijna zeggen hoe langer hoe meer, een hoop 

vraagtekens. Vraagtekens voor de inwoners, voor de bijna ex-gemeente Zwijndrecht, voor de 
nieuwe fusiegemeente. Misschien tussen haakjes zou een nieuwe naam als optie kunnen zijn, 
Zwijnbeverbeke, is maar een voorstel. Vraagtekens ook over militaire forten ter plaatse en 
vraagtekens voor onze en de Oost-Vlaamse provincie voor u en mij. Vraagtekens zoals daar zijn, 
hoe moet het nu verder met Zwijndrecht als gemeente van de provincie Antwerpen? Blijft een 

toekomstige deelgemeente Zwijndrecht verder deel uitmaken van de provincie Antwerpen en de 
andere deelgemeente van de provincie Oost-Vlaanderen? Zou een nieuwigheid zijn. Of gaat het 
geheel naar de provincie Oost-Vlaanderen? Moet en gaat onze provincie zich daar zonder slag of 
stoot bij neerleggen? Zijn er intussen al klachten binnengekomen bij de gouverneur? Is die 
beslissing van over te springen naar een andere provincie volgens de deputatie wettelijk, 

grondwettelijk in orde? Probleem is natuurlijk als je dat vraagt aan juristen krijg je evenveel 
meningen als dat er juristen zijn, maar het is toch een twijfelachtig iets. Sta mij toe om hier ook 
even te citeren uit de Grondwet van het Belgiekske. Artikel 5, het Vlaamse Gewest omvat de 
provincies Antwerpen, Limburg, Oost-Vlaanderen, Vlaams-Brabant en West-Vlaanderen. Een 

wet kan bepaalde gebieden, waarvan zij de grenzen vastlegt, aan de indeling in provincies 
onttrekken. Ze onder het rechtstreekse gezag plaatsen van de federale uitvoerende macht en ze 
een eigen statuut toekennen. Deze wet moet aangenomen worden met de meerderheid bepaald 
in artikel 4, laatste lid van diezelfde Grondwet. Dat artikel 4 laatste lid zegt dan weer, de grenzen 
kunnen niet worden gewijzigd of gecorrigeerd dan bij een wet aangenomen met de meerderheid 

van stemmen in elke taalgroep van de Kamer. Op voorwaarde dat de meerderheid van de leden 
van elke taalgroep aanwezig zijn en voor zover het totaal van de ja-stemmen in beide 
taalgroepen twee derden van de uitgebrachte stemmen bereikt. Dus met aan de woorden, het 
typische aantal, de dubbele meerderheid die men nodig heeft om een grondwet te wijzigen 
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zijnde vijftig procent in elke taalgroep en twee derden van de totaliteit. Dat is het Belgiekske. Ik 
herhaal dus mijn vraag, is die beslissing van het overspringen van de enige provincie volgens 
jullie naar de andere wettelijk grondwettelijk? Indien toch, misschien kunnen we dan als 
provincie Antwerpen ook eens out of the box, dus creatief vernieuwend denken. Waarom zou de 

nieuwe fusiegemeente niet kunnen overstappen naar de provincie Antwerpen? Geef toe dat zou 
pas innovatief zijn. Het zou ineens de hybride situatie van de haven van Antwerpen-Brugge, Port 
of Antwerp-Bruges, oplossen. De haven van Antwerpen-Brugge, men vergeet dat maar al te 
gemakkelijk, die eigenlijk vandaag de haven van Antwerpen-Beveren-Brugge is. Het zou ineens 

een oplossing daarvoor kunnen zijn. Zou het overhevelen naar de provincie Antwerpen ook via 
referendum moeten gaan? Moeten we dan met dat referendum rekening houden? Of zou dat ook 
tegen de Grondwet zijn? Het zijn maar een aantal van de vele vragen. Ik ben ervan overtuigd dat 
mijn collega Diederik een aantal andere vragen zal hebben. 
 

VOORZITTER.-: Dank u wel mijnheer Valkeniers. De heer Vandendriessche heeft het woord. 
 
De heer VANDENDRIESSCHE.- Dank u wel mijnheer Valkeniers. We hebben inderdaad ook 
nog een aantal vragen bij die mogelijke fusie tussen Zwijndrecht, Beveren en Kruibeke voor de 
provincie Antwerpen welke gevolgen kan die hebben? We lezen ook nog op de website van de 

Vlaamse overheid dat er blijkbaar een transitiemanager voor de drie gemeenten actief is 
geweest. Die al heel duidelijk zegt dat die fusiegemeente dan toch naar Oost-Vlaanderen zal 
gaan. De gemeenteraden van Beveren, Kruibeke en Zwijndrecht keuren het voorstel goed om 
een fusiegemeente tot stand te brengen tussen de drie gemeenten. De goedkeuring voor de fusie 
kwam er met een opvallende wisselmeerderheid in Zwijndrecht. Ondanks het duidelijke 

resultaat van een volksraadpleging waarbij maar liefst tachtig procent van de uitgebrachte 
stemmen tegen een fusie was. Zo wordt deze fusie het Waasland een volgend fusietraject voor 
een gemeente in onze provincie. Het andere lopende fusietraject is dat van de stad Antwerpen 
met de gemeente Borsbeek. Waar de bevolking zich notabene ook met 77 procent van de 
stemmen tegen een fusie heeft uitgesproken. In december wordt die beslissing voorgelegd aan 

de betrokken gemeenteraden. Als Borsbeek een tiende district van de stad Antwerpen wordt, 
zou dat betekenen dat de teller van het aantal steden en gemeenten in onze provincie 
uiteindelijk op 67 komt. Bijzonder aan de mogelijke fusie in het Waasland is natuurlijk dat het 
hier over een fusie gaat die de provinciegrenzen overschrijdt. Meer nog, we hebben hier te 

maken met een fusie waarbij de provincie Antwerpen een gemeente zou verliezen omdat ze 
voortaan deel zal uitmaken van de provincie Oost-Vlaanderen. Vandaar onze vragen. 
 
Op welke manier wordt de provincie Antwerpen betrokken bij deze bestuurlijke veranderingen? 
Welke tijdslijn wordt er vooropgesteld? Vanaf welk moment behoren de bijna 20.000 inwoners 

dan officieel niet langer tot onze provincie mocht dat zo zijn? Heeft een dergelijke overheveling 
gevolgen voor lopende projecten of recent genomen beslissingen? Dan denken we bijvoorbeeld 
aan de principes van het Beleidsplan Ruimte van de provincie Antwerpen, die betrekking 
hebben op het grondgebied van Zwijndrecht. Blijven die van kracht, dreigen die te vervallen? 
Maand geleden lazen we nog dat de deputatie een voorbehoud heeft gemaakt bij het Beleidsplan 

Ruimte van de gemeente Zwijndrecht zelf. Over de mogelijke bestemming van 
industrieterreinen tot groene recreatieruimte. Daarover zouden gesprekken lopen met de 
gemeente. Worden dergelijke gesprekken met onmiddellijke ingang stopgezet of neemt de 
deputatie van de provincie Oost-Vlaanderen die rol over? De haven van Antwerpen is niet alleen 
Antwerpen, Beveren, Brugge, maar Antwerpen, Beveren, Zwijndrecht, Brugge. Op de linker 

Scheldeoever van de gemeente Zwijndrecht bevindt zich ook een aanzienlijk aantal 
bedrijventerreinen die deel uitmaken van de haven van Antwerpen. Welke gevolgen heeft de 
overheveling van het ene provinciale niveau naar het andere voor die specifieke industriële 
activiteiten? Op welke wijze vindt de overdracht plaats van de veiligheidsbevoegdheden van 

onze gouverneur? Ik heb begrepen dat we daarover tijdens de rede van de gouverneur misschien 
meer gaan horen voor dit grondgebied aan haar Oost-Vlaamse collega. Welke gevolgen heeft de 
wijziging van provinciale overheden voor het vergunningenbeleid bijvoorbeeld in de haven? 
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Bestaat de kans dat we in de toekomst een ander beleid krijgen voor vergunningen voor dezelfde 
activiteiten, maar op basis van een ander grondgebied. Moet daar interprovinciaal overleg 
komen dan voor die nieuwe provinciale indeling? Tot daar mijn vragen. 
 

VOORZITTER.-Dank u wel. Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Mijnheer de voorzitter, mevrouw de ondervoorzitter, 
griffier, collega's. Bedankt voor die vraagstelling. Alhoewel dat het misschien een beetje te vroeg 

is, ik zal u uitleggen waarom. Ik zal natuurlijk over de fusie zelf en over de fusie zelf zal de 
deputatie geen standpunt innemen. Dat hoort immers tot de autonomie van steden en 
gemeenten om hierover te beslissen, is dan ook de taak noch de ambitie van de provincie om 
hierin tussen te komen. De tijd dat provincies nog betuttelend waren, die is allang voorbij, 
gelukkig. Wanneer een provinciegrens verlegd wordt, zoals hier het geval zal zijn, bepaald 

artikel 260 eerste lid van het provinciedecreet wel een adviserende bevoegdheid voor de 
provincieraad. Zowel de Antwerpse, als de Oost Vlaamse provincieraad, dient advies te geven 
over de veranderingen die worden voorgesteld aan de grenzen van de provincie. Daarbij ook de 
gevolgen voor de arrondissementen, de kiesdistricten en de kantons. Ons advies, dat gevraagd is 
geworden door de minister van Binnenlands Bestuur is momenteel in opmaak en zal in de 

provincieraad van 13 december aan jullie worden voorgelegd. Op dat moment zullen we 
ongetwijfeld nog uitgebreid en meer in detail kunnen debatteren. Maar ik kan alvast meegeven 
dat een overheveling van Zwijndrecht naar Oost-Vlaanderen een aanzienlijke impact heeft. Om 
te beginnen op onze financiën. 2,6 miljoen EUR minder belastinginkomsten per jaar. Dat zal 
niet zonder gevolgen blijven voor onze werking. Ook praktisch op het terrein in Zwijndrecht zal 

dit gevolgen hebben. Als provincie zijn we heel actief in Zwijndrecht. Zo heeft de gemeente in 
2014 haar onbevaarbare waterlopen aan de provincie Antwerpen overgedragen. Onze dienst 
Integraal Waterbeleid beheert en onderhoudt de Laarbeek, de Zwaluwbeek, waar we ook een 
pompstation hebben, de Palingbeek en de Burchtse Scheibeek, waar we momenteel voor 
780.000 EUR aan investeringen doen. Ook de aanleg van de fietsostrade F4 is volop gaande. Er 

zijn fietssubsidiedossiers lopende voor de Pastoor Coplaan en het Vlietbospad. Onze Dienst 
Ruimtelijke Planning is bezig met het project fort Saint-Marie en de site Van Laere. De Dienst 
Plattelandsbeleid met een herbestemmingstraject voor de kerk van Burcht. Collega's, tal van 
initiatieven dus. 

 
Maar een belangrijke zorg en misschien nog de belangrijkste zorg voor ons is wel de impact op 
de haven. Om te beginnen op de civiele en politionele veiligheid. Het overhevelen van een 
belangrijk stuk van de haven naar Oost-Vlaanderen zou betekenen dat plots twee politiezones, 
twee brandweerzones, ook twee gouverneurs, bevoegd worden voor de veiligheid en de 

noodplanning binnen één haven. Dit leidt tot inefficiëntie en kan ook een reëel veiligheidsrisico 
betekenen. Wat met het ruimtelijk beleid en het vergunningenbeleid? Gaan we dit versnipperen 
en binnen één haven op twee benen hinken? Er zijn zo'n 45 havenbedrijven gelegen in 
Zwijndrecht waarvoor de provincie Antwerpen bevoegd is. Veel van deze bedrijven hebben ook 
vestigingen op rechteroever. Dus het opdelen van de haven betekent dat bedrijven bij twee 

verschillende provincies aanvragen zullen moeten indienen. Ik wil dat allemaal nog wel zien. De 
principes van ons goedgekeurd PBRA gelden sowieso niet voor de provincie Oost-Vlaanderen, 
dat momenteel geen goedgekeurd beleidsplan ruimte heeft. Dus ook daar. Maar uiteindelijk zal 
die fusie als het doorgaat per 1-1-2025 ingaan. Ondertussen blijven wij uiteraard bevoegd. 
 

Collega's, in die zin zijn er inderdaad argumenten om ook wel eens out of the box te denken. 
Misschien kan een overheveling naar provincie Antwerpen ook wel eens onderzocht worden. De 
Vlaamse regering zal uiteindelijk alle voor- en nadelen goed in overweging moeten nemen. Want 
het is de Vlaamse regering die autonoom in zijn ontwerp van samenvoegingsdecreet de 

provinciekeuze bepaald en indient in het Vlaams parlement. Ondertussen heeft de gouverneur 
gemeld dat er inderdaad al meerdere klachten ingediend werden tegen de beslissing tot fusie. Al 
meer dan negentig. Al deze klachten worden verzameld bij het Agentschap Binnenlands Bestuur 
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en door de minister van Binnenlands Bestuur behandeld. Wij zijn momenteel aan het werk 
binnen de deputatie en zullen u snel in kennis stellen van het advies dat we hier zullen 
voorleggen. In die zin ben ik ook begonnen met te zeggen, misschien komt dit debat nu iets te 
vroeg. Maar zullen we daar perfect op 13 december kunnen verderzetten. Wij moeten voor het 

einde van dit jaar ons advies binnenbrengen bij de minister van Binnenlands Bestuur. Maar u 
ziet, wij hebben heel wat bekommernissen. Heel wat bekommernissen en ik heb die nu kort 
weergegeven. In het uitgebreide advies zal dit inderdaad nog meer worden dan wat ik nu heb 
gezegd. Maar in elk geval zijn wij bezorgd en zullen wij samen met jullie kunnen debatteren op 

13 december om dan te komen tot een advies. Ik dank u. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel gedeputeerde Lemmens. De heer Valkeniers heeft het woord. 
 
De heer VALKENIERS.- Dank u mijnheer de gedeputeerde voor uw duidelijk en transparant 

antwoord. De situatie is inderdaad dus nog moeilijker en lastiger dan ik gedacht had. Dat 
waarschijnlijk velen van ons gedacht hadden. Het is dan spijtig dat één van de grote argumenten 
voor die fusie, het argument is voor geld danst de beer. Schulden die gaan afgebouwd worden is 
het lokmiddel om heel wat gemeenten aan te zetten tot fusie. Misschien kunnen wij als provincie 
ter compensatie van wat wij gaan missen, een deel van die subsidies voor de afbouw van die 

schulden krijgen, is ook maar een voorstel. In elk geval, ook wat u zegt in verband met de haven, 
maakt de zaak zeker niet gemakkelijker. We kijken dan ook uit naar een ontwerpadvies over die 
fusie die wij hier in de provincieraad gaan kunnen bespreken. Dat zal van de vergadering van 
13 december nog een heel belangrijke, pittige en interessante vergadering maken. Ik kijk er in 
geval naar uit, we zijn benieuwd wat er in dat advies zal staan. Ondertussen hoop ik oprecht dat 

ofwel dat die fusie toch nog zal afgeblazen worden, ofwel dat ik misschien mee één van de 
initiatiefnemers kan zijn van een overheveling out of de box van het grote gefusioneerde 
Beveren naar de provincie Antwerpen. Dank u. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. De heer Vandendriessche heeft het woord. 

 
De heer VANDENDRIESSCHE.- Dank u wel gedeputeerde voor de toelichting die inderdaad 
aantoont dat het heel complex wordt. Ook de rol van de gouverneur en de gouverneurs, 
meervoud daarin. Dus misschien ook een oproep dat we dat op 13 december ook heel duidelijk 

dat overzicht kunnen krijgen wat dat betekent qua impact. Misschien moet er een korte 
mondelinge toelichting van de gouverneur gegeven worden dat is misschien de vraag ook. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Mevrouw Van Dienderen heeft het woord. 
 

Mevrouw VAN DIENDEREN.- Dank u wel voorzitter, dank u wel gedeputeerde. Het moge 
duidelijk zijn dat Groen tegen deze fusie is. Zwijndrecht is een gemeente die ook de centen niet 
echt nodig heeft van de fusie. Dus dat argument vervalt voor Zwijndrecht. Dat is een gemeente 
die haar eigen boontjes kan doppen, die in een goede financiële situatie zat. Dus ze zijn eigenlijk 
gewoon de arm omgewrongen om mee te gaan in die fusie door die wisselmeerderheid. Maar ik 

vroeg mij gewoon iets af. Ik hoor toch in uw tussenkomst dat u het eigenlijk ook niet erg 
genegen bent die fusie gezien de impact op de provincie en de provinciale werking. Ziet de 
deputatie de mogelijkheid om ook een klacht in te dienen bij ABB? Kan u daar iets over zeggen? 
 
VOORZITTER.- Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 

 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Om op die laatste vraag te antwoorden herhaal ik nog eens 
dat wij over de fusie zelf als deputatie geen standpunt innemen. Ik heb hier alleen maar 
gewaarschuwd. Ik heb een aantal bezorgdheden naar voren gebracht die wij ook samen met de 

gouverneur al beperkt hebben besproken. Die zoals de heer Vandendriessche vraagt, ook denk ik 
als de gouverneur aanwezig zal zijn, zal zij ook een aantal zaken, zeker wat betreft de 
crisiscommunicatie, brandweer, politionele veiligheid en dergelijke meer in de haven, zal ze er 
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ook met plezier over toelichten. Maar wij nemen dat ook mee in ons advies. De griffier is samen 
met de diensten van de gouverneur dit advies aan het voorbereiden. Dat zullen we dan kunnen 
debatteren. Maar mevrouw Van Dienderen ik ga hier nogmaals geen standpunt innemen over de 
fusieoperatie op zich. Ik denk dat wij ons op de plaats moeten stellen zoals ik het nu heb juist 

gedaan. Wat zullen de gevolgen zijn voor onze provincie? Wat zullen ook de gevolgen zijn van 
die fusie op tal van andere facetten waar wij als provincie altijd beleid hebben gevoerd? Maar ik 
zeg het nogmaals, één van de belangrijke aspecten in dit verhaal, is onze bekommernis ook 
vanuit de deputatie over de haven, het vergunningenbeleid en voor de gouverneur. Zeker en vast 

ook alles wat betreft crisisopvolging binnen dat grote gebied. 
 

VOORZITTER.- Dank u wel. Ik kijk even in de zaal. 

 

 

Nr. 6/3 van de agenda 

 

Interpellatie betreffende SOS ALF - aannemer failliet, ingediend door 

Brend Van Ransbeeck (Groen). 

Interpellatie 

 

 

Afgelopen weekend kreeg ik een artikel van het Laatste Nieuws toegestuurd van 

mijn collega-raadslid in Kasterlee. De aannemer van de niet-vergunningsplichtige 

van de ALF, de Autoluwe Fietsroute tussen Herentals en Turnhout, is failliet 

verklaard. Op 15 juni 2023 keurde de deputatie het gunningsverslag met 

betrekking tot deze overheidsopdracht goed en onderschreef volledig de motieven 

voor de gunning. Op diezelfde dag gunde de deputatie het vaste gedeelte en het 

voorwaardelijke gedeelte van deze overheidsopdracht aan de aannemer in kwestie, 

voor een bedrag van 250k EUR exclusief btw voor een periode van 60 werkdagen. 

 

Dit faillissement is een groot probleem bij de uitvoering van de ALF. De planning 

van de uitvoering van de broodnodige werken op het traject tussen Herentals en 

Turnhout van de fietsinfrastructuur wordt nu helemaal in de war gestuurd. Mijn 

vragen: 

 

− Wat gebeurt er nu? 

 

− Wat zijn de volgende stappen? Hoe zag de oorspronkelijke planning eruit, en 

hoe ziet de planning er na het faillissement van de aannemer er uit? 

 

− Wordt er bij de gunning voldoende rekening gehouden met criteria zoals de 

stabiliteit en financiële gezondheid van de bedrijven die deelnemen aan een 

openbare aanbesteding van de provincie, en niet enkel met kostprijs? Het is 

algemeen geweten dat de aannemer en het bedrijf in kwestie financiële 

problemen had de laatste jaren. 

 

− Tot slot, een praktische bemerking in verband met het dossier: momenteel 

staan er op de kruispunten op het traject van de ALF tijdelijke opstellingen 

om de doorgang voor auto's smaller te maken. Enkel op die kruispunten is 
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momenteel 50 km/u van kracht in plaats van 70 km/u. Kunnen de tijdelijke 

en fragiele opstellingen steviger gemaakt worden nu de werken voor 

onbepaalde tijd worden uitgesteld? En kunnen de snelheidsregimes al niet 

worden toegepast op het gehele traject (i.e. 30 km/u in het centrum van 

Tielen en 50 km/u buiten het centrum, dewelke zou dan aansluiten op 

vervolgtraject in Turnhout waar ook al 50 km/u van kracht is). 

 

VOORZITTER.- Als er geen vragen meer zijn dan gaan we verder met de interpellatie van de 
heer Van Ransbeeck. Mijnheer Van Ransbeeck aan u het woord. 

 
De heer VAN RANSBEECK.- Dank u wel voorzitter, mevrouw de ondervoorzitter, mijnheer de 
griffier, beste deputatie, collega's. Afgelopen weekend kreeg ik een artikel doorgestuurd van 
mijn collega-raadslid van Kasterlee waarin dat gezegd werd dat de aannemer van de niet-
vergunningsplichtige werken van de autoluwe fietsroute, u wellicht niet onbekend, tussen 

Herentals en Turnhout, is failliet verklaard. Op 15 juni 2023 keurde de deputatie het 
gunningsverslag met betrekking tot deze overheidsopdracht goed en onderschreef volledig de 
motieven voor de gunning. Op diezelfde dag gunde de deputatie ook het vaste gedeelte en het 
voorwaardelijke gedeelte van deze overheidsopdracht aan de aannemer in kwestie. Dit voor een 
bedrag van 250.000 EUR exclusief btw voor een periode van zestig werkdagen. Dit faillissement 

lijkt mij toch een groot probleem bij de uitvoering van de ALF. De planning van de uitvoering 
van deze broodnodige werken op het traject tussen Herentals en Turnhout van die 
fietsinfrastructuur wordt op dit moment helemaal in de war gestuurd. Mijn vragen zijn heel 
concreet. Wat gebeurt er nu? Wat zijn de volgende stappen? Hoe zag die oorspronkelijke 
planning er ook alweer uit? Misschien een kleine geheugenopfrissing. Hoe ziet die planning er 

nu, na het faillissement van de aannemer eruit? Een iets concretere, of algemenere vraag liever 
over de gunning zelf. Werd er in de gunning voldoende rekening gehouden met criteria zoals de 
stabiliteit en financiële gezondheid van de bedrijven die deelnemen aan die openbare 
aanbesteding van de provincie? Dus niet enkel de kostprijs die daar als factor het zwaarst 

doorweegt. Het is algemeen geweten, na een beetje research op het internet, dat de aannemer en 
het bedrijf in kwestie financiële problemen had de laatste jaren. Dat zij daar ook om gekend 
stond. Tot slot, nog een rationele vraag in het dossier. Momenteel staan er op de kruispunten op 
het traject tijdelijke opstellingen om de doorgang voor auto's smaller te maken. Enkel op die 
kruispunten is momenteel vijftig kilometer uur van kracht in plaats van zeventig. Kunnen die 

tijdelijke en fragiele opstellingen steviger gemaakt worden nu de werken voor onbepaalde tijd 
worden uitgesteld? Kunnen die snelheidsregimes al niet toegepast worden op het gehele traject? 
Dit wil zeggen dertig kilometer per uur in het centrum van Tielen en vijftig kilometer per uur 
buiten het centrum. Welke dan zou aansluiten op het vervolgtraject in Turnhout waar ook al 
vijftig kilometer van kracht is. Dat zijn mijn vragen dank u wel. 

 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Ik wil de raad er ook op attent maken dat we met vier zijn 
in de deputatie. Dus mag af en toe ook een vraag aan een andere collega stellen. Dank u wel 

collega's en mijnheer Van Ransbeeck het is inderdaad een terechte vraag die u stelt. Voor 
sommige mensen is the sky the limit natuurlijk, maar hier in dit geval moet ik eerlijk zeggen dat 
ik ook wel enorm verbaasd ben over het verloop van dit verhaal en ik verklaar mij nader. De 
deputatie gunde de opdracht aan aannemer Superbeton op 12 juli 2023. Dat is de datum van de 

gunningsbrief. Met bevel tot aanvang de werken op 1 oktober 23. Na de gunning volgde steeds 
een periode voor de opmaak van de planning, de concrete organisatie van de werf, overleg met 
nutsmaatschappijen enzovoort. Op 7 september deelde de projectleider van Superbeton mee dat 
ze gestart waren met de inplanning van de voorbereiding van de werken. Superbeton stelde ook 
de vereiste borg voor deze opdracht. De overname door Iterum vernamen wij in de krant. In 

eerste instantie bleef de projectleider bij de aannemer aangeven dat ze de werken aan het 
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inplannen waren. Daarna reageerde men niet meer op de telefoontjes. Op 25 oktober gaf de 
projectleider bij Superbeton informeel telefonisch mee dat alle werven en nieuwe opdrachten 
stilgelegd waren en dat er geen middelen waren om de werken aan de autoluwe fietsroute op te 
stellen. Ondertussen konden we in de pers lezen dat Superbeton zich in een gerechtelijke 

reorganisatie bevond. De dienst Mobiliteit won dan onmiddellijk juridisch advies in, waarna er 
een proces-verbaal van ingebrekestelling werd overgemaakt. Die PV werd op 13 november 
overgemaakt. De aannemer heeft tien dagen om op die PV te reageren. Ook de uitspraak van het 
faillissement moesten we op 17 november via de media vernemen. Maandagochtend 

20 november werd advies gevraagd aan de experten van de dienst Overheidsopdrachten. 
Verschillende mogelijkheden zijn opgenomen in de faillissementleidraad van de Vlaamse 
overheid. De dienst Mobiliteit nam contact op met de aangestelde curatoren. Natuurlijk zijn 
verdere stappen dan afhankelijk van het antwoord van die curatoren. 
 

Over de wet op overheidsopdrachten kan ik het volgende zeggen. Er ligt een controle van een 
aantal attesten op die de stabiliteit en de financiële gezondheid van een bedrijf moeten 
aantonen. Dit zijn: een attest uit de Kruispuntbank van Ondernemingen om de juridische 
situatie aan te tonen; een fiscaal attest van de Federale Overheidsdienst Financiën om de 
financiële gezondheid aan te tonen en een RSZ-attest van de Rijksdienst voor Sociale Zekerheid 

om na te gaan of er geen achterstanden zijn. Die instanties verklaarden zowel op 8 mei voor de 
gunning van het vast deel op 15 juni, als op 7 augustus voor de vergunning van het 
voorwaardelijk deel op 24 augustus formeel dat de kandidaat indient zich niet in een toestand 
van liquidatie, gerechtelijk akkoord, of faillissement bevond; dat hij geen openstaande schuld bij 
de RSZ had; dat er geen enkele opeisbare belasting, administratieve boete, nalatigheidsinterest, 

noch vervolgingskosten inzake directe belasting, noch inzake BTW verschuldigd is. De FOD 
Economie staat in voor de erkenning van de aannemers. Door de opgelegde klasse in de 
overheidsopdracht kan alleen de aannemer met de juiste draagkracht en kwalificatie in 
moeilijkheidsgraad van de werken inschrijven voor de overheidsopdracht. Zolang de aannemer 
de juiste attesten en documenten kan voorleggen bij de indiening van zijn offerte, is er binnen 

de correcte toepassing van de wet overheidsopdrachten geen mogelijkheid om hem uit te 
sluiten. Dit staat ook woordelijk in het attest van de Kruispuntbank van Ondernemingen. Stellen 
dat het algemeen geweten is dat de aannemer in slechte papieren zit, zonder dat iets uit de 
attesten en documenten blijkt, biedt geen enkele rechtsgrond om een offerte van een aannemer 

af te wijzen. Dus we hadden al die attesten, al die attesten waren positief. Dan stel je dan toch 
vast dat enkele weken later dat bedrijf in een procedure zit. Dat is te gek voor woorden. Over de 
vraag dan tot uitbreiding van de proefopstellingen mijnheer Van Ransbeeck. De dienst 
Mobiliteit zal in samenwerking met de gemeente Kasterlee verdere stappen doen voor de 
proefopstellingen, bekijken wat daar mogelijk is. Hoe dan ook zijn deze proefopstellingen al een 

goede eerste stap om de buurt te laten wennen aan de nieuwe situatie en de lagere snelheid. 
Over die snelheidsbeperkingen en de andere maatregelen hadden we een aannemer aangesteld 
die nu inderdaad failliet is. We moeten dat verder nu bespreken met de gemeente hoe we dat 
snelheidsregime kunnen aanpassen. Maar goed, we hopen natuurlijk op een snelle uitvoering. 
Maar eerlijk gezegd ik ben daar een beetje sceptisch over. We moeten natuurlijk rekening 

houden met de consequenties van dit faillissement en wat dit allemaal voor gevolgen met zich 
meebrengt. Maar het is een pijnlijke situatie. Goed, we zitten ermee en ik vind dat enorm erg 
voor dit traject waar we nu al veel te lang aan bezig zijn. Dit is zeer betreurenswaardig wat hier 
gebeurt, maar we kunnen onze mensen niets verwijten, integendeel, die hebben alles volgens de 
regels gedaan. Maar als je dan ook nog met de overheidsdiensten zit die zonder enig … die alles 

afleveren en zeggen dat er nooit iets aan de hand is. Dan moet je de wet op de 
overheidsopdrachten volgen en respecteren en dan kan je er moeilijk iets tegen doen, spijtig 
genoeg. 
 

VOORZITTER.- Dank u wel. 
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Nr. 6/4 van de agenda 

 

Interpellatie betreffende DocAtlas: verdwijnt deze parel van het 

onderwijsveld?, ingediend door Ilse Van Dienderen en Brend Van 

Ransbeeck (Groen). 

Interpellatie 

 

 

De deputatie van de Provincie Antwerpen (N-VA - CD&V) heeft beslist om DocAtlas 

tegen het einde van 2024 stop te zetten. DocAtlas wordt zo slachtoffer van een 

politieke besparing. We betreuren deze beslissing als Groene fractie. Het 

documentatiecentrum wordt bijzonder gewaardeerd voor haar werking. In 2022 kon 

het centrum volgende resultaten voorleggen: 

− 13.996 bezoekers in de bib 

− 23.607 ontleningen 

− 199 leeractiviteiten 

− 3.704 deelnemers.  

De klantentevredenheid is bijzonder hoog.  

 

DocAtlas heeft een thuis in Antwerpen, naast de dienst integratie en inburgering 

Atlas. Er is ook een uitleendienst in de bibliotheek van de Warande in Turnhout. Het 

vult een unieke plek in binnen het onderwijsveld ten aanzien van ondersteuning 

van Nederlands voor anderstaligen en burgerschap. 

 

Het centrum heeft een enorme expertise en een grote collectie van boeken, 

schriften en educatief materiaal opgebouwd die een meerwaarde bieden aan het 

onderwijsveld. Zo krijgt DocAtlas regelmatig mensen uit andere provincies over de 

vloer, omdat het aanbod zo sterk is. Dat deze beslissing genomen wordt op het 

moment dat het Vlaamse onderwijs en haar kwaliteit onder druk staat, dat de 

diversiteit in onze maatschappij toeneemt en er een enorm leerkrachtentekort 

heerst, valt niet in goede aarde. 

 

Wat stelt ons inburgeringsbeleid voor als centra als deze afgebouwd worden? Wij 

zijn zeer bezorgd. Nieuwkomers verplichten om Nederlands te leren is één ding, het 

aanbod steevast afbouwen, dat kunnen wij alvast niet rijmen met een goed 

inburgeringsbeleid, noch met een sterk provinciaal onderwijsbeleid. 

 

Als Groene fractie zijn/blijven we bezorgd over de continuïteit van de werking van 

DocAtlas, het laagdrempelige karakter voor onderwijs en over de toekomst van de 

personeelsleden.  

 

Op jaarbasis kost DocAtlas de provincie 700.000 EUR op een budget van 200 

miljoen EUR, relatief beperkt dus. Daartegenover staat dat het centrum meer dan 

4500 mensen bereikt die actief zijn in het onderwijs via hun nieuwsbrief, en 

duizenden met hun diensten. Voor ons gaat het hier meer om symboolpolitiek dan 

om daadkrachtig besturen. 



VERGADERING VAN 23 NOVEMBER 2023 

 99 

 

We zien nog een reden waarom de provincie haar handen niet af moet trekken van 

het centrum: ook het POA doet beroep op DocAtlas; DocAtlas omkadert ook 

leerkrachten van het provinciaal onderwijs. Het is bijzonder treurig dat de provincie 

om principiële redenen de zo gewaardeerde werking van het centrum op de helling 

riskeert te zetten. 

 

Intussen tikt de klok. Voor de bezoekers en ook voor het personeel. 

 

We stellen daarom de volgende vragen: 

− Is er een overnemer van DocAtlas gevonden? Indien ja, wie? Indien nee, 

wanneer wordt er witte rook verwacht? 

 

− Wie waren de kandidaat-overnemers? 

 

− Wat waren de overname-criteria? 

 

− Hoe gaat de provincie (en de overnemer) ervoor zorgen dat de kwaliteit van 

de dienstverlening en het aanbod behouden blijft? 

 

− Wat gaat er gebeuren met de personeelsleden? Hoe is de communicatie 

doorheen het overnameproces met hen verlopen? 

 

− Is er intussen een brede communicatie gebeurd naar de klanten van 

DocAtlas? Indien niet, hoe zal dit aangepakt worden? 

 

VOORZITTER.- Dan kunnen we overgaan tot de volgende interpellatie. Een interpellatie 
ingediend door mevrouw Van Dienderen en de heer Van Ransbeeck. 
 

Mevrouw VAN DIENDEREN.- Goedemiddag collega's. Toch nog een interpellatie gericht aan 
een andere gedeputeerde. U vraagt wij draaien, zo heet dat. Deze interpellatie gaat over 
DocAtlas. Die is ingediend de zaterdag, dus dat was voor het grote nieuws bekend werd dat er 
inderdaad een overnemer gevonden is. Dat hebben wij maandag kunnen lezen. Thomas More 

zou de werking van DocAtlas overnemen. Dat vinden wij alvast goed nieuws dat er een 
overnemer gevonden is. Maar we willen toch onze interpellatie behouden omdat we het debat 
wel belangrijk vinden hier in de raad. We willen ook meer weten hoe het allemaal gelopen is. We 
maken ons toch nog zorgen over het personeel. Want, en daar dient ook deze interpellatie voor, 
wij zijn wel enorm onder de indruk. We hebben het centrum een paar keer bezocht ook al. We 

zijn erg onder de indruk van de werking. Dus dat was natuurlijk onze grote bezorgdheid dat de 
deputatie DocAtlas zou afstoten zonder dat er garanties waren voor de werking. Dus zie dit als 
een pleidooi om toch bezorgd dat we zijn en te blijven voor de werking in de toekomst van het 
centrum. Want het centrum verleent dus een geweldige dienstverlening. Als je kijkt naar het 
jaarverslag van 2022. Dan kan je zien dat die bijna 14.000 bezoekers ontvangen in de bib. Dat er 

23.000 ontleningen zijn, dat er 199 leeractiviteiten georganiseerd zijn. Dat ze wel kunnen bogen 
op 3.700 deelnemers. Ze hebben ook een klantentevredenheid die bijzonder hoog is. 
 
DocAtlas heeft een vesting in Antwerpen, maar ook in Turnhout. Vanuit die plekken 
ondersteunen zij het werkveld, het onderwijsveld om leermiddelen aan te reiken voor 

anderstaligen, voor Nederlands voor anderstaligen, zowel volwassenen als kinderen en opleiding 
rond burgerschap. Wij zijn van mening dat die centra zeer belangrijk zijn in onze globaliserende 
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wereld. We denken dan wat zou ons inburgeringsbeleid voorstellen als centra als deze 
afgebouwd zouden worden? Dat is onze bekommernis altijd geweest. Nieuwkomers verplichten 
om Nederlands te leren is één ding, maar het aanbod steevast bemoeilijken, de drempels 
daartoe verhogen, dat kunnen wij eigenlijk niet rijmen met een degelijk inburgeringsbeleid noch 

met een sterk provinciaal onderwijsbeleid. Want dat is eigenlijk ook een deel van onze 
bekommernis. Het is ook ons eigen provinciaal onderwijs dat beroep doet op DocAtlas. Dus die 
werking van DocAtlas die blijven garanderen naar de toekomst geeft eigenlijk ook een handicap 
aan ons eigen provinciaal onderwijs. Daarom vonden wij die beslissing van de deputatie om 

DocAtlas af te stoten altijd raar, ambetant, stom. Men had het beter toch in huis gehouden en 
die werking die goed is verder ter ondersteuning van het eigen provinciaal onderwijs. Dus die 
politieke beslissing is genomen, DocAtlas zal worden afgestoten. Thomas More is de overnemer. 
Daar hebben wij nog wat vragen over. Waren daar ook nog andere kandidaten overnemers? Er 
waren een aantal overnamecriteria gesteld. Volgt Thomas More die? Welke garanties leggen zij 

voor om die overnamecriteria te honoreren? Hoe gaat de provincie de kwaliteit van de 
dienstverlening en het aanbod blijvend garanderen? Zit dat mee in de overeenkomst met 
Thomas More? Wij maken ons toch wel wat zorgen over het personeel. Wat zijn daar de 
afspraken over? De personeelsleden die wij ontmoet hebben zijn heel gedreven mensen met heel 
wat ervaring. Dus het zou bijzonder logisch zijn, moesten zij mee overgaan naar Thomas More, 

welke garanties hebben zij? Dan hebben wij nog een laatste vraag over hoe dat de communicatie 
intern gevoerd is. Zowel in huis binnen de provincie naar het POA toe, maar ook natuurlijk in de 
eerste plaats naar het personeel van DocAtlas zelf toe. Dus wij kijken uit naar uw antwoorden 
gedeputeerde en gaan graag in op wat we subiet gaan horen. 
 

VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde Helsen heeft het woord. 
 
Mevrouw HELSEN, gedeputeerde.- Goedemiddag collega's. Om te antwoorden op de 
verschillende vragen wil ik beginnen met een overzicht te geven van de activiteiten die de 
directie van DocAtlas ontwikkeld heeft gedurende het voorbije jaar om eigenlijk te onderzoeken 

of dat er een kandidaat-overnemer is of meerdere. Op basis van dat overzicht gaat u toch heel 
wat informatie krijgen. Daarna zal ik ook antwoorden op de andere vragen die u gesteld hebt. 
Wij zijn eigenlijk begonnen onmiddellijk in het begin van dit jaar met het voeren van 
gesprekken. Wij hebben ons op verschillende organisaties gericht op verschillende niveaus. 

Zowel het lokale niveau, het regionale niveau, als het provinciale, als het Vlaamse niveau. Om te 
bekijken bij verschillende organisaties, op welke manier dat zij keken naar DocAtlas en of dat er 
een bereidheid was om de werking over te nemen. Daar zijn in de eerste plaats met het lokale 
niveau gesprekken gevoerd. Het Stedelijk Onderwijs in Antwerpen, de stad Antwerpen, de 
bibliotheek Antwerpen, de stad Turnhout, de bibliotheek Turnhout, de stad Mechelen en ook 

met Atlas in Antwerpen. Uit die eerste gesprekken bleek dus dat de stad Antwerpen en Atlas 
geen mogelijkheden zagen om een overname te realiseren. Ook de bibliotheken van de stad 
Antwerpen, als de stad Turnhout zagen dus enkel een mogelijkheid om een onderdeel van de 
collectie over te nemen, maar niet het personeel, noch de leeractiviteiten die DocAtlas 
ontwikkelt. Na verkennende gesprekken met het Stedelijk Onderwijs in Antwerpen en ook de 

stad Mechelen, hebben we moeten vaststellen dat ook daar er geen interesse was om activiteiten 
of onderdelen van DocAtlas over te nemen. Voor wat het regionale niveau betreft, zijn er 
gesprekken gevoerd met het Hoger Instituut voor Verpleegkunde Sint-Elisabeth en het 
Vormingscentrum daaraan gekoppeld in Turnhout Hivset. Ook met het leersteuncentrum 
Kempen en het leersteuncentrum AntwerpenPlus. Daar is het resultaat van dat Hivset enkel 

interesse had in het overnemen van een deel van de collectie, dat de gecontacteerde 
leersteuncentra uit onze regio's aangaven dat er eigenlijk geen mogelijkheid was om een 
overname te doen, omdat zij zelf ook nog volop bezig zijn met de organisatie van hun eigen 
werkzaamheden. 

 
Dan op provinciaal niveau zijn er gesprekken gevoerd met onze eigen provinciaal onderwijs, 
maar ook met de associatie de Universiteit in Antwerpen en met de hogescholen die in 



VERGADERING VAN 23 NOVEMBER 2023 

 101 

Antwerpen actief zijn. Daar hebben we als resultaat dat de verschillende individuele 
onderwijsinstellingen in Antwerpen aangaven dat er wel interesse is, maar dat het wel belangrijk 
is dat dit kan uitgaan vanuit de koepelorganisatie van de associatie en niet vanuit aparte 
onderwijsinstellingen. Het provinciaal onderwijs heeft aangegeven dat er interesse was in een 

deel van de collectie van DocAtlas. Met het Vlaamse niveau zijn er ook gesprekken gevoerd, 
eerste verkennende gesprekken. Met Tenz, dat is een Gentse organisatie die 
onderwijsondersteunend werkt. Met de Universiteit Antwerpen, maar dan specifiek het centrum 
nascholing onderwijs van de UA. Met de Universiteit in Leuven met het Centrum Taal en 

Onderwijs. Met de Universiteit van Gent, het Steunpunt Diversiteit en Leren. Met de Thomas 
More Hogeschool, met de AP Hogeschool, met de Karel de Grote Hogeschool. Met de Vlaamse 
Vereniging voor Bibliotheek, Archief en Documentatie. Met KlasCement. Met Vocvo, de 
organisatie die de zelfredzaamheid van gedetineerden en van laaggeletterden in Vlaanderen en 
Brussel versterkt. Met Djapo, de organisatie die werkt rond duurzame ontwikkeling. Met het 

Leerpunt Vlaanderen, met Groep INTRO, met Onderwijs Vlaanderen, met Cultuur Vlaanderen, 
met de Taalunie en met de Koning Boudewijnstichting. Daar zijn allemaal gesprekken mee 
gevoerd. 
 
Tenz gaf aan geen mogelijkheden te zien. De UA dan specifiek het CMO en het Centrum Taal en 

Ontwikkeling. Ze toonden interesse, maar hier ook de verwijzing naar het associatieniveau om 
dat op te pikken en niet met individuele organisaties. Ook de VVBAD zag geen overname tot de 
overname. KlasCement had enkel interesse in de e-collectie. Vocvo had interesse in de werking 
van DocAtlas, maar zag geen mogelijkheden om tot een overname over te gaan omwille van 
financiering, maar ook omwille van het vinden van een geschikte locatie. Groep INTRO toonde 

interesse in een deel van de collectie. Cultuur Vlaanderen en de Koning Boudewijnstichting 
zagen enkel en alleen mogelijkheden om eventueel een subsidie toe te kennen in opvolging van 
concrete oproepen die ze eventueel zouden lanceren, maar hadden verder geen andere 
mogelijkheden. Op basis van die eerste verkennende gesprekken zijn er dan vervolggesprekken 
gebeurd met de Associatie van de Universiteit en de hogescholen in Antwerpen en met Thomas 

More. Omdat dat dus de twee organisaties waren waar dat op basis van die eerste gesprekken 
mogelijkheden waren om te spreken over een eventuele overname. Op basis van die gesprekken 
is er dan eigenlijk toch wel geoordeeld dat de Universiteit Associatie aangaf dat er inderdaad een 
mogelijkheid was om te kijken in welke mate dat dat kon overgenomen worden. Maar, dat dat 

met een blijvende financiële ondersteuning onmogelijk was om dat te doen. Dat zij ook niet in 
de mogelijkheid waren om de werking in Turnhout vanuit DocAtlas over te nemen. De Thomas 
More hogeschool daarentegen heeft aangegeven dat ze wel interesse had in alle activiteiten van 
DocAtlas. Ook, zowel in de activiteiten, in de collectie in Turnhout. Dat zij ook interesse hadden 
in overname van personeelsleden. Op basis van die resultaten en ook een duidelijk schrijven van 

de Associatie in Antwerpen dat zij uiteraard de werking van DocAtlas belangrijk vindt. Maar dat 
indien dat Thomas More geïnteresseerd is in de overname van de werking van DocAtlas en er 
een bereidheid is om die werking vanuit Thomas More open te stellen voor ook de 
personeelsleden, studenten die verbonden zijn aan de Associatie hier in Antwerpen. Dat dan zij 
geen bod zouden doen, maar de verdere samenwerking via Thomas More volledig ondersteunen. 

Vandaar dat we dan in een derde fase de gesprekken verder gevoerd hebben met Thomas More. 
Om dus te bekijken op welke manier dat zij de overname wilden realiseren en of dat zij 
inderdaad voldoen aan een aantal criteria die wij toch wel vooropgesteld hebben. 
 
Om dan daar verder op in te gaan wat zijn de criteria die aan bod gekomen zijn of die gespeeld 

hebben tijdens die overname? Dat zijn verschillende aspecten. Dat is dus één, is er interesse om 
zowel de collectie, als de leeractiviteiten, als het personeel over te nemen? In welke mate heeft 
de organisatie financiële draagkracht om dat ook effectief waar te maken? In welke mate sluit de 
inhoudelijke werking van de organisatie die de overname zou realiseren ook aan bij de werking 

van DocAtlas? In welke mate is dus daar ook een mogelijkheid om het netwerk en de visie van 
DocAtlas verder te ontwikkelen door de overnemer? Dat zijn criteria die toch wel gespeeld 
hebben bij die gesprekken die gevoerd zijn. We hebben dan moeten concluderen dat er eigenlijk 
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één overnemer is die dus bereid is om zowel de collectie, als de leeractiviteiten, als rond 
personeel te spreken wat de overname betreft. Dat de overnemer ook aantoont dat hij financiële 
inspanningen levert om dat waar te maken. Dat ook de inhoudelijke werking van de overnemer 
aansluit bij de activiteiten die DocAtlas doet. Dat zijn de verschillende elementen die gespeeld 

hebben. Als u vraagt hoe gaat de provincie garanderen dat die dienstverlening behouden blijft? 
Dat zit dus in de overeenkomst die wij met Thomas More willen sluiten. Waarin dat zij dus ook 
effectief aangeven er akkoord mee zijn, dat zij dus zowel de collectie als de leeractiviteiten 
overnemen. Dat zij wat het personeel betreft, dus rond de drie inhoudelijke personeelsleden een 

overname willen doen. Zij willen de werking van DocAtlas volledig integreren in het leercentrum 
dat zij ontwikkelen in Antwerpen. Voor wat Turnhout betreft, geven zij de voorkeur eraan om de 
werking te integreren in de bibliotheek zoals dat vandaag ook door ons wordt toegepast. Om 
daar op dit moment geen wijziging in door te voeren. Omdat die verhuis die we gerealiseerd 
hebben als provincie in Turnhout, van het steentje naar de bibliotheek, net heeft aangetoond dat 

wij zelf als provinciebestuur op eigen kracht veel moeilijker in staat zijn om een groot publiek te 
bereiken. Turnhout heeft dus met die verhuis aangetoond dat daar de cijfers beter zijn dan die 
we vandaag realiseren in Antwerpen. Dat dus die inkanteling in de bibliotheek ertoe leidt dat 
mensen op veel meer uren toegang krijgen tot DocAtlas. Ook veel gemakkelijker die stap zetten. 
We zijn daar ook veel zichtbaarder. Op basis daarvan zijn we er ook van overtuigd dat het 

netwerk dat Thomas More heeft en het bereik dat Thomas More heeft in het onderwijsveld. De 
engagementen die Thomas More ook neemt naar het personeel toe en de studenten van alle 
organisaties binnen de Associatie Antwerpen. Dat het bereik veel groter is. Want we moeten 
vaststellen dat we vandaag met DocAtlas zelfs één procent van de leerkrachten in onze provincie 
nauwelijks halen. Terwijl dat de Thomas More Hogeschool in samenwerking met de Associatie 

een veel groter bereik heeft, zowel van studenten als van leerkrachten. Zeker als er een 
inkanteling is van de werking van DocAtlas in het leercentrum dat door Thomas More 
ontwikkeld wordt en uitgebouwd wordt hier in Antwerpen, dan zijn we ervan overtuigd dat dit 
enkel en alleen een versterking kan betekenen van DocAtlas. 
 

De verschillende criteria waaraan dat wij de toetsing gedaan hebben, die zijn ook opgenomen in 
de overeenkomst die wij met Thomas More willen afsluiten. Wij zullen ook met Thomas More de 
volgende weken en maanden samenwerken om ervoor te zorgen dat die overgang op een heel 
vlotte manier gerealiseerd wordt. Het is dus zo dat om op uw vraag te antwoorden voor wat de 

personeelsleden betreft, dat Thomas More aangeeft dat zij momenteel reeds personeelsleden 
actief hebben in hun leercentrum. Dat de inkanteling van DocAtlas dus eigenlijk op die manier 
voor hen het opportuun is om daar drie fulltime equivalenten voor in dienst te nemen. Zij zijn 
bereid en zij zullen dat dus ook doen, ze hebben dat engagement aangegaan om dus zelfs deze 
maand de gesprekken op te starten met onze personeelsleden. Op dit moment zijn er nog vier 

personeelsleden actief in DocAtlas. Er zijn nog drie andere personeelsleden die momenteel een 
verlofstelsel genieten en ondertussen bij een andere werkgever aan de slag zijn. Ook met deze 
personeelsleden zullen zij gesprekken voeren indien dat de personeelsleden daarvoor openstaan. 
Op basis van deze gesprekken zullen zij bekijken of dat een overname van die personeelsleden 
mogelijk is. Wij zullen zelf als provinciebestuur in de volgende maanden ook sterker dan de 

voorbije maanden, ter beschikking zijn voor onze personeelsleden. Om te bekijken welke keuze 
zij maken en op welke manier dat wij hun loopbaan ook op een zeer goede manier verder 
kunnen begeleiden. Maar deze gesprekken zullen dus tijdens de laatste week van november door 
Thomas More opstarten. Als provinciebestuur zijn wij onmiddellijk ter beschikking van onze 
personeelsleden. De communicatie hoe is dat gebeurd? Op 20 november hebben wij een gesprek 

gehad met de personeelsleden om een toelichting te geven. Hebben wij dus ook via mailing 
zowel de klanten, als de verschillende actoren die met DocAtlas samenwerken, hebben wij dus 
op die manier geïnformeerd op maandag 20 november. 
 

VOORZITTER.- Dank u wel. De heer Van Ransbeeck heeft het woord. 
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De heer VAN RANSBEECK.- Dank u wel gedeputeerde Helsen voor het zeer uitgebreide 
antwoord. Dat belooft voor de budgetbesprekingen. Ik ga een heel korte tegenvraag stellen. U 
heeft heel vaak gesproken over engagement en interesse vanuit Thomas More om het personeel 
over te nemen. Dus mijn korte vraag en ik hoop dat het een nog korter antwoord is, staat het 

opgenomen in de overeenkomst dat de personeelsleden overgenomen worden al dan niet ja of 
nee? 
 
VOORZITTER.- Mevrouw Van Dienderen heeft het woord. 

 
Mevrouw VAN DIENDEREN.- Dank u wel gedeputeerde voor uw antwoord op onze vragen. Ik 
ben blij dat het hier in de raad ook is toegelicht geweest. Ik heb vernomen dat er in de 
commissie al wel één en ander over gezegd is geweest. Ik merk wel in heel uw oplijsting van 
acties die ondernomen zijn, dat er wel heel veel energie gestoken is om te zoeken naar een 

overnemer. Maar natuurlijk, ga terug naar stap één. Stap één waar de beslissing om het per se te 
willen overdragen. Dus dan hier komen stoefen omdat je zoveel werk hebt gedaan om die 
overdracht te regelen had volgens ons ook veel gemakkelijker kunnen gaan door gewoon niet te 
beslissen om dat te moeten overgeven aan anderen. Dit als eerste reactie. 
 

Een tweede reactie is ook, hebt u iets afgesproken over de naam? Zou de naam DocAtlas blijven? 
U zegt wel het bereik is niet gigantisch zoveel leerkrachten bereiken we niet. Maar toch hebben 
wij gemerkt, we hebben een petitie ook op social media gelanceerd. Meer dan drieduizend 
ondertekenaars hebben ook gevraagd om DocAtlas open te houden. Dus het is echt wel in de 
sector een heel bekend documentatiecentrum, met een naam die gekend is. Dus ik vroeg mij af 

of dat daar afspraken over gemaakt zijn met Thomas More voor de naam? Dan voor het 
personeel. U benadrukt inderdaad uitdrukkelijk dat het gaat over interesse van Thomas More 
voor inhoudelijke medewerkers. Ik zie op de website van DocAtlas dat er ook nog een 
administratieve medewerker is, een medewerker logistiek. Ik weet niet in welk profiel dat die 
juist zit. Maar als ik dat zo zie, dan zijn er misschien twee mensen die in aanmerking komen als 

inhoudelijk medewerker om mee de overstap te doen. Wat betekent dat dan voor die andere 
medewerkers? Dank alvast. 
 
VOORZITTER.- Gedeputeerde Helsen heeft het woord. 

 
Mevrouw HELSEN, gedeputeerde.- Dank u wel voorzitter. DocAtlas zal zijn naam behouden en 
het is zo dat Thomas More gevraagd heeft aan ons of dat zij dat mogen gebruiken. Dus het is hun 
keuze om de naam DocAtlas te behouden. Wij hebben daar positief op geantwoord naar Thomas 
More toe. Voor wat het personeel betreft is het zo dat Thomas More aangeeft dat zij drie fulltime 

equivalenten nodig hebben om DocAtlas binnen het leercentrum te laten functioneren. Dat ze in 
eerste instantie met de personeelsleden van DocAtlas zullen praten in de hoop dat ze inderdaad 
bereid zijn om over te komen. Omdat Thomas More duidelijk aangeeft dat zij de expertise die 
aanwezig is bij onze mensen van DocAtlas nodig hebben om dat op een goede manier te kunnen 
realiseren. Vandaar dat zij met heel veel zorg en toewijding die gesprekken zullen voeren. Zij 

zullen die gesprekken niet enkel en alleen voeren met de twee inhoudelijke medewerkers die 
vandaag nog in dienst zijn. Maar zij zullen die gesprekken ook voeren met die personeelsleden 
die momenteel in een verlofstelsel zitten. Waar die bijvoorbeeld dan morgen eventueel kunnen 
terugkomen naar DocAtlas. Omdat ze ook daar willen bekijken of dat de expertise die die 
mensen hebben en de goesting die die mensen hebben om eigenlijk voor DocAtlas te werken, 

want ze hebben dat toch verschillende jaren gedaan. Of dat zij ook geïnteresseerd zijn om 
eventueel bij Thomas More aan de slag te gaan. Die gesprekken zullen zij de volgende weken 
voeren. Wij zullen bekijken op welke manier dat onze mensen daarop reageren. We kunnen daar 
niet op vooruit lopen. Wat de twee andere medewerkers betreft, daar voeren wij als 

provinciebestuur gesprekken mee om hen te begeleiden de volgende maanden. Dus zij zullen 
sowieso de volgende maanden wel actief blijven binnen DocAtlas. Want er is nog wel wat werk te 
verrichten om die overname te realiseren. De verhuis mee te realiseren, dat mee te 
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ondersteunen. Maar in tussentijd bespreken wij met hen heel actief hoe dat zij hun verdere 
loopbaan zien en welke opportuniteiten dat er zijn. Wij begeleiden hen daar zo goed mogelijk in. 
Omdat wij ook voor hen mee willen bekijken welke oplossing dat er is in hun loopbaan. We 
zullen dat met heel veel zorg doen.  

 
VOORZITTER.- Dank u wel. De heer Van Ransbeeck heeft het woord. 
 
De heer VAN RANSBEECK.- Ik zal de vraag nog eens opnieuw stellen gedeputeerde Helsen. 

Staat de overname van het personeel in de overeenkomst ja of nee? 
 
Mevrouw HELSEN, gedeputeerde.- Ja dat staat letterlijk genotuleerd dat Thomas More bereid is 
om drie fulltime equivalenten over te nemen. Maar, maar, dat kan enkel en alleen indien dat die 
mensen bereid zijn om dat te doen. Indien dat zij ook bereid zijn om binnen het statuut waarin 

dat zij terechtkomen, dat is binnen een andere context dan de provinciale context. Dus dat 
gesprek moet met de personeelsleden gevoerd worden. Indien dat zij tot een overeenkomst 
kunnen komen dan zal Thomas More personeelsleden overnemen. Maar ze hebben aangegeven 
drie, waarvan één coördinator, twee inhoudelijke medewerkers. Op die manier staat het 
gespecificeerd in de overeenkomst. 

 

VOORZITTER.- Dan zijn we aan het einde van de interpellaties. Dan kijk ik even in het publiek, 
iedereen is al weg. Dan kunnen we verder gaan met de besloten vergadering. 
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7. BESLOTEN VERGADERING 

 

Nr. 7/1 van de agenda 

 

Provinciale Commissie voor Ruimtelijke Ordening (PROCORO). Wijziging 

samenstelling. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 

 

 

Men gaat over tot de geheime stemming. 34 leden nemen eraan deel. Er zijn 
34 stemmen ja, zodat het voorstel is goedgekeurd. 

 

 

De vergadering wordt gesloten om 15.58 uur. 


